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K bodu:  

Otvorenie zasadnutia. 

 

Predsedajúci: Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

              samosprávneho kraja 

 (O 9.04 hod.) 

 Vážené dámy, vážení páni, poprosím vás, zaujmime 

svoje miesto a o minútku začneme naše Zastupiteľstvo.  

 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, vážené 

dámy, vážení páni, 

 o t v á r a m   XX. zasadnutie Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja a poprosím o pustenie 

štátnej hymny SR tak ako vždy.  

 (Štátna hymna SR.) 

 Ďakujem veľmi pekne.  

 

 Vážené dámy, vážení páni, skôr ako začneme s našim 

programom, máme tu ešte malý, resp. krátky shot ohľadom 

Detskej Univerzity. Je to vec, na ktorú som hrdý a chcel 

by som aj touto formou poďakovať hlavnému tvorcovi tejto 

Detskej univerzity pánovi Kukurovi.  

 A poprosím najprv shot pustiť.  

 (Shot o Detskej Univerzite Komenského.) 

 Vážený pán riaditeľ, dovoľte, aby som vám poďakoval 

za vašu aktívnu prácu na tejto Univerzite. Skutočne viem 

ako je to prijímané //deťmi nášho kraja, aké je dobré meno 

a chod našej Detskej univerzity.  

 Dovoľte mi, aby som vám toto ocenenie práve tu teraz 

odovzdal. 

 (Odovzdanie ďakovného listu pánovi Kukurovi predsedom 

BSK a kytice kvetov podpredsedníčkou BSK.) 

 (Potlesk.) 

 

 

Juraj Kukura, riaditeľ Detskej Univerzity Komenského: 
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 Vzhľadom na moje povolanie, a myslím, že to zvládnem 

bez mikrofónu, som veľmi dojatý a chcem sa vám všetkým 

veľmi pekne poďakovať. Je to pre mňa veľká česť, veľmi si 

to vážim. Ja som tu pred 10 rokmi takto stál a snažil sa 

Zastupiteľstvo presvedčiť o tom, že to čo som sa naučil, 

chcem odovzdať slovenskej kultúre.  

 A chcem povedať len toľko, že to čo robí Divadlo 

Aréna si vážim, je to vaša práca, je to vaša dôvera ktorú 

ste vložili do mojich rúk. A ja sa ju pokúšam posunúť 

ďalej pre slovenskú kultúru a pre slovenský národ. A za 

vám, za túto podporu vám skutočne veľmi, veľmi ďakujem.  

 A chcem poďakovať tuná nášmu pánu županovi, že si 

takto na mňa spomenul.  

 Najdôležitejšie pre mňa je, a to môžem teraz povedať, 

že to nie je cena za celoživotné dielo. 

 (Potlesk.) 

  

 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského  

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Aj ďakujem pekne za spoluúčasť 

na tom našom podujatí, pán riaditeľ, aj pánovi Kukurovi. 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, ešte 

máte na stole niečo čo možno je lepšie na víkendy, mapy, 

ktoré dala naša bratislavská župa urobiť na Pomoraví, 

ktorá súvisí aj s tým čo bude zajtra. To znamená oficiálne 

otvorenie nášho cyklomostu Slobody z Devínskej Novej Vsi 

do Schloss Hofu.  

 A by som poprosil, ak bude záujem, samozrejme, nech 

sa páči zúčastniť. 

 A ja vám len toľko poviem, že tí čo sme už tam 

niekoľkokrát boli vieme, že problém bude ešte chvíľu s 

tým, že to nie je úplne cyklomost, ale je to most 

promenádny, lebo je taký obrovský záujem o tento most. Tak 

ja som veľmi rád, že sa nám to podarilo vybudovať.    
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 Vážené dámy, a vážení páni, z dnešného rokovania, z 

dnešného rokovania sa ospravedlnili pán poslanec Guttman, 

pán poslanec Haramia, pán poslanec Kusý, pán poslanec 

Mikuš. A ešte ma telefonicky poprosil o ospravedlnenie pán 

poslanec Fitz, nakoľko v parlamente je spravodajcom. 

Povedal že hneď ako skončí, príde sem medzi nás.  

 A podľa údajov z prezencie mám, je nás zo 44 

prítomných poslancov, je nás prítomných v tejto chvíli 34. 

Čiže konštatujem, že naše Zastupiteľstvo je spôsobilé sa 

uznášať.  

 

 

K bodu:  

Voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a 

schválenie programu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 A preto prikračujem hneď k voľbe overovateľov 

zápisnice.  

 V zmysle čl. V bod 8 Rokovacieho poriadku 

Zastupiteľstva Bratislavskej župy, Zastupiteľstvo volí z 

poslancov troch overovateľov zápisnice. A z poslaneckých 

klubov som dostal návrhy na nasledovné panie poslankyne, 

pánov poslancov: 

na pani poslankyňu Zuzanu Schwartzovú, 

na pani poslankyňu Ruženu Apalovičovú, 

na pani poslankyňu Magdalénu Vášáryovú. 

 Má niekto iný návrh? 

 Pokiaľ tomu tak nie je, poprosím, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, aby ste sa prezentovali 

a hlasovali o zložení našich overovateľov zápisnice. Nech 

sa páči, hlasujte, teraz.  

 (Hlasovanie číslo 1.)    

 Za bolo tridsaťdva, dvaja nehlasovali z prítomných 

tridsiatich štyroch. 
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 Čiže sme zvolili pani poslankyňu Schwartzovú, pani 

poslankyňu Apalovičovi, pani poslankyňu Vášáryovú ako 

overovateľov zápisnice. 

 A pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho 

zariadenia aj za skrutátorov v zmysle Rokovacieho poriadku 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja určujem 

dnešných overovateľov zápisnice.  

 Poprosím, máme ešte problém s hlasovacím zariadením? 

 

 Prikročíme k voľbe návrhovej komisie.  

 Predkladáme návrhy na nasledovných poslancov do 

návrhovej komisie: 

 pani poslankyňa Viera Kimerlingová 

     pán poslanec René Bílik     

 pán poslanec Peter Mach.  

 Poprosím, sú nejaké iné ešte návrhy?  

 Pokiaľ tomu tak nie je, tak poprosím, panie 

poslankyne, páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte o 

zložení návrhovej komisie.  

 (Hlasovanie číslo 2.) 

 Za bolo tridsaťdva poslancov, proti nebol nik, zdržal 

sa jeden, dvaja nehlasovali z prítomných tridsiatich-

piatich.  

 Čiže sme zvolili pani poslankyňu Vieru Kimerlingovú, 

pána poslanca  René Bílika a pána poslanca Petra Macha za 

členov návrhovej komisie.   

 Poprosím, aby ste zaujali svoje miesta za pracovným 

stolom návrhovej komisie.   

 A poprosím, zoberte si aj svoje hlasovacie karty.  

  

 Panie poslankyne, páni poslanci, dovoľujem si vám 

pripomenúť, že aby prezentácia a hlasovanie prebehli v 

poriadku, treba podržať vždycky príslušné tlačitko 

najmenej minimálne 2 sekundy.  

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci máte 

pred sebou návrh programu rokovania Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja. 
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 Chcem sa opýtať, či má niekto z poslancov nejaké 

návrhy na zmenu programu rokovania? 

 Nemá. 

 Ja by si dovolil jednu zmenu, bod číslo 22 by sme 

presunuli na ďalšie rokovanie, na rokovanie ďalšieho 

Zastupiteľstva. 

 A takto vlastne upravený dávam návrh programu aj s 

touto drobnou zmenu na schválenie.  

 Cieľom tohto presunu je, že chcem ešte raz osloviť 

majetkovú komisiu, lebo viacerí z vás hovorili, že majú 

pochybností o tomto bode. A chcem, aby sme sa o tom ešte 

poradili aj v majetkovej komisii, aj potom medzi 

poslaneckými klubmi, lebo je to pomerne vážna vec.  

 

 Poprosím, o takto upravenom programe dávam hlasovať. 

 Panie poslankyne, páni poslanci, prosím prezentujte 

sa a hlasujte, teraz.  

 (Hlasovanie číslo 3.)  

 Za bolo tridsaťštyri poslankýň, poslancov z 

prítomných tridsaťštyroch, čiže program sme si schválili. 

 Prechádzame k bodu číslo 1. 

 

 

BOD č. 1: 

Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnenia júl - september 

2012 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:   

 Poprosím pána riaditeľa Úradu o úvodné slovo.  

 Nech sa páči, pán riaditeľ, máte slovo. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Dobré ráno. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál - Informáciu o plnení uznesení 
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Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia júl - september 

2012. 

 Nech sa páči, keby ste mali nejaké otázky? Nech sa 

páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne.  

 Otváram diskusiu k tomuto bodu programu a poprosím, 

pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela len 

zareagovať na tie tri ako keby nesplnené uznesenia ktoré 

boli, avšak nie zapríčinené nejakým nekonaním úradu. Ale 

vlastne uznesenia, ktoré boli naviazané na dotácie od 

tretieho subjektu, konkrétne na zateplenie našich troch 

škôl. A žiaľ, tie neuspeli, takže tieto uznesenia nemohli 

byť splnené. 

 Len by som chcela dať do pozornosti a naozaj vyzvať 

úrad, aj príslušných našich odborníkov na úrade, že 

vlastne do konca roka, tak pravdepodobne v decembri by 

mala byť vypísaná Európskou komisiou výzva na prípravu 

veľkých energetických aj dopravných investícií zo zdrojov 

Európskej komisie, kde na prípravu by mohli byť technické 

a realizačné projekty, venujúce sa aj zatepleniu, riešeniu 

kúrenia, chladenia, výrobe energie, kde by sme mohli 

projekčne pripraviť zateplenia našich škôl, kultúrnych 

zariadení, možno i všetkých objektov, ktoré sú v našom 

vlastníctve. A taktiež do toho zakomponovať aj ďalšie 

projekty, napríklad na dopravné investície, ktoré 

vychádzajú z nášho generelu.  

 Výzva by mala byť zverejnená v decembri. 

 Ja som dostala informáciu o tejto výzve o niečo skôr. 

Myslím si, že aj úradníci sa s tým už, naši ľudia, 

zapodievali. 
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 A bola by som rada, keby naozaj sme sa začali na 

tomto podieľať. A keďže zo Slovenska z týchto veľkých 

zdrojov ešte nikto nedostal dotáciu, tak je veľká šanca, 

keď to dobre pripravíme, že by sme na jar budúceho roku 

ako Bratislavský samosprávny kraj mohli uspieť a byť aj 

takýmto príkladom aj pre ostatné kraje.  

 Takže ja naozaj chcem poprosiť, pán riaditeľ, aby sa 

týchto rokovaní, ktoré som navrhla a iniciovala, aby sme 

sa nielen formálne ale naozaj veľmi seriózne venovali a 

maximum urobili pre to, aby sme. Je to posledná výzva 

takáto možnosť pre kraj, kde teda nie sme vylúčení, aby 

sme získali prostriedky, a aby sme takéto uznesenia potom 

mali, že sme ich teda nakoniec splnili. Ďakujem. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Ďakujem za pripomienku. Určite s pani riaditeľkou 

odboru stratégie sa do toho pustíme. A pustíme sa do toho 

aj s pani riaditeľkou odboru stratégie s pani Lukáčovou. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Poprosím István Pomichal.  

 Poprosím, ako aj uzavretie diskusie, keď sa nikto 

neprihlásil. Všetci sa prihlásme, keď k tomuto bodu 

chceme, normálne dopredu. István, nech sa páči. 

 

Ing. István Pomichal, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, vážení kolegovia, vážený pán 

riaditeľ, ja by som sa chcel len k uznesenie č. 68 z roku 

2011, že sme veľmi radi, že tento bod už je pred 

ukončením. A dúfame, že ešte táto zmluva. Jedná sa o 

kultúrnu pamiatku synagógy v Senci, sa už uzavrie.  

 A boli by sme veľmi radi, keby sme už tento rok túto 

zmluvu dotiahli do konca, aby na budúci rok mesto Senec v 

spolupráci so župou vedelo toto odstrániť a tú kultúrnu 
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pamiatku dať dokopy. Aby sme tomuto bodu uznesenia dali 

dôraz do výkonnej podoby. Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne.  

 Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do 

diskusie, uzatváram diskusiu. 

 A poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Keďže nedostala návrhová komisia 

žiadne zmeny alebo doplnky k návrhu uznesenia, návrhová 

komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak ako je 

písomne predložené s materiálom. Toto je vlastne ten 

rozhodujúci výrok, o ktorom budeme hlasovať.  

 A teraz ešte zrekapitulujem pre pripomenutie, že čo 

je obsah toho uznesenia. Ale teda hlasujeme o celom 

uznesení, nie o takej tej skrátenej rekapitulácii. 

 Že uznesenie má dve časti, že Zastupiteľstvo po A. 

berie na vedomie. A teraz je napísané: 

v časti I.     12 splnených uznesení 

v časti II.    44 priebežne plnených, dlhodobo plnených 

                  uznesení  

v časti III.    3 nesplnené uznesenia. 

 A potom je v časti B napísané, že schvaľuje zmenu 

termínov plnenia prijatých uznesení; a je navrhnutých 12 

zmien termínov.  

 Čiže o tomto celom hlasujeme tak, ako je písomne 

predložené s materiálom. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené dámy, vážení páni, poprosím, prezentujte sa a 

hlasujte; teraz. 
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 (Hlasovanie číslo 4.) 

 Za bolo tridsaťštyri paní poslankýň, poslancov, dvaja 

páni poslanci sa zdržali z prítomných tridsiatichšiestich.  

 Čiže konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako 

ho predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 2. 

 

 

BOD číslo 2: 

Informácia o vybavení interpelácie poslankyne 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja zo dňa 

25. 05. 2012 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Panie poslankyne, páni poslanci, predmetný materiál 

máte pred sebou a poprosím pána riaditeľa, aby ho uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Dobrý deň. Máte pred sebou informáciu o vybavení 

interpelácie poslancov Zastupiteľstva BSK. Bola jediná, 

bola jedna interpelácia zo strany pani poslankyne Ivety 

Hanulíkovej. Bolo jej odpovedané, vlastne potom bola ešte 

doplnená, nakoľko to centrum nefungovalo. Ale že sa tam 

robili nejaké zmeny, tak myslím že dneska už to centrum 

RTG v poliklinike by malo byť funkčné. 

 Neviem, pani poslankyňa, keby ste ešte niečo 

potrebovala nejakú informáciu? Či všetko? Ďakujem vám. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. 

 Otváram diskusiu k tomuto bodu.  

 Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka.  

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 
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 Ďakujem. Pán predseda, ja som sa mal prihlásiť s tou 

pripomienkou. Teraz sa začalo tu rokovanie, samozrejme som 

dostal korešpondenciu medzi vami a Ftáčnikom. Tak neviem, 

či vy o tom viete, nie je to napísané, že je to nejaký 

otvorený list alebo niečo podobné. Na vedomie to mala 

dostať len pani Flašíková; nechápem prečo to bolo tuná 

distribuované? Čiže žiadam o vysvetlenie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Toto je korešpondencia, ktorá 

súvisí s bodom ohľadne správy kontrolóra. Dohodli sme sa 

na poslaneckých kluboch, že proste túto záležitosť 

vybavíme oslovením cez dozornú radu. Prídeme k tomuto 

bodu. Dali sme to len preto, aby bolo zrejme, že sme to už 

urobili, ako podklad k tomu materiálu samotnému, kde 

budeme diskutovať, o 1. župnej, nič iné za tým nie je.  

 A je to aj po dohode s predsedom dozornej rady, nie 

je tam nič ako, nie je to žiadna formu že otvoreného listu 

alebo niečo také. Je to podklad k tomu konkrétnemu bodu 

ako môžeme na to zareagovať. Rozprávali sme sa o tom 

všetci predsedovia klubov, došli sme k zhode; aj 

predsedovia komisií. To je toho súčasťou, aby ste chápali. 

 Keď k tomuto bodu nie je žiadna diskusia ani 

interpelácia, tak poprosím návrhovú komisiu, aby nám 

predniesla návrh uznesení. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá návrh uznesenia tak ako je 

písomne predložený s návrhom materiálu. 

 To znamená, Zastupiteľstvo berie na vedomie 

informáciu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského  

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. 
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 Poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 5.) 

 Za bolo tridsaťšesť paní poslankýň, poslancov z 

prítomných tridsatichšiestich, čiže sme návrh tak ako ho 

predniesla návrhová komisia schválili. 

 Prechádzame k bodu 3. 

 

 

BOD číslo 3: 

Návrh na schválenie vstupu Bratislavského samosprávneho 

kraja ako partnera do projektu "EdTRANS" v rámci Programu 

cezhraničnej spolupráce Slovenská republika - Rakúsko 

2007-2013 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Máte pred sebou panie poslankyne, páni poslanci 

predmetný návrh v rámci Programu cezhraničnej spolupráce 

Slovenská republika - Rakúsko 2007-2013.      

 Poprosím pána podpredsedu Nesrovnala, nech nám 

predmetný návrh uvedie. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

právneho kraja a poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Dobré ráno. Milé kolegyne a kolegovia, 

projekt "EdTRANS" je svojim spôsobom pokračovaním 

úspešného projektu EdTWIN, ktorý bol zameraný na výchovu 

stredoškolákov a prípravu na ich ďalšie pôsobenie.  

 Projekt EdTRANS sa koncentruje na 5 stredných škôl; 3 

elektrotechnické a 2 poľnohospodárske. Výstupy projektu sú 

popísané na tretej strane materiálu. Jedným z 

najdôležitejších je Glosár, terminológie odbornej 

slovensko-nemeckej, aby sa prekonala alebo zvýšila 

jazyková zdatnosť týchto detí. Plánuje sa spoločná výuka, 

spoločné konferencie, atď. Komisie ten materiál schválili, 

prosíme vás o jeho podporu. 
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 Stojí tu pani riaditeľka Lukáčová, keby ste mali 

ďalšie otázky.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Nech sa páči, pani riaditeľka, poprosím, uveďte tento 

materiál. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, 

územného rozvoja a riadenia projektov: 

 Ja môžem len doplniť pána podpredsedu s tou 

informáciou, že je to naozaj pokračovanie projektu EdTWIN. 

Na rakúskej strane je partnerom Viedenský školský úrad, na 

našej strane zastrešujeme túto aktivitu my ako 

Bratislavský samosprávny kraj. A predovšetkým sme sa 

zamerali na školy, s ktorými dlhodobo pracujeme a ktorým 

budú vytvorené aj centrá odborného výcviku, čiže školy 

ktoré sú zamerané na elektrotechniku a školy ktoré sú 

zamerané na agro alebo agroturizmus.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Hlási sa niekto do diskusie? Nikto sa 

nehlási.  

 Tak prosím, ideme hlasovať. Zaregistrujte sa a 

hlasujte.  

 Pardon, návrhová komisia, prepáčte. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na schválenie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený s materiálom. 

 To znamená, že Zastupiteľstvo po A schvaľuje, A.1 

vstup BSK, 

 po A.2 povinné spolufinancovanie. 
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 A po B. ukladá riaditeľovi zabezpečiť vyčlenenie 

finančných prostriedkov.  

 Termín: 28. 09. 2012. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. 

 Ideme hlasovať; zaregistrujte sa a hlasujte. 

 (Hlasovanie číslo 6.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Za bolo tridsaťšesť poslancov, proti nebol nik z 

prítomných tridsiatichšiestich, čiže návrh bol schválený 

tak ako ho predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 3 Návrh na schválenie; 

pardon, k bodu číslo 4. 

 

 

BOD číslo 4:  

Návrh na schválenie vstupu Bratislavského samosprávneho 

kraja ako vedúceho partnera do projektu "Regionálny cestný 

most Angern - Záhorská Ves - realizačný projekt" v rámci 

Programu cezhraničnej spolupráce Slovenská republika - 

Rakúska republika 2007 - 2013 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené dámy, vážení páni, máte pred sebou predmetný 

návrh a poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby predmetný 

návrh uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo- 

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne.  
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 Kolegyne a kolegovia, realizácia mostu Angern je 

ďalšou jednoznačnou prioritou našej župy. Vy viete, že 

tento most už má podklady alebo dokumentáciu pre územné 

rozhodnutie. Nič menej vzhľadom k nedostatku finančných 

prostriedkov v tom Programe cezhraničnej spolupráce sa 

jeho realizácia odkladá.  

 My by sme chceli v tej realizácii postúpiť ďalej a 

pripraviť aj dokumentáciu vlastne realizačnú. To znamená 

včetne stavebného povolenia a inžinieringu. A to je 

podstata tohto návrhu, aby sme sa spojili s partnermi z 

Dolného Rakúska a vypracovali už realizačnú dokumentáciu 

tak, aby v ďalšom programovom období sa mohlo pristúpiť k 

realizácii tohto mostného prepojenia. A preto vás prosíme 

o jeho podporu. Komisie tento materiál jednoznačne 

schválili. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne.  

 Vážené dámy, vážení páni, otváram diskusiu k tomuto 

bodu. Ja len podotknem, je to presné logické vyústenie 

toho čo sme hovorili keď sme mali cyklomost. Hovorili sme, 

je to prvý krok. Teraz ostali tam peniaze v tom záujmovom 

projekte cezhraničnej spolupráce. Ja na to len upozorním, 

okamžite ideme do toho, že realizačný projekt mosta 

Angern.  

 To znamená, že akonáhle v ďalšom programovom období 

sa nájdu peniaze, tak o to menej roboty bude na tom, aby 

sme ten Angern čím skorej sprevádzkovali. Berieme si to 

ako záväzok, že sme si toto sľúbili, tak aj konáme.  

 Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Vážený predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

ja by som len poopravil pána Nesrovnala. V podstate je to 

meškanie tohto nášho kraja možno viac ako 4 roky. To 

znamená, že nahrádzame nejaký sklz. Preto my z okresu 
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Malacky sme boli troška pobúrení, keď cyklomost sa 

uprednostnil pred týmto mostom; i keď demokraticky som to 

prijal a chápem to, lebo tento most má nielen význam pre 

cestovný ruch ale najmä pre hospodárstvo a obchod, teda 

mali, ale medzihraničnú spoluprácu.  

 Bol by som rád, aby našiel podporu v tomto 

zastupiteľstve. Len teda mám otázku, lebo hovoríme o 

programovom období, že či takéto aktivity budú 

podporované? Zrejme ešte istotu nemá, len predpokladáme. 

Ale každopádne ak budeme pripravení, tak je to len plus. 

Čiže asi iná cesta nie je.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela len na takú 

možno technicko-prevádzkovú vec upozorniť.  

 Na komisii sme  sa bavili, resp. ja som sa pýtala, že 

na akú nosnosť je projektovaný alebo zatiaľ plánovaný 

tento most s tým teda, že už prebehla aj správa o 

posudzovaní vplyvu na životné prostredie a bolo vydané 

záverečné stanovisko.    

 Ja som si pozerala to záverečné stanovisko. A v 

súvislosti s tým, že generely dopravy, máme jednu z 

alternatív, že tento most by mohol byť napojený na 

pretriedenú cestu súčasnú druhej triedy 503, na cestu 

možno v budúcnosti prvej triedy. Tak či pamätáme na to, že 

potom ten most o kapacite maximálne do 7,5 tony, ktorý bol 

teraz takto navrhnutý, aj záverečné stanovisko, aj na 

základe požiadavky starostu Záhorskej Vsi je teda maximum 

určený pre osobnú a nákladnú dopravu s maximálnou 

hmotnosťou do 7,5 tony. A jazdné pruhy sú tam navrhnuté 2 

krát 3,5 metra. 

 Takže samozrejme aj jak sa dá keď doplniť a posúdiť, 

pretože určite by tam boli nejaké zvýšené hlukové nároky.  
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 Len chcem na to upozorniť, aby sme na to pamätali keď 

budeme aj schvaľovať možno územný plán. A ak by prišlo k 

tomu, že budeme navrhovať pretriedenie tejto komunikácie, 

aby sme v zapätí hneď začali rokovať a posudzovať vplyvy 

na životné prostredie tohto mostu, či náhodou nebude treba 

urobiť nejaké úpravy, resp. do posúdenia, aby sme nejako 

neohrozili alebo neovplyvnili negatívne obyvateľov 

Záhorskej Vsi.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi  pekne. S faktickou poznámkou pán 

poslanec Ondrejka. Nech sa páči, máte slovo.  

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja by som vám, pani kolegyni, to vysvetlil. 

Záhorská Ves samozrejme má s tým problém, lebo ona z tejto 

kompy má vôbec príjem, takže pre ňu vypadne nejaký príjem, 

čiže to je jediný dôvod. 

 Inak dopravne je to riešené, ale pre informáciu 

projektová dokumentácia, stupeň stavebného povolenia je 

vypracovaná. Čiže nemalo by zmysel začínať odznova. 

 Ja by som odporúčal, aby sme išli tak, ako je to 

navrhnuté v materiáli. Pripraviť dokumentáciu pre 

realizačný projekt, pre realizačnú dokumentáciu, aby sme  

sa zasa nevracali o nejaké roky dozadu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Berta s faktickou. 

 Poprosím, prihláste sa hneď potom čo rečník dopovie.  

 

RNDr. Martin Berta, CSc., podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. V podstate potvrdzujem jedno, 

že je to súčasť župného okruhu o ktorom hovoríme a ktorý 

je súčasť nášho územného plánu.  
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 Takže ja vítam to, že dneska tento projekt v podstate 

máme pripravený čo sa týka 7,5 tony a počtu pruhov. To nie 

je súčasť územného plánu. V územnom pláne v podstate 

dneska rezervujeme územie pre tento okruh a v podstate 

počítame s tým, že v tomto území sa nespustí ďalšia 

výstavba pokiaľ schválime územný plán a tento župný okruh 

bude využívaný. Či bude pretriedený na prvú triedu, o tom 

teraz je ťažko rozprávať, ale s týmto župným okruhom 

určite počítame.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Ftáčnik, nech sa 

páči, máte slovo. 

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, ja 

mám jednu stručnú otázku, aby som sa uistil, že dobre 

rozumiem tomuto materiálu; že kedy sa predpokladá 

ukončenie toho mosta?  

 Lebo vyzerá to tak, že ho chceme zrealizovať ešte v 

tomto programovom období, že tie uznesenia smerujú k tomu, 

že v roku 2013 a 2014 budeme uvoľňovať finančné 

prostriedky; čiže kedy sa dá počítať s tým, že ten most 

bude hotový?  

 Toto by ma zaujímalo, lebo toto som si z materiálu 

nevedel celkom vydedukovať.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani riaditeľka, nech sa páči. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, 

územného rozvoja a riadenia projektov: 

 Ďakujem veľmi pekne. Fyzická stavba. To nie je tento 

projekt ale most ako taký. Most bude predkladaný v novom 
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programovom období. Je to zaradené aj; len by som doplnila 

aj pána primátora, alebo resp. reagovala na jeho otázku, 

že či sú vyhradené peniaze? 

 Sú vyhradené peniaze, pretože tento projekt alebo 

resp. toto prepojenie je definované ako strategické 

cezhraničné prepojenie. Čiže už teraz keď sa rozprávame o 

novom programovom období je, sú na neho vyhradené finančné 

prostriedky. A aj tá aktivita cezhraničnej konektivity je 

oprávnená. Čiže ho budeme, fyzicky ho budeme stavať až v 

novom programovom období, pretože tam sú rezervované aj 

finančné prostriedky. Samozrejme, že hneď na začiatku.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

 Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec v poriadku?  

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Áno. Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne.  

 Ja sa ešte veľmi krátko k tomu vyjadrím; veľmi krátko 

sa k tomu vyjadrím. Áno, aj to poviem potom na stretnutí 

starostov na Záhorí. Tá realita je taká, že naozaj však 

tam bol poklepaný základný kameň, aj realita toho, že tá 

kompa vyhovuje Záhorskej Vsi, všetci o nej vieme, ale 

všetkým ostatným veľmi nie. Ale buďme takí normálni, 

úprimní, ako sme to tam zažili; však tam chodievame 

opakovane a stretávame sa. Nie je normálne, aby na tej 

rieke nebol most. To proste nie je normálne, hej ako. A  

Záhorská Ves je na to úplne, úplne normálnym kandidátom. 

Ešte by teoreticky mohli byť Gajary, ale to je trochu od 

ruky. Ale to je proste miesto, kde ten historicky ten most 

bol. 
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 A ja si uvedomujem, že ten cyklomost to celé nerieši. 

Takisto si uvedomujem kampaň primátora, keď hovoril 

ohľadne toho, tak ja by som to chcel doplniť. Takisto 

viete dobre, že sú problémy aj s nultým obchvatom práve s 

tou časťou, ktorá je smerom na západ; s EIA sú problémy. A 

proste nie je úplne jasné, kedy čo bude proste prepojené 

do Rakúska, tak si myslím že toto je naša zodpovednosť. 

Len donevidím nemôžem rokovať a nemôžem v tomto projekte 

postúpiť. 

 Tak ja veľmi pekne poprosím, aby sme tento projekt 

realizačne podporili a jednoducho sa spoľahli na to, že aj 

tie slová, ktoré padali z oboch strán, aj z rakúskej, aj 

slovenskej, že keď bude  cyklomost dokončený takže druhým 

najbližším prioritným projektom tejto cezhraničnej 

spolupráce, čo hovorí aj pani riaditeľka, bude most 

Záhorská Ves - Angern, tak to urobme. Tak to urobme. 

 A to, čo môžeme urobiť, ja to len zopakujem, aj vďaka 

súťaže, že sa ušetrili peniaze pri cyklomoste, no tak 

môžeme urobiť realizačný projekt. Nebudeme čakať do 

ďalšieho programového obdobia a nebudeme sa tváriť, že 

máme na to ešte čas. 

 Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Ja chcem len uistiť, že ja som za 

tento projekt jednoznačne. Len chcem upozorniť, aby sa 

nestalo, že záverečné stanovisko z roku 2009 nám nebude 

korešpondovať s našimi zámermi súčasnými; aby sa to dalo 

do súladu. To je všetko, čo som chcela mojim vystúpením 

povedať. Jednoznačne som za tento most, samozrejme. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Zdá sa, že všetci máme ako jednotné stanovisko. 

 Tak poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla 

návrh uznesenia.  
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Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia nedostala žiadne zmeny ani doplnky k 

písomne predloženému návrhu uznesenia, teda budeme 

hlasovať o uznesení tak ako bolo predložené s materiálom. 

Štruktúra uznesenia je obdobná ako u predchádzajúceho 

materiálu:  

 Zastupiteľstvo po A. schvaľuje.  

 Po A.1 vstup BSK. 

 Po A.2 povinné vlastné spolufinancovanie vo výške 10 

tisíc €, t.j. 5 % z ceny projektu.  

 A po B. ukladá riaditeľovi úradu zabezpečiť 

vyčlenenie finančných prostriedkov. 

 Termín: 31. 12. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 7.) 

 Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťsedem paní 

poslankýň a pánov poslancov z prítomných 

tridsiatichsiedmych, čiže sme uznesenie schválili tak ako 

predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 5. 

 

 

BOD číslo 5:  

Návrh na schválenie Zmluvy o poskytnutí nenávratného 

finančného príspevku z EFRR v rámci projektu "Viacročný 

rámec pre technickú pomoc pre región Bratislava". 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci,  
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 máte pred sebou predmetný materiál; poprosím pána 

podžupana, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Tento pomerne komplikovaný názov 

znamená iba to, že Európsky fond regionálneho rozvoja je 

schopný finančným príspevkom k Programu cezhraničnej 

spolupráce pomôcť personálnym nákladom jednotlivých 

kontaktných miest. Tých kontaktných miest je niekoľko. 

Naša župa má teda jedno. Jeho činnosť je vymenovaná alebo 

uvedená v dôvodovej správe, preto to nebudem opakovať. V 

podstate je to jedna osoba, ktorá sa tomuto v full time 

venuje. Zmyslom toho príspevku je vykryť tie náklady, 

takže myslím, že tu niet ani o čom veľa rozmýšľať. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu.   

 Pokiaľ nikto nie je prihlásený do diskusie, uzatváram 

diskusiu. 

 A poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený s materiálom.  

 To znamená, po A. Zastupiteľstvo schvaľuje Zmluvu. 

 Po B. ukladá riaditeľovi Úradu.  

           Po B.1 zabezpečiť vyčlenenie prostriedkov. 

           Po B.2 zabezpečiť podpis Zmluvy. 

        Termín: 01. 10. 2012. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne.  

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

prezentujte sa a hlasujeme; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 8.)  

 Ďakujem pekne. Za bolo tridsaťštyri poslancov, 

poslankýň a poslancov, nehlasoval jeden z prítomných 

tridsiatichpiatich, čiže sme schválili návrh tak ako ho 

predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 6. 

 

 

BOD číslo 6:  

Návrh na schválenie Zmluvy o poskytnutí nenávratného 

finančného príspevku v rámci projektu "Behind the bridge/ 

Za mostom" spolufinancovaného v rámci Programu cezhra-

ničnej spolupráce Slovenská republika - Rakúsko 2007 - 

2013. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Znova, panie poslankyne, páni poslanci, máte pred 

sebou predmetný materiál.  

 Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, tento projekt 

máme pred sebou v podstate už tretíkrát. My sme si 

schválili vstup do projektu, schválili sme si aj 

partnerskú dohodu. Jeho podstatou je vybudovanie infra-

štruktúry pre turistov, zameranie na cykloturistiku, to 

znamená záchytné parkovisko, obranné bunkre, cyklostojany, 

stojany, atď., atď.  

 Na to, aby sme mohli podať tú žiadosť, musíme mať 

Zmluvu podpísanú, takže toto je realizačný materiál, ktorý 
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vyplýva z toho. Jedná sa o technický krok, ktorý musíme 

spraviť, tak vás prosíme o podporu.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. 

 Keďže nikto nie je prihlásený; ba, pán poslanec 

Ondrejka, nech sa páči, máte slovo. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja som sa len chcel spýtať, že samozrejme 

možno do Zmluvy sa to nedalo zapracovať, ale či by nebola 

vhodným partnerom pre takéto niečo aj naša Krajská 

organizácia cestovného ruchu? Lebo medzi oficiálnymi 

partnermi tuná v materiáli nie je uvedená. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

 Ďakujem pekne. Pani riaditeľka, nech sa páči, máte 

slovo. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, 

územného rozvoja a riadenia projektov: 

 Tým, že tak ako pán vicežupan povedal, je to zdĺhavý 

proces, ktorý trvá už viac ako rok, a ten projekt sa už de 

facto realizuje, a on je schválený. A toto sú len 

náležitostí, ktoré prebiehajú v rámci predkladania a 

refundácií financií. Čiže vtedy, kedy my sme predkladali 

projekt a kedy bol preschvaľovaný, KOCR ešte ani 

neexistovala. Ale samozrejme do cestoruchárskych projektov 

bude zahrnutá. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Ondrejka chce reagovať, 

nech sa páči, máte slovo. 
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RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Tak v tom prípade by bolo dobré len zobrať 

túto organizáciu k tým aktivitám a prípadne k tomu, aby 

mohla do toho vstúpiť aspoň neformálne akože, ale byť 

aktívna a byť pri tom.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Keďže nikto ďalší nie je 

prihlásený do diskusie, uzatváram diskusiu. 

 Poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá návrh uznesenia tak, ako 

je písomne predložený s materiálom. 

 To znamená Zastupiteľstvo po A. schvaľuje Zmluvu o 

poskytnutí príspevku. 

 A po B. ukladá riaditeľovi Úradu zabezpečiť podpis 

zmluvy. Termín: 01. 11. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne.  

 Poprosím, prezentujte sa, vážené panie poslankyne, 

vážení páni poslanci a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 9.)    

 Za hlasovalo tridsaťpäť poslankýň a poslancov z 

prítomných tridsiatichpiatich, takže návrh sme schválili 

tak ako ho predniesla návrhová komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 7. 

 

 

BOD číslo 7: 
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Návrh na schválenie Partnerskej dohody k projektu 

"TransDunube" spolufinancovaného z prostriedkov Programu 

Juhovýchodná Európa. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené dámy, vážení páni, máte pred sebou predmetný 

návrh na materiál. A poprosím pána podžupana Nesrovnala, 

aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo 

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia, my sme si vstup 

do tohto programu schválili už minulý rok. Behom jeho 

realizácie ale došlo k inštitucionálnym zmenám na strane 

niektorých partnerov a konkrétne na strane maďarských 

partnerov, kde sa dvaja vymenili a túto zmenu treba 

reflektovať v novej zmluve. Tiež došlo k pristúpeniu 

ďalšieho partnera, ktorým je Ministerstvo regionálneho 

rozvoja Rumunska. Takže to je tiež ďalšia technická zmena, 

ináč sa tam nič nemení. Takže v tom vás prosíme o podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu 

programu. 

 Keďže nevidím nikoho prihláseného, tak uzatváram 

diskusiu. 

 A poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá návrh uznesenia tak, ako 

bol písomne predložený s materiálom. 

 To znamená Zastupiteľstvo po A. schvaľuje Partnerskú 

dohodu. 
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 Po B. ukladá riaditeľovi Úradu zabezpečiť podpis 

dohody. Termín: 01. 10. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 10.) 

 Za bolo tridsaťdva poslankýň a poslancov, jeden sa 

zdržal, jeden nehlasoval z prítomných tridsiatichštyroch, 

čiže sme schválili návrh uznesenia tak, ako ho predniesla 

návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 8. 

 

 

BOD číslo 8: 

Návrh na schválenie Dodatku č. 1 k Dohode o výstavbe 

oceľového mosta v rámci projektu "CYCLOMOST II". 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

predmetný návrh máte pred sebou a poprosím pána podžupana 

Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo- 

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

 Ďakujem vám pekne. Kolegyne, kolegovia, most stojí a 

zajtra ho budeme slávnostne otvárať. Nič menej vzhľadom k 

technickej realizácii a domeriavaniu niektorých stavebných 

prvkov je potrebné uzatvoriť tento technický dodatok.  

 Ako som povedal behom realizácie tie stavebné firmy 

zamerali presnejšie niektoré stavebné prvky; tie sú 

vymenované v tom dodatku na strane 2, hore. Jedná sa o 

Spodnú stavbu, Hornú stavbu, bleskozvod, uzemnenie, nejakú 

prípojku elektrického napätia, atď., ktoré dostali teraz 

presné konkrétne rozmery.  
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 Tak vás prosím, aby sme mohli podpísať tento dodatok, 

aby nám rakúska strana na základe týchto presných rozmerov 

ich mala ešte doplatiť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu.  

 Keďže nikto nie je prihlásený, tak diskusiu uzatváram 

a poprosím, panie poslankyne, páni poslanci, prezentujete 

sa; pardon, návrhovú komisiu. Návrhovú komisiu, aby nám 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK:   

 Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na 

hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený 

spolu s materiálom. 

 Zastupiteľstvo po A. schvaľuje Dodatok č. 1 k dohode. 

 A po B. ukladá riaditeľovi Úradu zabezpečiť podpis. 

     Termín: 05. 10. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Tak teraz, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci sa prezentujte a 

hlasujte. 

 (Hlasovanie číslo 11.) 

 Ďakujem pekne. Za bolo tridsaťštyri poslankýň a 

poslancov z prítomných tridsiatichštyroch, čiže návrh sme 

schválili tak ako ho predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu číslo 9. 

 

BOD číslo 9: 

Návrh na schválenie predloženia projektového návrhu 

"Rekonštrukcia budovy SŠ Vazovova" v rámci Integrovanej 

stratégie rozvoja mestskej oblasti Bratislava - Staré 

Mesto - Oblasť Blumentál. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Predmetný materiál máte pred sebou. Pán podpredseda 

Nesrovnal, nech sa páči, máte slovo, aby ste uviedli. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem veľmi pekne. Integrované stratégie rozvoja 

mestských oblastí je podprogram alebo program v rámci 

Operačného programu Bratislavský kraj, ktorého cieľom je 

fyzická obnova a rekonštrukcia životného prostredia a 

prostredia povedzme určite zanedbaných mestských oblastí, 

alebo mestských oblastí ktoré sú už postihnuté nejakým 

sociálnym a ekonomickým vylúčením. 

 My si na mestskom zastupiteľstve na budúci týždeň 

schválime 6 týchto oblastí, ktoré potom predložíme na 

ministerstvo so žiadosťou o nenávratný finančný príspevok. 

Naša župa má v spolupráci so Starým Mestom záujem 

rekonštruovať alebo podieľať sa na rekonštrukcii objektu v 

jednej z nich týchto oblastí, a je to konkrétne Staré 

Mesto a objekt Gymnázia Jána Papánka na Vazovovej ulici. 

Je to známe bratislavské gymnázium na Vazovke, jedno z 

lepších; pochopiteľne po Metodovej. Kto pozná tento 

subjekt, tak vie o čom hovorím.  

 Prosím vás o podporu tohto materiálu, aby sme na 

budúci týždeň keď to máme schváliť a potom sa mohla 

predložiť žiadosť vrátane presného rozpočtu a výšky 

spolufinancovania. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu 

programu.  

 Nech sa páči pán poslanec Borguľa. Po ňom pani 

poslankyňa Flašíková - Beňová. Nech sa páči, máte slovo. 
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Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem za slovo. Ja len by som v krátkosti chcel 

doplniť pána vicežupana Nesrovnala. Som poslanec, ktorý 

reprezentuje v tomto Zastupiteľstve záujmy Staromešťanov, 

som zvolený v Starom Meste. A toto je jedna z mála 

možností, kedy Staré Mesto môže získať nejaké peniaze z 

eurofondov.  

 Na jednej strane je smutné, že pri socio-ekonomickej 

analýze vyšla práve oblasť zóny Blumentál ako tretia 

najproblémovejšia v Bratislave; hneď po Kopčianskej a 

Pentagóne, okrem iných. Na druhej strane však nám to 

prináša šancu získať peniaze.  

 Staré Mesto v tejto lokalite rekonštruuje denný 

stacionár, rekonštruuje kultúrne stredisko, rekonštruuje 

základnú školu. A keďže tá základná škola je spojená práve 

s Gymnáziom ktoré patrí nám, tak je tu táto spoločná 

aktivita spolu so župou.      

 Ja prosím v mene Staromešťanov poslancov o podporu. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyňa Flašíková - 

Beňová, nech sa páči máte slovo. 

 

PhDr. Monika Flašíková - Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva 

BSK: 

 Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Ja sa v podstate 

len pridám k môjmu predrečníkovi pánovi poslancovi 

Borguľovi. A keďže sama som absolventkou Gymnázia 

Vazovova, som veľmi rada, že stredná škola na Vazovovej sa 

bude takýmto spôsobom rekonštruovať. Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Vášáryová. 
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Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ako členka rady školy za Bratislavský samosprávny 

kraj chcem vyjadriť poďakovanie že to nakoniec išlo takto 

rýchlo a že konečne hlavne strecha bude tejto starej 

školy, ktorá má veľmi dobrú tradíciu a vychová mimoriadne 

zdatných študentov, konečne sa dostala na rad.  

 Ďakujem veľmi pekne vedeniu Starého Mesta, že 

jednoducho takýmto spôsobom hľadáme všetky možné 

prostriedky na to, aby sme pomohli školám. Samozrejme, 

Staré Mesto je zanedbané. 

 A ja by som si dovolila požiadať o dva mesiace 

vedenie BSK, aby som tu mohla prezentovať ďalší objekt, 

ktorý v Starom Meste bude revitalizovaný a bude prístupný 

verejnosti, a to je Palác Piestory. Ďakujem veľmi pekne 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Jasné. Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec 

Ftáčnik, potom pán poslanec Ondrejka. 

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, ja chcem navrhnúť malé doplnenie 

uznesenia, lebo podporujem tento materiál. Chcem, aby sme 

v uznesení A.1 upresnili, že projekt Vazovova je súčasťou 

ISRMO Staré Mesto - Blumentál. Pretože tých projektov máme 

v meste viac a my hovoríme práve o tomto. 

 Aby to v uznesení bolo jasné, lebo v názve materiálu 

to máme vyjadrené. Aby sme povedali, že my ten projekt 

vidíme v tejto integrovanej stratégii. Je to len technické 

upresnenie, ale my ho budeme potrebovať, keď budeme 

predkladať veci na Ministerstvo dopravy. Takže dávam 

takýto doplňujúci návrh, ktorý verím, že si osvojí 

predkladateľ autoremedúrou. A možno ma pani Lukáčová 

upresní, aby to bolo tak ako to má byť. Ja si myslím, že 

by sme to meno mali vyjadriť v tej stratégii, aj v 

uznesení. Toľko len môj doplňujúci návrh. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Ondrejka, nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja by som sa len chcel spýtať, lebo toto je 

schválenie že predložíme projektový návrh. A tá 

realizácia, ktorú samozrejme všetci očakávame a už 

podporujeme, je veľmi vzdialená. Čiže ešte tie ďalšie 

kroky, ktoré nás k tomu čakajú kým sa dostaneme k 

realizácii, lebo to je len projektový návrh. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Čo sa týka tohto návrhu samotného; pán 

podžupan. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Pani riaditeľka odpovie. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, 

územného rozvoja a riadenia projektov: 

 Ďakujem veľmi pekne. Ja si osvojujem pripomienku 

alebo návrh ktorý dal pán primátor. Je to pre prehľadnosť 

určite, určite prospešné. My sme to brali s tým, že máme 

iba jeden projekt, takže sme si neuvedomili, že je tam 

viacej projektov. Čiže áno, kľudne tam môžeme doplniť tú 

časť. Za pomlčkou Staré Mesto, pomlčka "Oblasť Blumentál". 

 A čo sa týka pána primátora Ondrejku, tá realizácia, 

fyzická realizácia bude naplánovaná až na rok 2014, 

nakoľko mesto predloží teraz integrované stratégie, 

stratégie budú posudzované.  

 Následne na to ministerstvo vypíše výzvu na 

stratégie, ktoré prejdú na napĺňanie čiastkových 

projektov. Ak teda prejde Oblasť Blumentál - Staré Mesto 
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bude výzva aj na konkrétne napĺňanie tejto stratégie. A 

vtedy my predkladáme žiadosť o NFP na rekonštrukciu 

Gymnázia Vazovova.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK:    

 Ďakujem pekne. Procesne ten návrh si musím osvojiť 

ja, takže ja si ho osvojujem, pán primátor, čo ste 

uviedli. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Keďže sa nikto ďalší neprihlásil 

do diskusie, poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak ako bol autoremedúrou doplnený. 

 A teda uznesenie bude znieť, prečítam najmä tú 

doplnenú časť, že: 

 Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

 po A. schvaľuje. 

 A.1 projektový návrh "Rekonštrukcia budovy SŠ 

Vazovova", ktorý je súčasťou ISRMO; a teraz sa sem dopĺňa: 

"Bratislava - Staré Mesto - Oblasť Blumenál". 

 Ostatná časť uznesenia zostáva bez zmeny, a len ju 

zrekapitulujem: 

 A.2 predloženie rozpracovaného projektového návrhu vo 

forme žiadosti o NFP. 

 Po B. ukladá riaditeľovi Úradu zabezpečiť predloženie 

rozpracovaného návrhu vo forme žiadosti o NFP.  

 Termín: 10/2013. 

 Čiže hlasujeme o návrhu uznesenia tak ako je písomne 

predložený s doplnením v časti A.1, ktoré autoremedúrou 

doplnil predkladateľ o slová "Bratislava - Staré Mesto - 

Oblasť Blumentál". 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 12.)  

  Za bolo tridsaťštyri poslankýň a poslancov, proti 

nebol nik, nik sa nezdržal z tridsiatichštyroch 

prítomných, takže sme schválili návrh tak ako ho 

predniesla návrhová komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 10. 

 

 

BOD číslo 10: 

Monitorovacia správa o plnení programového rozpočtu BSK k 

30. 6. 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené dámy, vážení páni, máte pred sebou predmetný 

materiál a poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby ho 

uviedol.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Milé kolegyne a kolegovia, predkladáme 

vám pravidelný materiál, ktorého povinnosť nám vyplýva zo 

zákona a je ním Monitorovacia správa o plnení programového 

rozpočtu k 30. 6., to znamená za prvý polrok. 

 Tento materiál predkladáme 4-krát do roka. Dvakrát 

ide iba ako informačný materiál o plnení príjmov a čerpaní 

výdavkov, a dvakrát ide aj s vyhodnotením merateľných 

cieľov. Za tento rok ide o projekt, materiál s 

vyhodnotením merateľných cieľov, ten druhý potom pôjde na 

budúci rok ako súčasť štátneho záverečného účtu.  

 Materiál má dve textové časti. Prvá je, odzrkadľuje 

plnenie finančného rozpočtu, príjmov a výdavkov. 
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 A druhá vám dáva informáciu o plnení monitorovacích 

cieľov. 

 Pán riaditeľ Ing. Múdry je pripravený zodpovedať tie 

konkrétnejšie otázky; ja k tomu poviem iba tri informácie: 

 Plnenie príjmov dosiahlo za prvý polrok výšku 48 %.  

 S výdavkami sme na 37 % a župa nemá v podstate žiadne 

nesplatené faktúry. Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu 

programu.  

 Nech sa páči pán poslanec Borguľa, potom pán poslanec 

Ondrejka. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán župan, vážený pán vicežupan, ďakujem veľmi 

pekne za uvedenie tohto materiálu. A mňa teší, že ste si 

zobrali k srdcu kritiku, ktorú sme vyslovili, náš 

poslanecký klub pri schvaľovaní rozpočtu, kedy sme vám 

ukázali ako nehorázne zadlžujete vyšší územný celok. Som 

rád, že to padlo na úrodnú pôdu.  

 A táto správa hovorí o tom, že to zadlžovanie o 6,6 

milióna € nižšie ako ste plánovali, čo si myslím že je 

fajn a konečne sa začínate správať ako rozumní hospodári. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem. Vážený predseda, kolegyne, kolegovia, ja by 

som sa chcel pána riaditeľa spýtať, že ako hodnotí plnenie 

kapitálových príjmov, alebo teda nedarenie sa napĺňanie 

týchto príjmov, a akým spôsobom sa s tým vyrovnáva, lebo 
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nepredpokladám, že v druhom polroku sa situácia zásadne 

zmení? Či budeme musieť škrtať niečo alebo akým spôsobom? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:     

 Nech sa páči, pán riaditeľ, máte slovo.  

 

Ing. Marián Múdry, riaditeľ odboru financií: 

 Ďakujem pekne. V každom prípade jedná sa hlavne o 

príjmy z predaja prebytočného majetku. Hodnotím to v 

každom prípade negatívne, lebo tento prebytočný majetok 

samozrejme prináša iba ďalšie náklady do budúcnosti. S 

týmto sa, samozrejme, musíme vysporiadať v ostatných 

rozpočtových kapitolách, takže v rôznych programoch sú 

rôzne šetrenia a tento výpadok musí byť krytý týmto 

spôsobom.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Ja by som mal otázku na pána Múdreho, 

lebo čísla a štatistika sa mnohokrát dajú skresliť tým, že 

človek si neplní svoje záväzky a v takomto prípade veľmi 

dobre dokáže ovplyvniť takéto. 

 A preto sa chcem spýtať, ako si plní župa svoje 

záväzky, či nedochádza k takýmto skresleniam? Ja by som 

bol rád, aby to práve tu zaznelo. Ďakujem. 

 

Ing. Marián Múdry, riaditeľ odboru financií:  

 Tak ako; 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pardon. Pán riaditeľ, ja udeľujem slovo. Nech sa 

páči, pán riaditeľ, máte slovo. 
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Ing. Marián Múdry, riaditeľ odboru financií:  

 Ďakujem pekne. Tak ako spomenul pán podpredseda, 

nemáme žiadne záväzky po splatnosti. Minimum možno nejaké 

4 faktúry za spolu možno 500 €, takže. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Keďže nevidím nikoho prihláseného do 

diskusiu, uzatváram diskusiu. 

 Poprosím návrhovú komisiu o návrh, prečítanie návrhu 

uznesenia tak, aby sme mohli o ňom hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia nedostala žiadne zmeny ani 

doplňujúce návrhy k návrhu uznesenia. A preto ho predkladá 

na hlasovanie tak ako je písomne predložené s materiálom. 

 To znamená, Zastupiteľstvo berie na vedomie 

monitorovaciu správu a nasleduje tabuľka so zhrnutím 

základných ukazovateľov. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, prezentujme sa a hlasujme; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 13.) 

 Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťdva paní 

poslankýň a pánov poslancov z prítomných tridsiatichdvoch, 

čiže sme schválili návrh uznesenia tak ako ho predniesla 

návrhová komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 11. 

 

 

BOD číslo 11: 
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Prehľad realizovaných zmien rozpočtu v období od 1. 1. 

2012 do 31. 7. 2012 a návrh na zmenu rozpočtu Bratislav-

ského samosprávneho kraja v roku 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Predmetný materiál máte pred sebou, vážené 

poslankyne, vážení poslanci. Poprosím pána podžupana 

Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

právneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

 Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia, materiál 

pozostáva z dvoch častí: 

 Prvá, informácia o realizovaných zmenách rozpočtu v 

súlade s našimi schválenými uzneseniami. Týkajú sa to, 

týkajú sa napríklad prijatých dotácií zo štátneho 

rozpočtu, takzvaných povolení prekročení rozpočtu čo sú 

prijaté platby za ubytovanie v školských zariadeniach 

alebo za stravné, resp. dary od rodičov. A potom 

prostriedky, ktoré nám ostali a ktoré môžeme použiť v 

tomto roku. 

 Druhá časť je časť, obsahuje aktuálne potreby 

financovania župy v tomto druhom polroku a v jednotlivých 

programoch ich máte tieto potreby zvýraznené drobným 

modrým textom. Takže napríklad v každom podprograme je 

uvedené, čo je potreba spraviť, aby sa ten program 

financoval. Pochopiteľne rozpočet zostáva aj naďalej 

vyrovnaný. Ďakujem.  

 Prosím vás o podporu tohto materiálu. Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu 

programu. Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 
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 Ďakujem. No, zmena rozpočtu je výhradnou; teda 

schvaľovať a meniť rozpočet je výhradnou kompetenciou 

zastupiteľstva. A ja, a predseda vždy mám problém nie s 

rozpočtom ale s tými kompetenciami, ktoré sú nám posunuté. 

Nie preto, že by som vám ja nedôveroval, ale vždy hovorím, 

že úradníci si potom zľahčujú situáciu a dajú vám podpísať 

veľa vecí. K tomu sa určite vrátim pri prerokovaní bodu 

číslo 15, lebo toto potvrdil aj NKÚ. 

 A to znamená, že som hovoril aj s pánom riaditeľom, 

tá technika zmien rozpočtu predsa nie je problém, aj z 

hľadiska politického, väčšiny, aj z hľadiska 

transparentnosti, aby tieto zmeny prechádzali schválením 

zastupiteľstva, aj trebárs keby to bolo potrebné na každom 

zastupiteľstve ako nejaká malá zmena. Čiže to pre 

budúcnosť. 

 A možno aj môj postoj zatiaľ k schvaľovaniu rozpočtu 

a zmien; pokiaľ tam budú také kompetencie, je to veľmi 

netransparentné, a je to na škodu veci. A v podstate možno 

to nie je veľa takýchto opatrení, ale predsa len sú. Sú 

zásadné a je potrebné, aby sme o tom rozhodovali tuná.  

 Čiže aj pre budúcnosť by bolo dobré, aby sa takéto 

niečo zohľadňovalo. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec. Ja len 

pripomeniem, že už toto čo sme hovorili prakticky každý 

rok, tak sa zmenilo pri minuloročnom rozpočte. Čo sa týka 

týchto kompetencií, upravili sme to mimochodom tak ako to 

bolo na meste, tak ako sme to žiadali všetci.  

 Ak sa dohodneme, že tú úroveň chceme ďalej posunúť, 

bude tu schvaľovanie rozpočtu, tam to môžeme urobiť. 

Poprosím potom ale, aby sme si zobrali aj tie konkrétne 

príklady zo strany ako nášho bežného chodu, aby sme vedeli 

o čom hovoríme.  

 Preto sme urobili tú jednu úpravu, ktorá sa za tento 

rok a vyhodnoťme ju pri plnení rozpočtu samotného. 
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Povedzme si, koľko toho bolo, či sa to dá zvládať aj iným 

spôsobom. Uvidíme ako dopadnú okolo toho hlasovania. 

 Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do 

diskusie, uzatváram diskusiu. 

 A poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia.       

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK:  

 Návrhová komisia nedostala žiadne pozmeňujúce návrhy 

ani doplnenia k návrhu rozpočtu a preto budeme hlasovať o 

návrhu uznesenia, ktorý bol predložený písomne.  

 Upozorňujem, že hlasujeme o tej verzii, ktorá bola 

poslancom rozdaná na stôl a predtým ju dostali e-mailom. 

To znamená uznesenie, ktoré sa skladá z troch časti: 

 Zastupiteľstvo po prerokovaní po A. berie na vedomie 

prehľad realizovaných zmien. Je tu tabuľka s troma 

stĺpcami, schválený rozpočet, zmeny rozpočtu, rozpočet po 

zmenách. 

 Po B. schvaľuje v zmysle § 14 zákona o rozpočtových 

pravidlách zmeny rozpočtu v roku 2012. Nasleduje tabuľka s 

týmito zmenami. 

 A po C. splnomocňuje predsedu BSK vykonávať v 

priebehu rozpočtového roka presuny. A teraz sú tam 

definované v troch bodoch presuny medzi bežnými a 

kapitálovými výdavkami. Presuny bežných výdavkov a presuny 

kapitálových výdavkov.  

 Čiže táto časť C v tom pôvodnom uznesení nebola, ale 

je to tá verzia, ktorú máte písomne na stole predloženú 

dnes na rokovanie. 

 Čiže hlasujeme o tomto návrhu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Poprosím, prezentujte sa a hlasujte; 

teraz. 

 (Hlasovanie číslo 14.) 
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 Za bolo dvadsaťšesť poslankýň, poslancov, jeden 

nehlasoval z prítomných dvadsiatichsiedmych, čiže návrh 

bol schválený tak ako ho predniesla návrhová komisia.    

 Prechádzame k bodu číslo 13, Návrh na poskytnutie 

dotácie v zmysle VZN; ahá, pardon, pardon, pardon, pardon. 

 Úprimne povedané, bol som zamyslený ešte nad tým čo 

hovoril pán poslanec Ondrejka a ako si to pripravíme v 

rozpočte. Ospravedlňujem sa.  

 Bod číslo 12.  

 

 

BOD číslo 12: 

Návrh na pomenovanie Cyklomosta Devínska Nová Ves - 

Schloss Hof. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené dámy, vážení páni, tento cyklomost je 

dostavaný, aj sme odhlasovali teraz dodatok k tejto 

Zmluve. Predmetný materiál máte pred sebou. Poprosím pána 

podžupana Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. To by nám Chuck neodpusti, keby sme to 

preskočili.  

 Milé kolegyne a kolegovia, v prvom rade chcem 

vyjadriť veľkú radosť a uspokojenie nad tým, že môžeme vám 

predložiť tento materiál, že most v sobotu otvárame. 

Pretože po 23 rokoch od pádu komunistickej diktatúry a 

pádu železnej opony ide o prvý, prvé viditeľné 

prekročenie, premostenie bývalej železnej opony. 

 My čo sme žili v Bratislave, sme boli zvyknutí na 

obraz ostnatých drátov a namierených samopalov, občasné 

výstrely a občasné mŕtvoly ľudí, ktorí chceli újsť za 

slobodou. 
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 My dnes môžeme cez túto bývalú železnú oponu slobodne 

chodiť a môžeme sa tam bicyklovať a môžeme tam tráviť svoj 

čas. Čiže radujem sa z toho nielen ako poslanec, ale aj 

ako Bratislavčan a ako aj Slovák. 

 

 Druhý bod, o ktorom chcem hovoriť, je pomenovanie, 

resp. meno tohto mosta, pretože vy viete že naša župa v 

snahe aj upozorniť, a popularizovať, a šíriť myšlienku 

tohto mosta urobila niekoľko ankiet a prieskumov verejnej 

mienky, ktoré vygenerovali niekoľko výsledkov. Či je to 

pre to najserióznejšie alebo najvážnejšie sme komunikovali 

aj rakúskej strane, ktorá je spoluvlastníkom toho mosta a 

bez ktorej súhlasu a názoru sa samozrejme v pomenovaní 

mosta nedá ísť ďalej.  

 Ja som sa niekoľkokrát stretol so zástupcami 

dolnorakúskej vlády a ten obsah rokovaní bol asi taký, že 

aj Landeshaufmann  pán Próll má veľký záujem na tom, aby 

most mal meno a nielen iba pomenovanie. Pretože púhy 

cyklomost je pomenovanie, ktoré vyplýva z jeho funkcie. 

Kdežto Rakúšania by boli radi, aby ten most mal nejaké 

meno.  

 Tak sme prechádzali katalóg tých mien, ktoré 

vygeneroval aj prieskum verejnej mienky, aj prieskum, 

poslanecký prieskum ktorý sme spravili medzi vami. Ten 

najpopulárnejší návrh je podľa môjho názoru dobrý, vhodný 

na popularizáciu mosta a svoj účel, ktorý bol 

popularizovať most, si myslím bezozbytku splnil. Ale ja by 

som sa aj prihováral, aby sme ho nepoužívali tento, 

pretože už len preto že cez Chucka nikto neprejde. Takže 

dávať toto meno mostu by bolo funkčne nepríhodné.  

 Zostali tri pomenovania, resp. tri mená. A také 

vážnejšie, aby to bol Most Márie Terézie, Most Železnej 

opony a Most slobody.   

 Mária Terézia bola veľká historická osobnosť, ktorej 

význam si myslím by sme mohli zhmotniť aj v inom objekte 

alebo väčšom a významnejšom. Napríklad moste Angern 

Záhorská Ves než je tento útly cyklomost. Takže sme sa 
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rozhodli, že tento, alebo nerozhodli sme sa, ale názor bol 

taký, že toto pomenovanie si ponecháme do budúcna pre 

dôležitejšie a významnejšie stavby, ktoré nás, 

predpokladám, ešte budú spájať.  

 Železná opona evokuje príliš tie ostnaté dráty a to 

strieľanie, takže to sme tiež nechali stranou.  

 A z tej diskusie v Rakúsku pri stole ale aj z 

prieskumu medzi vami vyplynul ten tretí variant alebo 

tretia možnosť, ktorá aj dáva rakúskej strane spokojnosť s 

tým, že most bude mať meno, a bol by to Most slobody, 

Bridge der Freiheit. A aj náš názor, taký civilnejší, 

ktorý sa zhmotňuje v tom slove cyklomost. 

 Takže ten kompromisný návrh taký, ktorý sa nám zdal 

prijateľný aj pre nás, aj pre nich by bol Cyklomost 

slobody, Bridge der Freiheit. Je to aj v našom zmysle. Je 

to v zmysle našich rakúskych priateľov. 

 Takže tento návrh vám predkladáme s tým, že podľa mňa 

tiež najlepšie vystihuje aj zmysel a umiestnenie tohto 

mosta cez bývalú železnú oponu.  

 A žiadame vás o živú diskusiu a jeho podporu. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Šebej. 

 

PhDr. František Šebej, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:         

 Ďakujem pekne. Ja som len v rámci tej diskusie o 

výbere jednotlivých názov chcel v mene Chucka Norrisa 

oceniť, že to nie je Chuck Norris. Lebo Chuck Norris podľa 

môjho názoru nepotrebuje na prekročenie rieky nejaký most. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ja to len, ja to len veľmi krátko 

doplním, aby sme ten obrázok mali kompletne, lebo do 
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diskusie sa prihlásilo viacero poslankýň a poslancov. 

Nebolo jednoduché nájsť ten názov samotný, lebo Chuck 

Norris vznikol naozaj tak, že spontánne medzi ľuďmi. Boli 

to veľmi silné emócie a to neboli tisíce, to boli 

desaťtisíce, ktoré proste sa v rôznych anketách objavovali 

ako tieto, na podporu takéhoto názvu. 

 Na druhej strane ono to bolo aj od začiatku trochu 

zrejmé, že keďže to je v trase bývalého historického 

mosta, hej, aj tá Mária Terézia tam má svoje miesto, no 

takže to nebude môcť byť takýto, takýto asi názov. Že to  

musí byť niečo konzervatívnejšie. Veľa sa hovorilo o tej 

železnej opone. 

 Ale mňa veľmi teší, alebo čo treba povedať, že aj 

spolupráca s Dolným Rakúskom, že pritom názve sme našli 

niečo čo si ľudia môžu osvojiť a môžu hovorové názvy 

zostať ako také.  

 A keďže je to otvorené, je pomerne veľká vec, sú tam 

zastúpení aj ministri zahraničných vecí, aj Rakúska, aj 

Slovenska, tak by som veľmi pekne poprosil, aby sme tam 

zajtra išli s názvom "Cyklomost slobody", aby sme to 

zobrali ako toto Zastupiteľstvo ako vážnu výzvu, aby sme 

nepodcenili túto záležitosť. Lebo neviem si predstaviť, že 

by sme nejaký iný názov teraz proste nejako voľne tvorili 

bez toho kontaktu práve s tou rakúskou stranou. Ďakujem 

vám veľmi pekne. Nech sa páči, pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja nemám výhrady voči názvu Cyklomost 

slobody, ale zdá sa mi za situácie, ktorá bola pri 

výstavbe tohto cyklomosta tento názov ako paródiou. 

Pretože my sme slobodne vyzvali občanov, aby sa vyjadrili 

a hlasovali o názve mosta. Občania slobodne hlasovali, 

áno, a svoje hlasy rozdelili medzi rôzne názvy.  

 A my slobodne ideme ignorovať názor vyše 12 tisíc 

ľudí, čo je ďaleko, ďaleko nad všetkými ostatnými názvami. 

A ideme pomenovať most tak, ako sme sa uzniesli. Takže tej 

slobody je tam strašne veľa, ale si myslím, že to čo je 
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najvýznamnejšie pre mňa, z tohto rokovania je, že slobodne 

ideme ignorovať názor občanov, ktorí si vybrali nejaký 

názov. A nikto ich k tomu nenútil. My sami sme ich 

vyzvali, aby mohli hlasovať.  

 Na čo potom bol celý ten cirkus okolo hlasovania, 

okolo toho ako občania majú právo rozhodnúť, áno, keď my 

to neberieme vôbec do úvahy?  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán Zvonár, ja vás len upozorním na 

jednu vec. To nebolo hlasovanie o samotnom názve, to boli 

len návrhy na to, ako by sa tento názov mostu mal volať. 

To za prvé. 

 A za druhé, vy musíte vždycky rešpektovať aj to, že 

máte ostatných partnerov. A ja som nikdy nespochybnil to, 

a vždy som to hovoril od samého začiatku, že tu sa 

rozhodne o názve, tu v zastupiteľstve. Čiže nikoho sme 

neuvádzali v žiaden omyl, ani nič podobného.  

 A opäť také neposledné, pán minister zahraničných 

vecí jeden aj druhý, lebo koniec koncov aj diplomati okolo 

toho jednali, že aký názov je taký, aby bol pre všetkých 

prijateľný. A veľmi, veľmi odporúčam sa o tom porozprávať. 

Ja som tu mal nie jedenkrát aj rakúskeho veľvyslanca, 

bavili sme sa o tom názve, nájdime to čo nás bude spájať, 

nie to čo nás bude deliť. A takisto si myslím, že to je 

úplne prijateľné, normálne, povedať ľuďom.  

 A to, že okolo toho vznikol taký, povedal by som 

akože veľký záujem, veď to je práve to správne. To je 

dôvod, pre ktorý tam dnes je problém ísť na bicykli, že 

tam je viacej ľudí na promenáde ako kdekoľvek inde.  

 A takisto považujem za správne, že sme urobili tú 

návrhovú istú anketu, a môžeme sa tu normálne slobodne 

rozhodnúť. Ja v tom nevidím žiadnu veľkú krivdu, ani sa 

nenazdávam na žiadnu veľkú petíciu, aby to bolo nejako 

ináč. Máme na to mandát; od začiatku som hovoril, že tu 

rozhodneme.  
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 Ale rozhodnime potom aj s tým ohľadom, pred chvíľou 

sme sa o tom bavili, aj o Angerne, máme partnerov na 

rakúskej strane, máme partnerov proste aj inde, a nie je 

to iba čisto naša vec. Nie je to nejaký most, ktorý je tu 

niekde u nás na dvore.  

 Takže poprosím, pán poslanec Snopko.  

 

Mgr. Ladislav Snopko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, ja sa 

zamýšľam nad celým procesom toho, čo sme mali možnosť 

zažiť od návrhu občanov na pomenovanie mostu až po súčasné 

hlasovanie. Skôr ako poviem v skratke svoju úvahu, tak by 

som len chcel povedať, že skupina Živé kvety má takú 

úžasnú pesničku, volá sa "Sloboda", a refrén pesničky 

znie: Sloboda je to čo ťa otravuje, to je to čo ťa 

znekľudňuje.  

 

 Ja sa v konečnom dôsledku prikláňam za názov Mosta 

slobody, ale čo chcem povedať? 

 Každý národ potrebuje hrdinov, svojich hrdinov. To, 

že Slováci hlasovali za Chucka Norrisa ako hrdinu 

naznačuje, že nemajú vlastných hrdinov. A hovorí to niečo 

o stave našej spoločnosti. Je to podstatne vážnejšie, ako 

si my môžeme predstaviť.  

 A je to vážnejšie preto, lebo my pracujeme s vecami 

verejnými, a aj tým pádom s vedomím obyvateľstva. A my asi 

nevenujeme dostatok práce na tému pomenúvania skutočných 

hodnôt a skutočných osobností našich dejín. Ešte ako 

poslanec mestského zastupiteľstva si pamätám ako sa 

mestské zastupiteľstvo nedokázalo dohodnúť na názve vtedy 

mostu Košická, aby sa volal Most generála Milana 

Rastislava Štefánika; dohodli sa potom na Moste Apollo. 

Ani Štefánik nie je tá osobnosť, na ktorej by sme sa 

vedeli dohodnúť, že? 

 Takže ja som uvažoval, že Chuck Norris je náznak 

veľkej túžby po hrdinoch. Diskusiu, ktorú som sledoval, 

bohužiaľ, nie je som často v Bratislave, cez internet, tak 
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bola posúvaná smerom k istému historickému vedomiu a 

oscilovala na názve Márie Terézie.  

 Takže ani raz neodznelo to čo by malo byť podstatou 

toho mostu; človek, ktorý na tej železnej opone zahynul. 

Určite na to mieste medzi Devínom a Devínskou Novou Vsou 

zastrelili alebo na zdraví ublížili nie jedným občanom, 

ktorí túžili po slobode.  

 Ja som sprevádzal spolu s Antonom Srholcom a Martinom 

Bútorom britskú kráľovnú, keď prišla na Devín. Ona tam 

prišla kvôli tomu, aby darovala slovenskému národu 

pamätník obetiam železnej opony, lebo názov železnej opony 

v roku 1946 definoval Winston Churchill.   

 Bolo mi to tak ľúto, že britská kráľovná vie čo je to 

železná opona a my že by sme si ju mali pripomínať. My, to 

bohužiaľ, nevieme. Občas mám pocit, ako keby sme boli 

gastarbeitami vo vlastnej krajine.  

 Chápem prianie Rakúšanov nazvať to Mostom slobody. 

Ale neodpustím si neustále pripomínať túto skutočnosť, že 

Slováci potrebujú vlastných hrdinov a vlastné dejiny. A 

preto si myslím, že Most slobody nie je podľa môjho gusta, 

ale budem hlasovať zaň. Ďakujem. 

 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ja len drobná oprava. Keď prvýkrát 

vznikli v tej ankete iné názvy, bola tam aj železná opona. 

Tak ja si pamätám, jak sme stáli a bola to prvá debata, 

bolo tam veľa televízií; pán Zvonár, to aj pre teba 

odpoveď. A bola otázka, že proste, že ako to dopadne, lebo 

tam rôzni aj iní akční hrdinovia boli. A ja som to vtedy 

povedal, to čo ty si povedal, sme na mieste, kde mnohých 

ľudí zastrelili. Takže to bude musieť byť asi vážnejší, 

vážnejší, vážnejší názov.  

 Nie je to tak, že my by sme si na to nespomenuli. A 

treba, ja súhlasím že treba hovoriť o tých hrdinoch, treba 
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to proste, treba to pokiaľ to presahuje túto debatu, akého 

hrdinu chceme.  

 Ale to, že by sme nehovorili ako táto župa, že sme na 

mieste železnej opony a že tu aj ľudí zabili, o tom sme 

teda hovorili. Aj to je aj pre mňa dobrý dôvod, prečo 

predkladám, a prečo som spokojný s názvom ako Cyklomost 

slobody, lebo tí, ktorých tam zabili, za tou slobodou 

utekali cez tie ostnaté dráty. To bolo to, čo ich 

motivovalo prechádzať na druhú stranu. Ak jedno slovo, tak 

sloboda. 

 Nech sa páči, pán poslanec Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

 Pán župan, ja sa necítim byť odborníkom na návrhy 

pomenovaní mostov, stavieb, čohokoľvek. Ten názov, ktorý 

ste navrhli, ja vcelku akceptujem a sa mi pozdáva. 

 Čo sa mi však nepáči na vašom správaní, je tá sranda, 

ktorú si robíte z verejnosti. Vy ste vyzvali ľudí, aby oni 

iniciatívne navrhovali ten názov. Vy ste nedali žiadne 

alternatívy, oni to urobili. Oni vybrali Most Chucka 

Norrisa. Keby to tu taký názov dneska bol, tak samozrejme 

zaň nebudem hlasovať, lebo je to výsmech tomu všetkému, čo 

ste práve povedali.  

 Ale myslím si, že vy sa snažíte, alebo takto, vy sa 

snažíte stavať do polohy korektného politika, vážiaceho 

si, ktorý si váži názor verejnosti. A preto by bolo dneska 

od vás korektné, keby ste sa postavili a ospravedlnili sa 

tým 12 tisíc ľuďom, ktorí hlasovali a povedali že tá 

anketa bola nezvládnutá a o.k., bol to žart. Je to fajn, 

spopularizovali to. Ale ich názor rešpektovať nebudeme, a 

vás osobne to mrzí. A na budúce, keď budete robiť anketu, 

tak už budete k nej pristupovať zodpovednejšie tak, aby 

sme názor verejnosti mohli rešpektovať v plnej vážnosti. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 
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 Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, pán poslanec 

Šramko. 

 

Ing. Peter  Š r a m k o, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja mám trošku iný názor na to 

čo sa tu deje. Som presvedčený, že tí mladí ktorí, 

predovšetkým mladí sa veľmi dobre inicializovali cez 

internet a tento názov išiel ako v dobrej nálade. A som 

presvedčený, že ukázali nám mladí ľudia, ako sa dá 

diskutovať na internete veľmi efektívne, rýchlo a 

preskočiť cez hranice aj bez toho že by tam bol most, veď 

je internet. Dneska to všetko spája.  

 Ale považujem to za veľmi dobrú vec, že sa vôbec títo 

mladí do toho zapojili. 

 A musím úprimne povedať. Mal som možnosť jednej 

mladej slečne odpovedať. Sa ma spýtala: Pán starosta, a vy 

aký názov preferujete? Lebo ona bola za toho Chuck 

Norrisa. A musím povedať, že som jej vysvetlil, prečo som 

za názov Cyklomost slobody. A povedal som jej úprimne, nie 

raz som vedľa tých ostnatých drôtov chodil, ako mladý 

chlapec som pozeral aký je rozdiel na tom poli rakúskom. 

Tá zem je rovnakej farby ako na našej strane, ale predsa 

je iná. A ja som jej vysvetľoval, že každý jeden mladý, 

taký normálne žijúci chlapec, ktorý mal nejaké vízie, tak 

túžil po tej slobode. A bolo to práve za tým ostnatým 

drôtom. A bolo mi ozaj všetkých tých mladých ľudí ľúto, 

ktorí akýmkoľvek spôsobom sa snažili preskočiť cez tú 

hranicu, a bohužiaľ, mnohí z nich doplatili na ten pokus a 

tá sloboda sa im stala vlastne osudnou.  

 Bolo veľa ľudí, ktorí za totality mali bez problémov 

vždy devizák. V marci, keď sme si dávali my obyčajní ľudia 

žiadosť o devizák, tak sme boli neúspešní. A boli ľudia, 

ktorí za "totáča" mali totálnu istotu, že devizák dostanú. 

A oni možno po tej slobode tak netúžili, lebo išli tam, 

využili to čo sa dalo, vrátili sa a využili zase to čo 

bolo tu.  
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 Takže pre mňa je názov Cyklomost slobody takým jasným 

zakorenením, že toto, treba nejaký odkaz dať. A ešte som 

nedopovedal, keď som to tej mladej slečne dorozprával, tak 

mi povedala: Teraz som aj ja za ten názov. Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pani Plšeková, pani poslankyňa 

Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja sa pripájam k mojim predrečníkom k tomu, 

že most by mal mať názov, ktorý bude aktuálny dnes, ale 

bude aktuálny aj o 50 rokov. A je to veľmi územie, ktoré 

má svoju históriu, bolo potlačené neslobodou a studenou 

vojnou. A zajtra je taký zvláštny deň, je to Medzinárodný 

deň mieru. Je to priam symbolické, že práve vtedy budeme 

otvárať ten Most slobody. Takže ja sa prihováram za tento 

názov.  

 A zároveň chcem povedať, že prípadne sa môže niekde v 

blízkosti mostu na slovenskej strane vybudovať nejaký 

point, cyklopoint, ktorý môže mať názov Chucka Norrisa. 

Len zo srandy, aby sa tam mohli ľudia odfotiť, a podobne, 

a urobíme zadosť aj tým, ktorí chceli toho Chucka Norrisa. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Napriek tomu, že viem, že  

niektorí kolegovia poslanci sa ponáhľajú do parlamentu,  

nemôžem nediskutovať k tejto téme. Pretože pomenovanie 

nejakého takéhoto významného stavebného prvku, alebo 

nejakého stavebného prvku je ako keby sme dávali meno, 

rodné meno dieťaťu, ktoré ponesie celý život svojej 

existencie. A nebolo by správne, aby po pár rokoch sa 
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premenovával, ako sme boli svedkami nedávno aj tu v 

Bratislave.   

 Boli tuná nejaké isté hlasovania. Prvé hlasovanie za 

Chuck Norissa. Je pre mňa aj tento signál od ľudí taký, že 

ľudia napriek takej ťažkej situácie v ktorej spoločnosť 

je, aj napriek tomu, že kde sa ten most historicky 

umiestňuje, že majú zmysel pre recesiu a že nám dali taký 

istý signál, že sa chcú baviť a chcú mať z niečoho radosť, 

chcú športovať, rekreovať. A toto je pre mňa taký dosť 

dôležitý signál, že treba si uctiť a spomínať na históriu, 

ale zasa treba asi mať aj istú mieru odtiaľ potiaľ.  

 Rozumiem tomu, že tento názov asi bude ťažko 

rešpektovateľný, keďže naozaj musí byť dohoda z obidvoch 

strán, a asi takáto vôľa tento názov zoficiálniť nebude 

možná. 

 Ja si myslím, že bolo riešenie isté, netlačiť teraz 

do nejakého pomenovávania, že nechať ešte ľudí možno rok, 

dva, aby využívali tento ľudový názov, aby proste sa s ním 

hrali, aby naozaj tu teraz turistický ruch pritiahol. 

Pretože dnes, už keď si otvoríte Google max tak nájdete 

tam, že už tento most je pomenovaný. A už je tam Chuck 

Norris bridge, už je tam napísané Most Chucka Norrisa. Keď 

dávate do vyhľadávača tento most už nájdete vlastne na 

celom svete, že sa nachádza v tomto mieste. 

 

 Ďalšia vec, ktorú chcem povedať, dostali sme tuná 

veľmi peknú mapu, ktorú vydal Bratislavský samosprávny 

kraj s vyznačením cyklotrás. Avšak som prekvapená veľmi, 

že napriek tomu čo sa odohrávala aj tá diskusia, že už to 

na tejto mape nájdeme názov, že most sa volá Železnej 

opony. Neviem teda, kto bol editorom tohto všetkého a zdá 

sa mi to trošku také predčasné a mätúce. Ako už naozaj 

ľudia nebudú vedieť, ten cyklista keď pôjde, že kadiaľ 

ide, že kde je ten Cyklomost slobody, kde je ten Most 

Chucka Norrisa, keď na mape má napísaný Most Železnej 

opony.  
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 A ďalšia vec, ktorú teda tiež treba spomenúť, že 

zajtra síce ideme otvárať preto cyklomost, čo je veľmi 

fajn a rada sa tam zúčastním, avšak ma prekvapilo, keď som 

sa dozvedela že už, ešte predtým ako hlasujeme, je už 

vytesaný kameň z názvom mostu ktorý sa, aj vytesané sú tam 

slová Cyklomost slobody.   

 Veľmi pekne je to napísané v dôvodovej správe, že 

prečo; cyklomost spája občanov oboch krajín a aj pre 

občanov oboch krajín, predstavuje symbol slobody - 

otvorenia hraníc. 

 Len sa pýtam, že čo bude znamenať ten názov pre 

ďalšie generácie, pre nejakých hostí, ktorí k tomuto 

cyklomostu prídu, že čo pre nich bude znamenať 

symbolizovať tento samotný názov? 

 A preto som sa možno zamýšľala, ako možno z tejto 

situácie trošku von, keďže iba spomíname, že tento 

Cyklomost slobody, o ktorom teda sme si povedali prečo 

tento názov bol evokovaný, možno by bolo dobré si trošku 

pripomenúť aj tu prítomnosť a spomenúť si, že aj z akých 

peňazí bol financovaný. A že bol financovaný z peňazí, 

ktorá nasledovala po tej slobode, takzvano povedané z 

ľudových peňazí, z eurofondov, t.j. solidárnych peňazí. 

 A preto s plnou vážnosťou dávam teraz pozmeňovací 

návrh, aby sa most, uznesenie upravilo, a dal sa názov 

"Cyklomost slobody a solidarity". Aby nedošlo k mýlke; 

samozrejme, bude to s malým písmenkom "s". 

 (Poznámky v pléne.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, ďakujem pekne za príspevok. Poprosím, poprosím, 

poprosím. Poprosím, vážení páni poslanci, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím, poprosím 

pokoj, naozaj je to normálna debata. Pán primátor, 

poprosím, poprosím normálne pokoj k tomuto. 
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 Ja teda poviem jednu takú vec, pomerne ako to je. 

Nechcel som to povedať, ale poviem to úplne jasne. Dva 

kilometre odtiaľ, možno necelé na bicykli je rozstrieľaný 

pamätník, ktorý otvárala britská kráľovná, hej. Na to sa 

nezabudne, že tí ľudia tam zahynuli. To nie je nejaká 

proste záležitosť dočasná, ktorú si nikto nebude pamätať. 

Moje deti si to budú pamätať, chodím tam každý rok. 

Niektorí z vás, čo tu sedíte, chodíte tam so mnou si tých 

zastrelených uctiť a budeme tu špekulovať nad tým, že po 

70. rokoch sa postaví most, že či si vôbec niekto všimne 

kde sa postavil?  

 No, to si všimne určite každý.  

 A ja rozumiem tomu, že je to možno dobrá téma, že čo 

bolo na internete, hej. Rozumiem tomu, že je možno dobrá 

téma, aký nájsť kreatívny názov mostu, hej.    

 Ale čomu menej rozumiem je, že máme názov o ktorom 

viem že každá jedna, každý jeden rozumiete, aký symbol 

dáva. Rozumiete akým spôsobom bol vyrokovaný aj s tou 

druhou stranou. A rozumiem tomu, že v podstate to 

najhlavnejšie čo ľudí zaujíma je, že sa tam dnes dá 

prejsť. Že 67 rokov sa tam prejsť nedalo.  

 To, čo hovoril pán poslanec Šramko, ja si pamätám ako 

decko, ako som sa pýtal rodičov, čo tam tie ostnaté dráty 

robia? 

 A je zbytočné to do nekonečna pripomínať ako to bolo. 

Ale tá pamäť tam jednoducho je. A ja neverím, neverím, že 

niekto by prišiel nad tú rieku a nevedel kde sa nachádza a 

akým spôsobom sa k tomuto názvu prišlo. A vôbec rozmýšľa, 

že to je jeden zo 100 mostov. No, kiež by to bol.  

 Ale nevieme ako dopadne ešte Angern, nevieme akým 

spôsobom dopadnú tie ostatné.  

 Tak poprosím, aj to čo som hovoril na začiatku, nie, 

nebolo hlasovanie o tom, že či bude to ako taký, aký bude 

názov mostu. Bola len obyčajná anketa. A hneď ako prvú vec 

tú reakciu som povedal, tu na tomto mieste zabili ľudí, 

bude to musieť byť vážnejší názov. To nie je niečo proste 

čo by ľudia nepochopili.  
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 A neviem teda, vážený kolega, ako kto, koho, ale mňa 

oslovovali tí ľudia, čo hlasovali za toho Chucka Norrisa, 

úplne v pohode z oči do voči. Napríklad Brlo, keď si 

kupoval, syn na ples išiel, ma obkolesil, to sme my, čo 

sme za to hlasovali, a ďalší, ďalší, ďalší. Nikomu som 

nemal problém, pán poslanec Borguľa povedať, bude to 

vážnejšie, za to je tam kopu ľudí. Nebudeme s tým 

súhlasiť, nájdeme dôstojný spôsob. 

 Ja súhlasím s tým nápadom čo je tam, že urobme vedľa 

niečo, však máme projekt, za mostom, nie je problém. Buďme 

féroví k tým ľuďom.  

 Ale to by som naozaj, naozaj poprosil, aby sme aj k 

tomuto mali úctu, aj k našim rakúskym partnerom. A 

nerobili sami sebe takú nejakú náladu, že vlastne sa 

nevieme postaviť za to čo sme úspešne dokončili. Veď koľkí 

tu diskutovali o tom, že na tej rieke nie je žiadny 

normálny most, keď som sem len prišiel ako župan. Teraz 

tam stojí. Kto tomu veril? Na poslednú chvíľu ste s vašou 

pomocou schválili vôbec to, že ten most bol. Neviem, či si 

spomeniete, to bol nejaký apríl, máj 2010. Bola situácia, 

že už to bolo vlastne v bráne, to znamená že lopta je 

preč. Neostalo. Proste pamätám si, ako Fero Stano išiel do 

Rakúska to vyjednávať, akým spôsobom, aby to predsa len 

bolo.  

 Mali sme problém so súťažou. To znamená, že bola 

zrušená pretože najnižší vyhral. Nemusím vám hovoriť ako 

to zlé vyzeralo voči Rakúšanom, mali polovicu komisie 

obsadenú. A pýtali sa, ako je možné, keď je najnižšia 

ponuka, u nás na Slovensku nie ako najnižšia ponuka vyhrá? 

Prečo potom nejaký úrad zruší súťaž? Tiež jedna, dve 

návštevy ako ambasádora u mňa, čo sa deje? Hovorím, 

nadriadený úrad u nás na to má právo. Dobre, išla ďalšia 

súťaž, išli všetky tie kontroly.  

 Teraz to máme čisté, no, tak si to budeme kaziť tým, 

že proste sa nevieme dohodnúť na názve, ktorý je normálny? 

Podľa mňa je to úplne prirodzené a normálne, a vás 

poprosím o podporu. 
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 Nech sa páči, vo faktických poznámkach pán poslanec 

Ftáčnik, pani poslankyňa Zemanová, Frimmel a pán Pástor.    

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, ja reagujem faktickou na 

vystúpenie pani poslankyne Zemanovej. Myslím si, že naša 

schopnosť pomenovávať mosty je, nie je jednoduchá, pretože 

naozaj nemáme možno historické osobnosti, nemáme dostatok 

zhody v tom, aby sme našli cestu k správnemu pomenovaniu 

mostu.  

 Ale ten názov, ktorý ste predložili, pre mňa 

vyjadruje tú mieru najväčšej zhody. To znamená, že to je 

názov, na ktorom sa vieme zhodnúť.  

 V mape, ktorú ste nám predložili máme ešte Železnú 

oponu. Neviem, či si to uvedomujete; veď to len hovorím 

ako faktickú, že máme tu dnes mapu Slovensko-rakúskych 

cyklociest, to je tam napísané Železná opona pri tom 

moste, ale to je detail. To je to, ako sa to rodilo.  

 Dnes sa máme zhodnúť na tom, alebo máme odsúhlasiť 

to, kam ten proces dospel. Z viacerých názvov sa mi zdá, 

že ste naozaj vybrali ten, ktorý vyjadruje mieru najväčšej 

zhody. Aj mne sa páči, ja zaňho budem hlasovať.  

 A chcem odkázať pani poslankyni Zemanovej, že 

solidaritu si veľmi vážim, pretože si myslím že má byť 

súčasťou spoločenského života. Ale do názvu tohto mosta sa 

určite nehodí; pani poslankyňa, ten váš návrh určite 

nepodporím.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Ja len faktickú, než sa pustím do tej 

mapy. Prepáčte mi to, to je názov tej cesty pozdĺž 

Železnej opony od cyklotrasy. My sme ju tu schvaľovali v 

zastupiteľstve, to nie je názov toho mosta. Ja sa 

ospravedlňujem, že som toto vo vystúpení, bolo dosť 

emotívne, lebo to tak veľmi silno cítim, zabudol povedať. 
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Tá cyklotrasa má takýto názov, a preto to tam je napísané. 

Ďakujem vám pekne. 

 Nech sa páči, pán poslanec Frimmel. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem za slovo, pán predseda. Ja si myslím, že od 

začiatku bola chyba, že sme dali nejakú anketu, pretože tá 

zodpovednosť tohto zastupiteľstva sa nedá urobiť tak, že 

sa opýtame 5 tisíc, 6 tisíc, 10 tisíc, ja neviem koľko 

ľudí z toho počtu ktorý kraj má, a tí nám majú povedať, 

ako si to oni predstavujú. Myslím, že to bola chyba. 

Netreba sa pýtať na všetky veci ľudí, za ktoré zodpovedá v 

konečnom rozhodnutí aj tak toto zastupiteľstvo, pretože to 

potom prináša tieto problémy.  

 Ja si myslím, že názov je v poriadku.  

 Ak dovolíte, ja dávam návrh, aby sme ukončili túto 

diskusiu, hlasujme, prosím, o tom. A nech sa každý vyjadrí 

hlasovaním, či je za tento názov alebo nie je. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ja pozriem podľa Rokovacieho poriadku, 

či sa to dá vo faktickej takýto návrh dať. Podľa mňa nie. 

 Nech sa páči, pán poslanec Pástor, pán poslanec 

Borguľa. 

 

Doc. Karol Pástor, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem za slovo. No, ja by som chcel reagovať na 

niekoľkých mojich predrečníkov, v prvom rade na pani 

poslankyňu Zemanovú. Pri tom moste je naozaj nápis že 

Železnej opony, ale ten názov ja som si prečítal, že sa to 

vzťahuje k tomu "M", teda Múzeum železnej opony tam naozaj 

je, teda ani nie k ceste.       

 V Bratislave je 5 mostov, každý má svoje meno a ani 

jeden most nemá na mape svoje meno napísané. Ale je 

niekoľko múzeí a tie múzeá majú svoje mená. Takže ja som 
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si to takto prečítal, takže z tohto, ani most z Devínskej 

Novej Vsi do Schloss Hofu zatiaľ meno nemá. 

  

 Po druhé: Tá anketa podľa mňa bola dobrá vec, nebola 

to chyba. Len bolo by zlé, keby v niekom vzbudzovala 

dojem, či teraz, či v budúcnosti, keď sa niečo také bude 

robiť, že je to hlasovanie. To sa vzťahovalo síce na 

niekoľko okruhov, lebo bolo možné urobiť, teda vyjadriť 

svoj názor rôznymi formami. Ďaleko najviac hlasov bolo na 

tom facebooku. Prosím vás pekne, to je médium, ktoré je 

vlastné úzkemu okruhu ľudí. Úzkemu, možno nie až tak 

úzkemu, ale to sa vzťahuje. 

 Takže v čom ja vidím problém? Treba sa znovu 

zamyslieť a znovu si zvyknúť na to, aké médium vlastne 

internet je. Čo sa cez takýmto spôsobom dá zistiť, čo nie. 

Keby sme nechali na námestí mikrofón zapnutý, že ľudia 

môžete si povedať čo chcete, ja to nechcem počuť čo by asi 

z toho odznelo. Boli by to asi tri štvrtiny z toho 

nadávky, nejaké vtipy, a možno nejaké dve, tri vážne veci. 

Ďakujem za slovo. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ešte na faktické reaguje pani 

poslankyňa Zemanová.  

 Ja len upozorním, že do diskusie sa ešte prihlásil 

pán poslanec Ondrejka a Záhradník, a už nikto ďalší, takže 

potom diskusiu ukončíme, aby sme naozaj k niečomu prišli. 

 Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Pán predseda, ja len chcem veľké počudovanie 

vyjadriť, že napriek ostrej diskusii, alebo nie že ostrej, 

rozsiahlej diskusii TA3 práve teraz uverejnila správu, že 

už sme odsúhlasili tento názov ako názov, teda neodsúvali 

sme Churka Norrisa. Táto správa už je vydaná v TA3. Tak 
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som trošku prekvapená, že tuná všetko sa, ja neviem okolo 

tohto bodu to naozaj, ako keby bolo zakliate.     

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pani poslankyňa, ja ubezpečujem vás, že naše tlačové 

oddelenie pošle opravu do príslušnej televízie. 

 Pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Vážené kolegyne, kolegovia, diskusia k 

tomuto bodu je ďalším, ďalšou hanbou nášho zastupiteľstva 

a nás všetkých. Sú tuná, a je tu prítomná mládež, vonku vo 

foyr sú dôchodcovia. Keď prerokovávame zásadné materiály, 

zásadné body, prevody, rozpočty, rozhodujeme o závažných 

veciach, tak sa prihlási sotva jeden, dvaja. A myslím si, 

že táto diskusia k tomuto bodu je veľmi neplodná. 

Každopádne je vopred jasné, aký názov schválime. A ja si 

dovolím tvrdiť, že vopred je jasné, že ľudia keď pôjdu a 

sa budú rozhodovať, či idú zo Slovenska do Rakúska alebo 

naopak, tak povedia; ideš cez cyklomost alebo cez nejaký 

iný most? Nebudú spomínať žiadne názvy. Čiže je to 

absolútne irelevantné, či tam bude nejaká tabuľka alebo 

nie, a či uspokojíme nejakého rakúskeho politika alebo 

nie. 

 Z tohto pohľadu diskusia k tomuto bodu je zbytočná. 

 A chcem upozorniť našu mládež, že takýto sú naši 

zástupcovia v tomto kraji, že rozprávame o ničom aj hodinu 

a o podstatných veciach sa vlastne tuná nediskutuje.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 S faktickou poznámkou pán poslanec Dostál. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja by som na jednej strane chcel dať za pravdu pánu 

poslancovi Ondrejkovi, že o veciach, ktoré sú vecne ďaleko 
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dôležitejšie, tu hlasujeme bez toho aby sme o tom 

diskutovali. A toto je taká vec, ktorá vyprovokuje k 

diskusii mnohých poslancov, ale myslím si, že v tomto nie 

je naše Zastupiteľstvo nejako špecifické. Podobné je to v 

obecných a mestských zastupiteľstvách, podobne je to 

dokonca aj v parlamente. Takže toto nie je nejaké 

špecifikum.  

 A mne sa tá diskusia nezdala zbytočná. Ja som sem 

prichádzal bez toho, aby som mal jasný názor na túto vec, 

lebo tiež som mal isté pochybností nad tým, že na jednej 

strane sme sa spýtali občanov a potom ideme rozhodnúť 

nejako inak. A že sme vyvolali nejaký dojem, že oni budú 

tí, ktorí rozhodnú. 

 Ale pre mňa táto diskusia mala zmysel, mňa 

presvedčila, a tie argumenty ktoré tu zazneli sa mi zdali 

dosť jasné a podporím ten návrh tak, ako je predložený.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, pán poslanec 

Záhradník. 

 

JUDr. PhDr. Branislav Záhradník, poslanec Zastupiteľstva 

BSK: 

 Ďakujem pekne. Vážený pán predseda, dámy a páni, ja 

si myslím, že je dobré, že taká diskusia tu prebehla. 

Osobne som v tej ankete preferoval, keď ma oslovil úrad, 

aby som sa ako poslanec vyjadril, iný názov, ale potom aj 

po diskusii s ostatnými kolegami tak si myslím že tento 

názov, ktorý je navrhnutý, je aj odôvodniteľný. A myslím 

si, že je zrozumiteľný. 

 A tým že sa dá, má v sebe tú symboliku, ktorá je 

svojím spôsobom nadčasová, a tým že rakúska strana to 

akceptovala, tak si myslím že je táto voľba názvu vhodná.  

 Trochu mám problém, samozrejme, s tou procedúrou. Mám 

pocit, že to hlasovanie tých občanov, tak ako sa to 
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zrealizovalo, tak teraz môže vzniknúť dojem, že sme 

nerešpektovali vôľu občanov.  

 Preto by som poprosil, keby sa naozaj dalo, ako tu 

dnes odzneli tie argumenty, dosť zrozumiteľne ľuďom 

odkomunikovať, že teda nedošlo k tomu, že sme ignorovali 

tento názov, ktorý občania vybrali, ale že proste sme to  

zvážili vzhľadom na to, akú má ten most mať aj symboliku, 

aj kde sa nachádza. Všetky tie súvislostí, ktoré nechcem 

opakovať, lebo ich kolegovia predo mnou povedali.  

 Tak a na záver, ak môžem, neviem takú osobnú 

poznámku: Že pre mňa má určitú osobnú symboliku, že v deň 

keď sa budem ženiť že sa bude otvárať Most slobody 

(Potlesk.), čím sa, čím sa samozrejme chcem verejne 

ospravedlniť, že sa teda tohto otvorenia nezúčastním; ak 

si to teda nerozmyslím. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem veľmi pekne. Pán 

poslanec, ako gratulujeme, gratulujeme k tomuto kroku. A 

ja práve si myslím, že to nebude teda o tom, čo prichádza; 

niekomu prichádza nejaká sloboda, niekomu odchádza, ale to 

už nechám na takú voľnejšiu interpretáciu. A teda dúfam, 

že si tam na tej svadbe užiješ všetko dobré.  

 Diskusia ukončená. 

 Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia vrátane teda. 

 Ja sa vyjadrím, navrhovateľ osvojuje si ten názov? 

Nie, neosvojuje. Čiže treba dať hlasovať normálne tak ako.  

 A poprosím, aby to hlasovanie bolo úplne jasné, aby 

sme dali aj nejaký signál, že síce diskusia búrlivá, ale 

vieme dôjsť k záveru, ktorému všetci budeme rozumieť. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Návrhová komisia dostala k návrhu 

uznesenia jeden pozmeňovací návrh od pani poslankyne 
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Zemanovej, ktorý znie tak, aby sa na záver uznesenia do 

názvu doplnili slová "a solidarity". Čiže návrh by znel 

tak, že názov Cyklomosta Devínska Nová Ves - Schloss Hof 

ako "Cyklomost slobody a solidarity".  

 Čiže najprv budeme hlasovať o tomto pozmeňovacom 

návrhu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského   

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, je to 

regulárny pozmeňujúci návrh, musíme o ňom hlasovať. 

Poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 15.) 

 Ďakujem pekne. Za bol jeden, proti bolo tridsaťtri, 

zdržal sa jeden, jeden nehlasoval z tridsiatichšiestich.  

 Konštatujem, že sme neschválili tento pozmeňovací 

návrh.  

 Poprosím návrhovú komisiu o ďalší návrh.  

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Čiže teraz predkladá návrhová komisia na hlasovanie 

návrh tak, ako bol predložený písomne s materiálom. 

 To znamená, že Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní 

materiálu  

 po A. schvaľuje názov Devínska Nová Ves - Schloss Hof 

ako "Cyklomost slobody". 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského  

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, poprosím prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 16.) 

 Ďakujem pekne. Za bolo tridsaťšesť poslankýň a 

poslancov z prítomných tridsiatichšiestich, to je 100 %. 

Ďakujem veľmi pekne, a to si zaslúži potlesk. Všetko 

dobré. (Potlesk.) 
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 Ešte raz vám ďakujem za tú úprimnú diskusiu a teraz 

iba ešte iba taký krátky dovetok. Pán poslanec Ondrejka, 

možno, možno tvrdo, taká je demokracia si povieme, ale 

vidíte vo vážnej veci sme sa zhodli. Mimochodom aj vo 

všetkých predchádzajúcich krokoch, aj čo sa týka čerpania 

eurofondov a týchto vecí, že sme tú zhodu našli. Ja som 

hrdý, že sme takýto, bez ohľadu na to aké máme tričká, to 

je reálny výsledok. Ešte raz ďakujem pekne.  

 Prechádzame k bodu číslo 13. 

 

 

BOD číslo 13: 

Návrh na poskytnutie dotácií v zmysle VZN BSK č. 8/2005 o 

poskytovaní dotácií v znení VZN BSK č. 24/2008 za II. 

polrok 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

predmetný návrh materiálu máte pred sebou. Znova 

prizvukujem to čo bolo, vždy predchádzala tomu vážna 

diskusia v Dotačnej komisii. Došlo tam ku konsenzu. Chcem, 

aby povedali aj členovia, akým spôsobom to je, pokiaľ v 

tom máme nejaké pochybností či z radov starostov, či zo 

Zeme. Povedzme si to teraz, lebo tu by som sa uchádzal o 

veľmi širokú zhodu.  

 Pani podžupanka, nech sa páči, uveďte ten návrh. 

 

PhDr. Gabriela Németh, podpredsedníčka Bratislavského 

samosprávneho kraja, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne, pán župan. Vážené kolegyne, kolegovia, 

máte pred sebou materiál - Návrh na poskytnutie dotácií v 

zmysle všeobecne záväzného nariadenia č. 8 z roku 2005. 

Takýto materiál vám predkladáme pravidelne každý rok 

dvakrát, aj tento rok už sme schvaľovali prvú várku v 

máji. Teraz tu  máme druhý návrh za tento rok.    
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 Chcem len upriamiť vašu pozornosť, že z roka na rok 

nám narastá počet žiadostí. Žiaľ, nemáme neohraničené 

finančné možností, preto pristupujeme k tomu, aby sme 

prihliadali na všeobecne-prospešný účel aj na verejno-

prospešný účel, aby sme rovnakým podielom dotácie a 

financie, ktoré máme k dispozícii, vedeli rozdeliť medzi 

jednotlivými žiadateľmi.    

 Dotačná komisia prerokovala všetky žiadosti. Napriek 

tomu, že Dotačná komisia nebola stopercentná pri účasti, 

traja členovia chýbali, ale nami vypracovaný návrh všetci 

členovia Dotačnej komisie dostali, pripomienkovali a s 

týmto návrhom, ktorý teraz vám predkladáme, súhlasili.  

 Komisie rovnako prerokovali tento materiál a 

doporučili predložiť ho vám na schválenie na dnešnom 

zastupiteľstve.  

 Ja vás chcem požiadať, aby ste tento materiál 

podporili. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, otváram diskusiu k 

tomuto návrhu materiálu. 

 Pán poslanec Ondrejka, potom pán poslanec Ftáčnik. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Pán predseda teda naspäť. Ja som samozrejme 

povedal hneď, že výsledok hlasovania bude jasný. A 

diskusia sa mi zdala zbytočne k tomuto bodu široká; to bol 

môj názor.  

 K tomuto materiál ja mám prvú otázku, lebo už 

pravidelne, neviem možno druhý, tretí rok stále hovoríme 

pri predkladaní takýchto materiálov, že sa bude 

novelizovať všeobecne záväzné nariadenie; stále nič nemáme 

v rukách. Ja sa preto pýtam, či je ešte nejaký problém? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  
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 Nech sa páči s faktickou poznámkou pani podžupanka 

Németh. 

 

PhDr. Gabriela Németh, podpredsedníčka Bratislavského 

samosprávneho kraja, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Ja by som chcela odpovedať na vašu 

otázku. Je pripravená už novela všeobecne záväzného 

nariadenia číslo 8 tak, že to bude rokované v komisiách, 

kde budeme prerokovávať materiály do októbrového 

zastupiteľstva. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik. 

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, ja 

nemám problém s podporou tohto materiálu, len sa chcem 

opýtať na tú časť uznesenia A.2 a A.3, lebo v texte 

materiálu píšete, že sme vyčlenili na dotácie 220 tisíc, 

minuli sme v prvom kole, teda k polovici roku 148 a teraz 

je to dôvod presúvať ďalších 20 tisíc, aby sme z nich 

mohli 17.100 teraz udeliť tým, ktorých ste navrhli. 

Nerozumiem tej konštrukcii lebo zrejme ešte v pôvodnom 

rozpočte máme dosť peňazí, keďže sme minuli len 148.500 v 

druhom kole. Takže prečo sa tam robia tie rozpočtové 

presuny? Keby ste toto zrozumiteľne vysvetlili, aby som 

rozumel prečo mám hlasovať za A.2 a A.3, lebo s A.1 nemám 

žiadny problém.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pani podžupanka, nech sa páči. 

 

PhDr. Gabriela Németh, podpredsedníčka Bratislavského 

samosprávneho kraja, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 
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 Ja, samozrejme, vysvetlím vám to. Hneď v tom ďalšom 

odseku máte, že ku dňu 31. júlu bolo zaevidovaných 215 

žiadostí v celkovej výške na 1 494 000 €. To znamená, že 

sme ani zďaleka nemohli uspokojiť všetky žiadostí. A zdalo 

sa nám byť správne, že by sme nechali ešte aj nejakú 

rezervu s tým, že keby sme dnes odsúhlasili presun 

finančných prostriedkov, potom by sme ešte z tých 

finančných prostriedkov vedeli uspokojiť niektoré ďalšie 

žiadosti. 

 Ale pani riaditeľka je vám k dispozícii. Nech sa 

páči, môžete doplniť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Nech sa páči, pani riaditeľka. 

 

PaedDr. Barbora Oráčová, PhD., riaditeľka kancelárie 

predsedu BSK: 

 Ak môžem povedať, tých 20 tisíc, ktoré sú uvedené v 

bode A.3 to sú peniaze už navyše. Áno. Čiže my sme 

uspokojili všetkých žiadateľov za tie peniaze, ktoré boli 

narozpočtované. A keďže, ako povedala pani podpred-

sedníčka, došlo mimoriadne veľa žiadostí, každý rok ten 

počet rastie, tak práve preto si dovoľujeme požiadať 

zastupiteľstvo, aby schválilo túto zmenu vo výške 20.000 

€, aby sme mohli ešte douspokojiť žiadateľov, ktorým sme 

teraz nemohli dať toľké peniaze, ktoré požadovali. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ja sa len pýtam, aby to bolo jasné, to sú už potom na 

tie malé, alebo? 

 

PaedDr. Barbora Oráčová, PhD., riaditeľka kancelárie 

predsedu BSK: 

 Áno, na tie malé. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Tak ako je to podstatnejšie... Ja tomu rozumiem ako 

normálne, hej, že len na tie úplne najmenšie, ktoré ešte 

do konca roku by mohli vzniknúť, aby sme nemuseli byť na 

nule, že to sekneme týmto jedným rozhodnutím.  

 Nech sa páči, pán poslanec. 

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného  mesta 

SR Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Tým že rozpočtovali sme 220, minuli sme 150, 70 sme 

mali. Teraz pridávame 20 to máme 90. 17.100 minieme, 

ostane nám 72.000, ktoré minieme do konca roku kedy? Však 

je september. Keď chcete ľuďom dať peniaze, aby urobili 

akcie, organizovali nejaké podujatia, tak koľko peňazí a 

kedy minieme? Ja len toto sa chcem dozvedieť? Ja to z toho 

materiálu neviem vypočítať.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani riaditeľka, nech sa páči. 

 

PaedDr. Barbora Oráčová, PhD., riaditeľka kancelárie 

predsedu BSK: 

 Tieto financie čo vidíte, to boli minuté na dotácie 

veľké, ktoré schvaľuje zastupiteľstvo. Okrem toho ešte 

chodia žiadostí tzv. malé, ktoré sú do 1.600 €, kde nie je 

potrebný súhlas zastupiteľstva. To sú dotácie, ktoré 

vlastne poskytuje predseda Bratislavského samosprávneho 

kraja.  

 Čiže v týchto 220.000 sú nielen dotácie veľké, ktoré 

schvaľuje zastupiteľstvo, ale aj malé. Tých nám chodí tiež 

hojný počet. To znamená, že zastupiteľstvo dvakrát ročne 

schvaľuje dotácie veľké, plus ešte celoročne až do konca 

roka chodia dotácie malé. Čiže my sme si dovolili požiadať 
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na tieto malé dotácie, ktoré pravidelne chodia a 

chodievajú naozaj až do konca roka. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Keďže nevidím nikoho ďalšieho do 

diskusie prihláseného, poprosím návrhovú komisiu o 

prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK:  

 Návrhová komisia nedostala zmeny ani doplnenia k 

návrhu uznesenia, takže budeme hlasovať o uznesení tak, 

ako je písomne predložené.  

 To znamená, že Zastupiteľstvo schvaľuje po A.1 

dotácie v celkovej výške 17.100 €. Je tu vymenovaný zoznam 

39 subjektov. 

 Potom v bode A.2 schvaľuje v rozpočte presun z 

bežných výdavkov na kapitálové výdavky. 

 A v bode A.3 presun z prvku 1.2 na podprogram 1.1. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci, poprosím prezentujte sa a hlasujte o uznesení 

tak, ako ho predniesla návrhová komisia; teraz    

 (Hlasovanie číslo 17.) 

 Za bolo tridsaťtri poslankýň, poslancov, jeden sa 

zdržal, jeden nehlasoval z prítomných tridsiatichpiatich. 

Čiže sme návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, 

schválili. 

 Prechádzame k bodu číslo 14.  

 

 

BOD číslo 14: 
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Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného 

kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja za 1. polrok 

2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Poprosím pána hlavného kontrolóra, aby túto správu, 

ktorú máte pred sebou, aby túto správu nám predniesol. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážená 

pani podpredsedníčka, páni podpredsedovia, vážené panie 

poslankyne, páni poslanci a milí hostia, želám vám 

príjemné predpoludnie. Pred sebou máte materiál, ktorý 

predkladám každého polroka a tento vznikol na základe 

plnenia úloh, ktoré ste mi uložili plánom schváleným ešte 

v decembri minulého roka.   

 V tomto pláne bolo 18 kontrolných akcií. My sme za 

minulý polrok splnili, alebo vykonali 26 kontrol, z toho 

de iure bolo skončených 21 a 5 je ešte v štádiu 

rozpracovanosti. To znamená, že ešte prebieha obozna-

movanie a nasleduje potom prerokovanie týchto kontrol. Z 

tejto sumy 5 kontrol bolo vykonaných ako kontroly 

opatrení.  

 Okrem kontrol ešte náš útvar pripravuje priebežné 

informácie pre finančnú komisiu, a to pred každou.  

 Ďalej, vďaka vám bolo schválené všeobecne záväzné 

nariadenie o kontrole, ktoré nadobudlo platnosť 13. júna 

2012. 

 Chcel by som upozorniť na tabuľku, ktorú máme v 

zadnej časti tejto správy. Predpokladáme teda, že by mala 

mať väčšiu vypovedaciu schopnosť. Z nej vyplýva počet 

porušení, počet porušení jednotlivých zákonov. A ako 

vidno, tak najviac porušení 41 sme zaznamenali pri 

porušení zákona o účtovníctve.  

 Druhý najväčší počet v tejto, v úvodzovkách, 

Hitparáde, bolo porušenie zákona o kontrole zákona 502. 
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Chcel by som upozorniť, to je nad rámec tejto správy, že 

Ministerstvo financií okrem iného pritvrdzuje, v 

úvodzovkách, "muziku", pretože aj pri porušeniach zákona o 

účtovníctve, aj pri porušeniach zákona o kontrole zavádza 

pokuty, ako v prípade účtovníctva, aj pri tzv. bežných 

porušeniach, ktoré kvalifikuje ako správne delikty. 

 Ak by ste mali nejaké otázky k tejto správe, nech sa 

páči. Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pánu kontrolórovi a otváram k tomuto bodu 

diskusiu.  

 Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa predsa len 

chcela dotknúť troch zistení, ktoré v správe boli. Dve tak 

možno okrajovo, aby pri tej ďalšej nezazneli, že teda nie 

sú dôležité. A to síce kontrola na Gymnáziu Grösslingova, 

Einsteinova, kde teda sme boli dosť prekvapení v 

komisiách, že došlo k neplneniu výsledkov a opatrení z 

predchádzajúcich kontrol. Na komisii nám boli povedané aké 

kroky župa v tejto veci bude ďalej konať.  

 Tak nechcem tieto dve veci ďalej rozvíjať. Ale 

rozhodne treba, aby to tu odznelo, že je to pre mňa 

neuveriteľné, najmä čo sa týka Gymnázia Gösslingova, kde 

župa dala 9 miliónov € a aby sa tam nedodržiavali niektoré 

základné účtovné pravidlá, tak to je pre mňa dosť 

nepochopiteľné. 

 Ale čo mi nedá, čo teda správa kontrolóra, mne trošku 

chýbalo, resp. následne nám informácie boli doplnené na 

požiadanie finančnej komisie, sme si teda doplnili 

kompletnú správu z kontroly 1. župnej a v DANUBE ARENE. A 

tu ani na komisii sme nedospeli k nejakému jednoznačnému 

záveru, ako ďalej naložiť s výsledkami tejto kontroly.  
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 Ja by som len veľmi v stručnosti chcela 

zrekapitulovať tie veci, ktoré sa mi javia ako 

najzávažnejšie, a síce. Štatutárny orgán spoločnosti 1. 

župná, akciová spoločnosť prevzal ručiteľský záväzok, ten 

areál, dvoch zmeniek v celkovej sume 10 534 000 €. O tejto 

skutočnosti predstavenstvo 1. župnej neinformovalo dozornú 

radu a ani nezabezpečilo, že táto skutočnosť aby bola 

premietnutá do poznámok účtovnej závierky.  

 Ďalšie, čo je pre mňa dosť šokujúce a čo sme teda 

vedeli a kontrola potvrdila bolo, že členovia 

predstavenstva odovzdali, teda členovia predstavenstva 

DANUBE ARENY, akciovej spoločnosti, odovzdali zmenky v 

rozpore s uzavretou zmluvou priamo veriteľovi, a to 

spoločnosti AIC LEASING FINANCE AG. 

 Z môjho pohľadu keďže tieto zmenky boli platné, ozaj 

hrozila možno župe na majetku škoda 10 miliónov €. A preto 

došlo k zmluvným dohodám a urovnaniam, kde v konečnom 

dôsledku 1. župná bola povinná uhradiť sumu 150.000 € v 

prospech spoločnosti AIC LEASING FINANCE AG. A tejto 

spoločnosti 1. župná vznikli základy, ktoré boli potrebné 

na odvrátenie škody, ktorá mohla vzniknúť spoločnosti 

zanedbaním a povinností a konaním v rozpore so záujmami a 

to spoločnosti, a to členmi predstavenstva 1. župnej, ako 

aj členmi predstavenstva DANUBE ARENA.  

 Ja by som, sme sa o tomto bavili aj na kluboch, kde 

sme dostali dnes ráno na stôl list stresovaný pánom 

predsedom ako akcionárom, pánovi predsedovi dozornej rady 

Ftáčnikovi s tým, aby tieto veci nejako, teda dozorná rada 

preverila a informovala následne akcionára. 

 Ja by som sa chcela opýtať; nie je tu pán predseda 

dozornej rady Ftáčnik, že či zvolá dozornú radu, a či bude 

informovať akcionára, tak ako mu to ukladá § 182 Obchod-

ného zákonníka? 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

avského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 
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 Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Škoda, že tu nie je pán 

primátor Ftáčnik, lebo ten list, práve by som chcel 

upozorniť na to, že pokiaľ sme dostali tento list, tak asi 

v súvislosti s týmto bodom prerokovania. A potom chcem 

ešte ozaj poďakovať celému útvaru hlavného kontrolóra za 

vykonanú prácu, lebo ozaj dôsledne a precízne poslancom 

predložil o skutkových podstatách správu. 

 A chcel by som teda, veď pravdepodobne to bude v 

zápise ku tomu listu, ktorý dostal predseda dozornej rady, 

aby sa k jednotlivým zisteniam ozaj vyjadril tak 

zrozumiteľne, aby sme nemuseli urobiť ďalšiu výzvu, že nám 

to je nejasné.  

 A chcem len teda na zvýraznenie toho, že mnoho z nás 

je tu komunálnych politikov, a osobne poznám tiež z 

predchádzajúcich období faktúry typu, pri rekonštrukcii 

bolo použité jedno svetlo na faktúre, ktoré malo cenu 180 

tisíc korún, tak som hľadal na úrade, že kde je to 

pozlátené svetlo. No, bolo tých svetiel možno 28 alebo 29, 

takže samozrejme to je iná cena, ale keď sú takto 

nezrozumiteľné faktúry, a tu je to presne tak napísané, že 

vo svojich faktúrach neuvádzal jednotlivo rozsah a druh 

dodanej služby, ani jednotkovú cenu.  

 Jednoducho ja si neviem predstaviť, ako to potom tí 

účtovníci zaúčtovávajú a aké hodnoty potom tých nejakých 

prác sa s čím zjednávajú. Hovorím, s tým je veľký problém. 

A je tam presne pomenované, aby účtovníctvo umožňovalo 

jednotlivo aj v súvislostiach spoľahlivo a jednoznačne 

určiť obsah účtovaných prípadov.  

 Takže ja si myslím, že treba tieto veci dotiahnuť do 

konca. A pokiaľ tam vznikali nejaké zodpovednosti, tak 

ľudia boli platení, a boli dobre platení. Ďakujem. 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. S faktickou sa prihlásil pán poslanec, 

primátor Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef  O n d r e j k a, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Aj ja sa ospravedlňujem, že som sa prihlásil 

neskôr, chcel by som reagovať na tú prvú časť pani 

kolegyne, pani Zemanovej. 

 Ja si nemyslím, že to je len tak vec, ktorú, proste 

ona na to upozornila, že by sme mali prejsť a prehliadnuť 

to. Je to veľmi vážna vec. Našou jednou z kompetencií je 

kontrolovať naše orgány viacej. Zákon nepredpokladá, že to 

budeme robiť fyzicky, máme na to kontrolóra, hlavného 

kontrolóra a jeho útvar. On kontroly vykonáva a premieta 

ich v informatívnych správach o tejto kontrolnej činnosti.  

 A ja si myslím, že ten prvý bod je jedna závažná 

arogancia. Ak kontrolovaný subjekt, sa mu nájdu porušenie 

zákona a príjmu sa nejaké opatrenia, on ich má realizovať, 

a následne kontrola zistí že to bolo odignorované, no, my 

sa tu nemôžeme tváriť, že ten štatutár je na mieste.  

 V prípade, že sa to stalo aj v tomto, my sme to na 

finančnej komisii rozoberali, že sa to stalo z tých 

dôvodov, že prišiel, nastúpil nový riaditeľ, nemal 

informáciu o predchádzajúcej kontrole, tak to musí byť pre 

nás poučenie, že musí byť nejaký pokyn, metodické 

usmernenie, aby pri preberaní funkcií, súčasťou 

preberacieho protokolu boli aj všetky správy posledných 

kontrol a opatrenia, ktoré z toho vyplývajú novému 

štatutárovi. V tomto prípade to, možno ako systematickú 

chybu pokladám aj za od nás možno z úradu, len musíme to 

zabezpečiť, aby mal tú informáciu.  

 Ale ak sa to stalo opakovane že, alebo ak sa stane, 

že riaditeľ vedome neplní tieto opatrenia, tak treba 

jednoznačne tým pádom teda ho odvolať. Tam niet o čom sa 

ani baviť. Jedno z opatrení našich by malo byť, aby sme to 
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okamžite tuná riešili, lebo potom nám je kontrolný útvar 

absolútne zbytočne v našich organizáciách. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne.  

 Ak sa nikto nehlási do diskusie, tak ju týmto; pani 

Zemanová s faktickou, ale neviem či sa dá s faktickou asi 

na faktickú? Sa asi nedá. Takže nech sa páči. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Nedostala som odpoveď od predsedu dozornej rady. A 

myslím si, teda nie je tu, nie že by nechcel asi 

odpovedať. Ale vzhľadom na tú že odpoveď nám nedal, že či 

dozornú radu zvolá, myslím si, že mali by sme zareagovať 

možno v doplnení uznesenia, kde by sme požiadali pána 

predsedu ako akcionára, aby nás informoval o stanovisku 

dozornej rady a krokoch ktoré vykonal. 

 Takže navrhujem podľa mňa doplnenie uznesenia v tomto 

duchu. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ja som išiel reagovať. Na to pán 

primátor Ftáčnik reagovať nemôže, pretože tu nie je. Ale 

ja aj v jeho zmysle by som povedal, že určite očakávam od 

neho, že bude konať. A bude konať tak ako mu to ukladajú 

Stanovy a tak ako mu to ukladá Obchodný zákonník.  

 Čo sa týka všeobecnejšieho postupu v prípade 1. 

župnej viete, že tento prípad riešime dôkladne a 

starostlivo. Bolo treba počkať na správu hlavného 

kontrolóra; tá je teraz na stole. S výsledkami hlavnej 

správy sme sa oboznámili či už na komisiách, na kluboch, 

alebo aj na iných fórach. Dlho sme o nich diskutovali, aj 

s vami pani poslankyňa.  
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 A výsledok určitého porozumenia ďalšieho postupu je 

list župana, ktorý máme na stole, ktorý hľadá aj určitý 

konsenzus v tejto veci. Nie je to iba jeho výstrel, ale je 

to aj diskusia so šéfmi poslaneckých klubov a komisií 

ktorá bola, a aj s predsedom dozornej rady. Takže ja by 

som v tejto chvíli teda to nechal ten proces tak bežať ako 

sa dohodol, bez doplnení uznesení. Schváľme tú správu tak 

ako je a počkajme si na to, resp. sledujme ako ten proces 

ďalej beží, kontrolujme ho, samozrejme. Ale dal by som  

hlas tomuto procesu tak ako bol dohodnutý, nech sa 

skutočne realizuje bez teda ďalších doplnení a pokynov, a 

neviem vecí, ktoré do tohto procesu snáď ani nepatria.  

 Pani Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Jediný problém pri tomto vidím je ten, že ten list 

bol adresovaný len predsedovi dozornej rady a nie všetkým 

členom dozornej rady, ktorí ako v zmysle § 182 Obchodného 

zákonníka každý jeden je zodpovedný a mal by konať. Čiže 

čo teraz, keď náhodou to vyjadrenie pána predsedu nemáme? 

Je to dosť vážna vec, kde teda naozaj sa môže začať to 

"výškariť" ak by došlo k tomu, že sa preukáže, že tam 

vznikli náklady, ktoré môžeme považovať za škodu.  

 Čiže ja len z tohto dôvodu som chcela takéto niečo 

doplniť.  

 V podstate nemám problém akceptovať váš teda názor a 

návrh, že teda nechajme to ešte teraz, dajme šancu 

dozornej rade, že teda budú postupovať tak ako majú. Ale 

bola by som rada, keby ste nás mohli informovať na ďalšom 

zastupiteľstve, že či tá dozorná rada zasadala, aby sme 

vedeli že či sa koná alebo nie. Ako iniciatívne, aby sme 

mali o priebehu pokračovania tejto kontroly a jej záverov 

informácie.  

 Takže keď sa takto vieme dohodnúť, tak nebudem dávať 

ten návrh uznesenia, ale teda by som poprosila taký 

verejný prísľub. Pán predseda tu nie je, ale teda váš. 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávnej kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem za tento konštruktívny prístup. K tomu treba 

povedať dve veci: Za prvé dopis je adresovaný predsedovi 

dozornej rady, pretože podľa Obchodného zákonníka predseda 

reprezentuje dozornú radu a vystupuje jej menom. Takže to 

je táto vec. 

 Druhá vec, všetci členovia dozornej rady tu sedia, 

počujú; a všetci nie, ale 5 členovia dozornej rady sú 

poslanci a počujú našu diskusiu a vedia o čom sa 

rozprávame. Takže v tomto duch nemám vôbec žiadny problém 

veriť tomu a ubezpečiť nás všetkých, že sa bude postupovať 

tak ako sme si povedali.  

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Budete nás informovať.      

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 A samozrejme, úrad bude informovať poslancov.  

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Takže nebudem predkladať ten spomínaný návrh 

uznesenia. 

    

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavskho samosprávneho kraja: 

 Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne. 

 Keďže sa už nikto do diskusie nehlási, uzatváram 

diskusiu. 

 A prosím návrhovú komisiu, o prednesenie návrhu 

uznesenia. 
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Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený s materiálom.  

 To znamená, Zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu 

 po A. berie na vedomie správu.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem za návrh uznesenia.  

 Prosím, kolegyne, kolegovia, poďme hlasovať. 

Prezentujte sa a hlasujte.  

 (Hlasovanie číslo 18.) 

 Z tridsaťsedem prítomných tridsaťpäť bolo za, dvaja 

nehlasovali. 

 (Poznámka v pléne.) 

 Prosím pánov z techniky, aby skontrolovali hlasovacie 

zariadenie pána Snopku a opakujeme hlasovanie. Registrujte 

sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 19.) 

 Ďakujem pekne. Je to to isté. Z tridsaťsedem 

prítomných tridsaťpäť za, proti žiadny, nikto sa nezdržal, 

nehlasovali dvaja. Ďakujem.  

 Ideme na ďalší bod.  

 

 

BOD číslo 15: 

Informácia o výsledku kontroly hospodárnosti, efektívnosti 

a účinnosti nakladania s majetkom, majetkovými právami, 

finančnými prostriedkami, záväzkami, pohľadávkami a 

kontroly plnenia opatrení z predchádzajúcej kontroly 

vykonanej NKÚ SR v Bratislavskom samosprávnom kraji a v 

Divadle Astorka Korzo ´90. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 
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 Prosím riaditeľa Úradu Ing. Žáka, aby ho predniesol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, máte pred 

sebou informáciu o výsledku kontroly hospodárnosti, 

efektívnosti a účinnosti nakladania s majetkom, 

majetkovými právami, finančnými prostriedkami, záväzkami, 

pohľadávkami a kontroly plnenia opatrení z predchádzajúcej 

kontroly vykonanej NKÚ Slovenskej republiky na 

Bratislavskom samosprávnom kraji a Divadle Astorka.  

 Chcem vás len informovať, že táto kontrola bola 

zameraná na kontrolu v oblasti plnenia príjmov, 

opodstatnenosť výdavkov, účtovníctvo, evidencia, 

odpisovanie majetku, inventarizácie majetku a záväzkov, 

evidencie rozpočtových opatrení, poskytovanie dotácií, 

uplatňovanie rozpočtovej klasifikácie výdavkov, výkon 

predbežnej finančnej kontroly, správnosť a pravdivosť 

výkazníctva.    

 Kontrolná skupina z NKÚ vo väčšine overovaných 

oblastí nezistila nedostatky. Bolo zistené pár drobných 

nedostatkov, kde ako sme sa aj bavili, bolo to v oblasti 

rozpočtového opatrenia. To bolo vo výške 5.000 €, a to 

bolo skôr tak, že sme skôr brali ako dávali.  

 Ďalšie drobné zistenie bolo v oblasti neskoršieho 

zúčtovania preddavkov vo výške 6.000 €. To bolo na tú 

akciu s Izraelskou obchodnou komorou ktorú sme robili 

"Stratené mesto", a všetky ostatné veci viac-menej boli v 

poriadku. Nech sa páči diskusia. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

 Pán kolega Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 
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 Vážený pán vicežupan, vážený pán riaditeľ, ja som si 

podrobne prečítal túto správu; možno by bolo fajn, keby 

ešte k nej bol aj nejaký protokol, kde by to bolo 

rozpísané podrobnejšie.  

 Vytýkajú nám tam problémy napríklad pri verejnom 

obstarávaní. Ja na margo tohto som si zobral faktúry a 

zverejnenie na internete za rok 2010 a dostal som sa k 

zaujímavému poznaniu.  

 Neprešiel som to celé, som na začiatku, ale budem sa 

tejto téme podrobne venovať. Zatiaľ sa mi podarilo dostať 

k tomu, že veľmi zaujímavým spôsobom ste obstarávali okná, 

obstarávali rekonštrukcie striech, kde ste delili zákazky, 

a podľa mňa účelovo tak, aby sa museli obstarávať inou 

metódou, ako keby to bola spojená zákazka.  

 Ale ešte ma viacej zaujali také veci, ako napríklad 

že 20. 12. vám bolo vyfakturované asi 130.000 € za 

rekonštrukciu, za výmenu okien na Gorazdovej ulici; 

Tanečné konzervatórium na Gorazdovej. Opakujem dátum 14. 

12. A už 20. 12. bola vystavená objednávka na opravu 

havarijného stavu okien za 53.000. 

 Ja to teraz nechcem hodnotiť. Ja som naozaj na 

začiatku toho. Chcem vás len vyzvať na osobné stretnutie, 

kde si tieto veci vysvetlíme, lebo mám za to, že mnohokrát 

zneužívate havárie na regulárne výmeny. Tým obchádzate 

metódy verejného obstarávania.  

 A mám zato, že často krát  rozhodujete zákazkou a tým 

pádom meníte metódu, ktorou obstarávate. Napríklad pri 

opravách striech tam to bolo až na jedenásť, dalo sa to 

robiť jedným obstarávaním; bolo to rozdelené na jedenásť. 

Hovorím, nechcem to teraz hodnotiť, ale na začiatku celej 

tej kontroly takej vlastnej, ktorú si sám robím.  

 Budem rád, keď sa osobne stretneme a tieto veci si 

vysvetlíme. A keď to teraz bolo brané ako obvinenie a sa 

to naozaj vysvetlí, tak ja v rovnakom duchu vysvetlím, že 

teda to tak nie je a o všetkých tých veciach, samozrejme, 

budem aj informovať mojich kolegov, ako aj verejnosť. 

Ďakujem vám pekne. 
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Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Prosím pána kolegu, aby vážil 

slová a obvinenia vyslovoval až po nejakých dôkazoch. To 

sú veľmi vážne slová čo hovoríte.  

 Pán kolega Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Mne je ľúto, pán podpredseda, že sa 

nepodarilo presvedčiť pána predsedu alebo teda vedenie 

župy. Ja som na komisii požiadal, aby sme dôležité body 

zaradili na začiatok rokovania. Toto je jeden z tých 

bodov, a potom aj keď chceme schvaľovať osobitný  zreteľ 

pri nakladaní s majetkom, podľa mňa to sú vážne body, 

ktoré sme mali prerokovať ako prvé. A už vlastne pri 

prerokovaní z môjho pohľadu pri tých najdôležitejších tu 

pán predseda nie je, to mi je veľmi ľúto. 

 Takisto som rád, že troška inak bol uvedený tento 

materiál, lebo na finančnej komisii bol uvedený tak ako 

keby to bol najväčší z úspechov samosprávneho kraja a 

pritom si ani s pánom riaditeľom nedovolím súhlasiť, že 

boli tam len nejaké malé nezrovnalostí.  

 Ak Najvyšší kontrolný úrad konštatuje porušenie 

zákona o verejnom obstarávaní, o samosprávnych krajoch, o 

rozpočtových pravidlách a množstvo ďalších zákonov, tak ja 

neviem čo je malé porušenie zákona, veľké; je to proste 

porušenie zákona.  

 Zhrnutie máme 19 bodov na zasadnutí, zistení ktoré z 

toho vyplývajú, a sú to podľa mňa vážne veci, z ktorých by 

sme si mali vyvodiť dôsledky a opatrenia. Ja som to teda 

naznačil, ale zopakujem to. 

 To prvé zistenie, ktoré tam je napísané, sa týka opäť 

našej kompetencie. Schvaľovať rozpočet môže len 

zastupiteľstvo. Tým, že sme delegovali kompetencie na 

predsedu, ja som ho predtým upozorňoval, nie že by som to 
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nejako inak chcel, ale viem z praxe že úradníci si potom 

zľahčujú situáciu, dajú podpísať aj to, na čo kompetentný 

nie je. A potom vlastne predseda týmto porušil zákon, že 

spravil zmenu rozpočtu, na ktorú nebol splnomocnený.  

 To znamená, že jedno zo zistení je, že náš predseda 

porušil zákon. To nie je malé zistenie, to nie je malá 

chyba. Ja nehovorím, že to spravil vedomé, to si ani 

nemyslím, skôr naozaj to bolo tým, že v podstate 

prehliadol alebo dostal niečo na podpis, čo si neuvedomil, 

že nie je na to splnomocnený.  

 Preto hovorím, že zbavujme sa našich kompetencií, 

rozhodujme o tom, na čo nás splnomocňuje zákon tuná.   

 No, potom tie ďalšie zistenia nechcem, samozrejme, 

rozoberať. Podľa mňa sú to vážne veci. A možno by som dal 

do pozornosti hlavnému kontrolórovi tie zistenia, ktoré sa 

vzťahujú najmä na jeho útvar. Jednak teda priamo čo sa 

týka záväzného zariadenia vecí, ktoré samozrejme sú v 

opatreniach. To určite verím, že teda je vec, ktorá sa dá 

do poriadku. Ale možno keby sa zameral pri budúcich 

kontrolách aj na to, že čo sa sleduje v rámci NKÚ.  

 Lebo pokiaľ robíme kontroly našimi kontrolnými 

orgánmi, to si robíme poriadok sami a vieme si to 

odstrániť. Ale akonáhle vlastne Najvyšší kontrolný úrad,       

čiže niekto zvonku nás kontroluje a nájde chyby, tak to už 

samozrejme opravíme to, ale to už je veľká hanba. Pokiaľ 

to robíme vnútorne, vieme si to opraviť, takže bolo by 

dobré, keby sa aj vo svojej činnosti zameral na také veci 

a také skutočnosti, ktoré NKÚ kontroluje. Ďakujem. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. K tomu iba podotýkam, že 

materiál obsahuje samozrejme zoznam opatrení, ktorými úrad 

reagoval na tieto zistenia, ktoré realizuje.   

 Keďže sa; nech sa páči, pani Mgr. Oswaldová, ešte 

máte priestor na reakciu. 
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Mgr. Helena Oswaldová, referentka útvaru riaditeľa Ú BSK: 

 Ďakujem vám pekne, že sa môžem vyjadriť sa k 

niektorým skutočnostiam.  

 Naozaj, máte pravdu, pán poslanec, neexistujú veľké a 

malé zistenia. Je to porušenie zákona. Stopercentne pravdu 

v tom máte; žiadny kontrolór nehovorí pri svojich 

zisteniach, či došlo k veľkému alebo k malému porušeniu.  

 Avšak musím s radosťou privítať, aj tak ako som to 

uviedla na finančnej komisii, že naozaj náš samosprávny 

kraj pri tejto kontrole vyšiel zo všetkých krajoch 

najlepšie. Skutočne tie zistenia sú čiastočne 

zanedbateľné, pretože vznikli napríklad v oblasti 

verejného obstarávania, alebo v kontrole. Jedno z tých, 

resp. už prežitých nariadení, všeobecného nariadenia a 

interných smerníc, ktoré nezodpovedali skutočnosti. A 

pokiaľ sme teda sa dostali k novým smerniciam, tak 

kontrola bola veľmi zodpovedná, neustále odkontrolovávala 

bodku za bodkou, čiarku za čiarkou.  

 Ale vrátim sa k tým dôležitým o ktorých ste hovorili, 

že došlo k porušeniu zákona o samosprávnych krajoch, alebo 

zákona o rozpočtových pravidlách. Zo 440 rozpočtových 

opatrení toto bolo jedno jediné, ktoré sa dostalo na 

podpis pánovi predsedovi veľkým omylom novou 

zamestnankyňou, možno aj čiastočnou neznalosťou.  

 Ale hlavne preto, že tie finančné prostriedky sa 

presúvali tak ako sa presúvali na kapitálové výdavky z 

bežných s tým, že táto zamestnankyňa nebola 100 %-ne 

informovaná čo má robiť.  

 Dostalo sa nedopatrením na podpis rozpočtové 

opatrenie pánu predsedovi. Ja som zisťovala príčiny týchto 

nedostatkov, aj keď ich bolo tak málo s tým, že 

nezrealizovali sa finančné prostriedky. A kontrolná 

skupina Najvyššieho kontrolné úradu vôbec nežiadala, aby 

sme k tomuto zisteniu prijali konkrétne opatrenie, pretože 

už naozaj ho odstrániť nemôžeme.  
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 Záverečný účet minulého roka bol schválený, rozpočet 

bol za príslušné obdobie vyčerpaný. Čiže, keby sme aj 

zrealizovali nejakým novým rozhodnutím nášho 

zastupiteľstva realizáciu týchto finančných prostriedkov, 

urobil by sme, spôsobili by sme ďalší nedostatok a ďalšie 

porušenie rozpočtovej disciplíny. 

 Preto sme prijali jedno systémové opatrenie, ktorým 

vlastne zabezpečujeme kontrolné väzby v informačnom 

systéme s tým, ktoré nám neumožnia realizovať takú zmenu, 

ktorá by bola v rozpore s príslušnými predpismi. Tento 

systém je už funkčný, dali sme si tam termín na splnenie 

31. 10., ale už dva mesiace funguje.  

 A odbor financií veľmi zodpovedne denne kontroluje 

všetky rozpočtové opatrenia, a samozrejme ich evidenciu, 

ktoré idú na podpis pánu predsedovi. Alebo zmeny, ktoré sa 

uskutočnia schválením v zastupiteľstve.  

 Čo sa týka zistení vo verejnom obstarávaní, musím 

povedať len toľko, že väčšina z nich nemala vplyv na 

proces verejného obstarávania. Neovplyvnili nijakým 

spôsobom verejné obstarávanie pretože sa viac jedná o 

formálne nedostatky.  

 Ale ubezpečujem vás, pán poslanec, že pán hlavný 

kontrolór so svojou kontrolnou skupinou, overuje rok 2011 

a kontroluje aj proces verejného obstarávania. Predmetom 

jeho kontroly sú aj niektoré prípady výmeny okien a 

zatepľovanie. Čiže o tomto budete určite informovaní v 

správe o výsledku kontrolnej činnosti za druhý polrok 

2012. 

 K tomu, samozrejme, čo sa týka verejného 

obstarávania, sme prijali opatrenie také, že sme 

vypracovali smernicu, ktorá platí od polovičky júna tohto 

roka, pretože tie dve, ktoré sme mali od roku 2008, už 

skutočne nezodpovedali ani zákonným pomerom, a samozrejme 

ani súčasnej situácii.  

 Ako viete, bude sa veľmi kompletne meniť zákon o 

verejnom obstarávaní, čiže budeme zase pod tlakom. A 
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samozrejme, budeme musieť vypracovať dodatok, alebo novú 

smernicu v tejto oblasti.   

 Čo sa týka zistení, na útvare hlavného kontrolóra, 

hlavne dodržiavania metodiky a niektorých termínov, tak 

musím k tomu len to povedať, že určitá benevolencia pri 

kontrole je potrebná. A hlavne čo sa týka ukladania 

termínov našim organizáciám. Ja neviem, čo vedie našich 

pánov riaditeľov k tomu, že nedodržia termín, ktorý im 

hlavný kontrolór uloží. Ale kontrolná skupina z 

Najvyššieho kontrolného úradu si na týchto termínoch dala 

veľmi záležať a myslím, že toho je najviac čo vytýka 

útvaru hlavného kontrolóra.  

 Takže veci sú v riešení. Opatrenia boli prijaté. A ja 

som už aj vykonala kontrolu ich plnenia. Odposlala som už 

aj správu na Najvyšší kontrolný úrad o tom, že všetky 

prijaté opatrenia sa plnia a nedostatky, ktoré bolo možné 

odstrániť okamihom ich zmeny, samozrejme sme odstránili.  

To je všetko z mojej strany. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor Ondrejka, nech sa 

páči, faktická. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. No, nemuseli ste radšej ani vystúpiť, lebo 

viete akože to nie je argument. Ja tiež zažívam mnohoročne 

niekoľko kontrol z NKÚ a z ďalších orgánov a viem že to sú 

také kontroly, že oni musia nájsť nejakú chybu. Ale 

neobstojí argument, že niekoľko stoviek alebo niekoľko 

operácií je v poriadku. Podstatné je to, že jedna nie je v 

poriadku. 

 A jedna, trebárs keď hovoríme o vzťahu k rozpočtu, to 

je operácia ktorá, alebo chyba, ktorá nemusela nastať. 

Bola úplne zbytočná. A teraz náš pán predseda, ktorý je 

predseda samosprávneho kraja, ktorý je poslancom Národnej 



Zápisnica z XX. pracovného stretnutia Zastupiteľstva Bratislavského 
samosprávneho kraja, ktoré sa konalo 21. septembra 2012 
 

87 

rady, ktorý je predseda politickej strany, dostal nálepku 

že porušuje zákon, minimálne dva zákony porušil; to je tam 

citované. Nie je to jeho vinou, bohužiaľ, bolo mu to 

podsunuté.  

 To nie je vysvetlenie, ospravedlnenie, že niekto mu 

to podsunul. Áno, tomu ja rozumiem, že to takto bolo. Ale 

ja som ešte pri schvaľovaní rozpočtu vždy na to 

upozorňoval, že je to zbytočné, radšej nech takéto zmeny 

idú do Zastupiteľstva, určite by sa tuná schváliá, určite 

prejdú, a vyhnime sa takýmto chybám. Teraz sa to rieši 

nejakou zmenou softvéru. Mohlo to byť úplne inak, 

transparentne. A nechcem teda komentovať ďalšie, lebo to 

budeme sa tuná baviť do nekonečna. Jednoducho máte pravdu 

nedá, je to chyba, je to porušenie zákona, a mohli sme sa 

tomu vyhnúť. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis- 

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Končím diskusiu. 

 A prosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený spolu s 

materiálom: 

 Zastupiteľstvo po A. berie na vedomie informáciu o 

výsledku kontroly.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja:  

 Ďakujem. Prosím, registrujme sa a hlasujme; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 20.) 
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 Z tridsiatichšiestich prítomných za tridsaťdva, 

nehlasovali štyria, proti nebol nikto a nezdržal sa nikto.  

 Konštatujem, že materiál bol schválený.  

 Prechádzame k bodu číslo 16. 

 

 

BOD číslo 16: 

Návrh na predaj nehnuteľností - stavby súp. č. 4651 na 

parc. č. 154307 a stavby súp. č. 4652 na parc. č. 15430/6, 

LV č. 2093, k. ú. Nivy, spoločnosti Doprastav, a. s. 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja:  

 Kolegyne a kolegovia, tento problém župa rieši už 

niekoľko rokov. Prišiel z minulého volebného obdobia. 

Jedná sa v skratke o unimobunky, ktoré župa dostala 

delimitáciou pri svojom vzniku, ktoré sú v areáli 

spoločnosti Doprastav, kde určitú dobu bolo účelové 

výcvikové stredisko jednej školy, ale v dôsledku zlúčenia 

škôl sa tieto unimobunky, tieto nehnuteľností vypratali a 

už 6 až 8 rokov sú v podstate bez využitia.  

 Keďže sú na pozemkoch inej spoločnosti, je k ním 

sťažený prístup, táto spoločnosť si neskôr začala 

uplatňovať nároky resp. finančné náhrady za používanie 

pozemkov. Vznikol z toho súdny spor, ktorému sa župa 

intenzívne venovala, resp. vyriešeniu tohto sporu. Venoval 

sa tomu najintenzívnejšie pán kolega Berta; ak chceš niečo 

povedať, môžeš.  

 Ináč z toho materiálu v podstate vyplýva, čo 

navrhujem. Navrhujeme nové riešenie. To znamená, že oni 

tie bunky na svoje náklady zbúrajú a nebudú chcieť po nás 

náhradu za užívanie pozemku a my sa o ten majetok náš, 

nebudeme musieť mať starosť teda čo s tým majetkom; asi 

nepoužiteľným a zdevastovaným majetkom.    

 Takže na hlasovanie potrebujeme tri pätiny, áno, 

pretože je to prípad hodný osobitného zreteľa. Ďakujem 

sebe. 
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 Otváram diskusiu k tomuto bodu, do ktorej sa hlási 

pán primátor Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Vážené kolegyne, kolegovia, ja nepodporím 

tento materiál, a poviem vám z akého dôvodu.  

 Je tam prípad hodný osobitného zreteľa, a tak ako v 

materiáli je uvedený dôvod, to je zákonná povinnosť. Ja 

som žiadal, aby v ostatných prípadoch sme vždy do 

uznesenia touto jednou vetou napísali a vysvetlili, lebo 

bude to rozhodujúce uznesenie, kde schvaľujeme Doprastavu, 

akciovej spoločnosti prevod nehnuteľností za 1,- €. Nikto 

si už nebude čítať potom materiály a tento prípad. Dostali 

sme, že v nasledujúcom bode 17 je to možné doplniť, v 

ďalších bodoch je to uvedené. Žiadal som to na komisii, 

aby sa to doplnilo aj do tohto bodu.  

 Ja nemám problém s týmto rozhodnutím, ale chýba mi 

táto vec. Ja neviem, prečo nemohla byť doplnená aj tuná. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Pán primátor, ďakujem. Diskutovali sme o tom. Teda 

keby sme mali ísť vašou cestou, tak by sme museli spojiť 

ten text, pretože ten osobitný zreteľ je vysvetlený v 

podmienkach. V bode číslo 3, to znamená že kupujúci 

zoberie žaloby späť, atď., atď., nebude si nárok 

uplatňovať a v tomto vidíme ten osobitný zreteľ. Takže ho 

ešte raz tu tak osobitne uvádzam. A v tom je ten osobitný 

zreteľ. Predovšetkým prosím, aby sme to podporili. 

Ďakujem. 

 Prosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 
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 V bode 16 prekladá návrhová komisia na hlasovanie 

návrh uznesenia tak, ako bol písomne predložený s 

materiálom.  

 To znamená, že Zastupiteľstvo po prerokovaní 

materiálu po A. schvaľuje predaj nehnuteľného majetku. Sú 

tu vymenované dve stavby ako prípad hodný osobitného 

zreteľa kupujúcemu Doprastav s podmienkami; a uvedené sú 

tri podmienky.    

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem. Poďme hlasovať. Registrujme sa a hlasujme. 

 (Hlasovanie číslo 21.) 

 Z tridsiatichpiatich prítomných tridsaťdva za, proti 

nikto, zdržali sa dvaja, nehlasoval jeden. Materiál bol 

schválený. Ďakujem. 

 Prechádzame na bod číslo 17. 

 

 

BOD číslo 17: 

Návrh na prenájom nebytových priestorov na Vranovskej 

ulici č. 2, v Bratislave, vo vlastníctve Bratislavského 

samosprávneho kraja, vedených na LV č. 2192 a LV č. 4290 v 

k. ú. Petržalka.  

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Prosím riaditeľa Úradu, aby ho uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úrad BSK: 

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, máte pred 

sebou materiál - Návrh na prenájom nebytových priestorov 

na Vranovskej ulici. A ako prípad hodný osobitného zreteľa 

máte k tomuto materiálu nové uznesenie, ktoré sme dorobili 

na základe požiadavky pánov poslancov, aj pána poslanca 
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Ondrejku, kde sa jasne hovorí, že je to prípad hodný 

osobitného zreteľa z dôvodu recipročného uzatvorenia 

zmluvy zo strany Západného dištriktu Evanjelickej cirkvi s 

našou školou v Modre, ovocinárskou, vinárskou. Je tu aj 

pán Daniš zo Západného dištriktu, keby ste mali nejaké 

otázky k tomuto. Je to za symbolické 1,- € a je to 

vzájomný vzťah, ktorý už dneska funguje. A je to len, aby 

sme tento vzťah dali do budúcna, si ho znovu potvrdili na 

ďalších 10 rokov. Nech sa páči. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram k tomuto bodu diskusiu 

do ktorej sa nikto nehlási a ktorú uzatváram. 

 A prosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia, ktorý ste písomne dostali ako nový dnes ráno na 

stoloch a predtým e-mailom. Čiže oproti tomu pôvodnému 

materiálu je doplnené  

 po A. schvaľuje ako prípad hodný osobitného zreteľa; 

a je tam vysvetlené, čo ten osobitný zreteľ predstavuje. 

 A potom pokračuje, prenájom nebytových priestorov, sú 

uvedené dva nebytové priestory nájomcovi Západný dištrikt 

Evanjelickej cirkvi za symbolické 1,- € s podmienkami; a 

vymenované sú podmienky. 

 

Predsedajúci JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratis-

lavského samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja: 

 Ďakujem za návrh uznesenia.  

 Ideme hlasovať, prosím, zaregistrujte sa a hlasujte; 

teraz. 

 (Hlasovanie číslo 22.) 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťpäť poslankýň a 

poslancov z prítomných tridsiatichpiatich. Čiže sme 

schválili návrh tak ako ho predniesla návrhová  komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 18.  

 

 

BOD číslo 18: 

Návrh na nájom častí pozemkov parcelné čísla 1839/2, 

1840/2 a 1842/2 v k. p. Čataj, obec Čataj, okres Senec 

vedených na LV č. 1739 pre Obec Čataj. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte 

pred sebou predmetný návrh na prenájom týchto pozemkov. 

 Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby tento návrh 

uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia, Obec Čataj 

si chce zrekonštruovať verejné priestory a v ich rámci 

vybudovať lávku na našich pozemkoch; lávku a chodníky. 

Obrátili sa na nás so žiadosťou o nájom, resp. z nášho 

pohľadu prenájom. Komisie tento návrh schválili. Ide o 

zhruba o 195 m2 pozemkov, a je to aj vo verejnom záujme, 

ktorý je aj zdôvodnený v návrhu uznesenia tak, ako sme s 

pánom primátorom o tom hovorili. Takže vás poprosíme o 

jeho podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu.  
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 Keďže nikto nie je prihlásený, poprosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako bol písomne predložený s materiálom. 

 To znamená, Zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu 

schvaľuje ako prípad hodný osobitného zreteľa pre nájomcu 

Obec Čataj s podmienkami, ktoré sú uvedené. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 23.) 

 Za bolo tridsaťpäť poslankýň, poslancov z prítomných 

tridsiatichpiatich. Takže konštatujem, že návrh sme 

schválili tak ako ho predniesla návrhová komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 19. 

 

 

BOD číslo 19: 

Návrh na nájom časti cesty III/5021, situovanej na parcele 

číslo 1625/2 k. ú. Chorvátsky Grob. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského       

samosprávneho kraja: 

 Predmetný návrh máte pred sebou. Vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím pána podžupana 

Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem vám pekne, kolegyne kolegovia. Obec 

Chorvátsky Grob chce sprístupniť alebo vybudovať 

komunikáciu k útvaru Javorová alej. Tá komunikácia je v 
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našom vlastníctve. A my sme ich požiadali pri našom 

vyjadrení, aby tam vybudovali ostrovček. Oni s tým 

súhlasili, ostrovček idú vybudovať, potrebujú kvôli tomu 

riešiť si vlastnícky vzťah k tej komunikácii, a to je 

predmetom toho návrhu. Je to osobitný zreteľ, ktorý tam je 

vysvetlený a komisie s tým, samozrejme, súhlasili. Takže 

vás poprosíme o podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Otváram diskusiu k tomuto bodu.  

 Keďže nie je nikto prihlásený, tak diskusiu 

uzatváram.  

 Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá návrh uznesenia tak, ako 

je písomne predložený s materiálom. To znamená, 

Zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu 

 po A. schvaľuje ako prípad hodný osobitného zreteľa 

nájom nehnuteľného majetku v obci Chorvátsky Grob s 

nasledovnými podmienkami. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja.  

 Ďakujem pekne. Poprosím vás, vážené panie poslankyne, 

vážení páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 24.) 

 Za bolo tridsaťštyri paní poslankýň, pánov poslancov 

z prítomných tridsiatichštyroch, čiže konštatujem, že sme 

návrh schválili. 

 Prechádzame k bodu číslo 20. 

 

 

BOD číslo 20: 
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Návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže - bývalého 

vojenského areálu v Plaveckom Podhradí, vedeného  na LV č. 

1042, k. ú. Plavecké Podhradie, okres Malacky, obec 

Plavecké Podhradie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte 

predmetný návrh pred sebou. Poprosím pána podžupana 

Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia jedná sa o 

areál, ktorý sme doporučili a schválili do verejnej 

obchodnej súťaže, a schválili podmienky. Do súťaže sa 

prihlásili iba dvaja záujemcovia, ale cena v elektronickej 

aukcii vlastne vygenerovaná bola iba 198.000.  

 Vzhľadom k tomu, že jeden z tých záujemcov mimo súťaž 

písomne ponúkol cenu 210.000 €, máme za to, že je lepšie 

vyhrať túto vyššiu ponuku a snažiť sa dostať do župy 

viacej peňazí.  

 Preto navrhujeme tú súťaž zrušiť a urobiť opätovne 

tak, aby sa ten záujemca mohol znovu cenou do tejto súťaže 

prihlásiť a eventuálne vygenerovať v aukcii aj vyššiu. 

Máme signály, že tak hodlá urobiť. Takže vás prosím o 

podporu materiálu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Nech sa páči pani Flašíková - Beňová. 

Pán poslanec Dostál potom. 

 

PhDr. Monika Flašíková - Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva 

BSK: 

 Ďakujem vám pekne, pán predsedajúci. Ja by som chcela 

poprosiť pána podpredsedu, že keby skúsil mne, možno aj 
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ostatným kolegyniam a kolegom vysvetliť, že parcela na 

ktorú teda vygenerovala tá verejná dražba, ktorú sme už 

raz urobili, tá bola na úrovni ceny ktorú nám dal odhadca, 

alebo bola nižšia? 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Bola na 198.000 vygenerovaná. 

 

PhDr. Monika Flašíková - Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva 

BSK:    

 Ďakujem pekne za zapnutie mikrofónu. Takže bola 

vyššia. Následne sa teda táto súťaž zrušila alebo sa jej 

výsledky zrušili a vy teraz chcete vypísať novú aukciu, 

alebo? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán Nesrovnal, nech sa páči. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja to asi zopakujem. Tá súťaž sa neruší. Zrušenie 

súťaže je predmetom tohto návrhu, tá súťaž vygenerovala 

cenu 198.000 €. Ale my máme od tohto záujemcu dopis, list, 

ktorý máte v podkladoch, kde signalizuje ochotu zaplatiť 

väčšiu čiastku.  

 A my si myslíme, že je, keď nám niekto chce zaplatiť 

väčšiu čiastku, tak je lepšie ísť aj z finančných dôvodov 

po tejto vyššej sume. Na to technicky, aby sme sa k tejto 

vyššej čiastke dostali ale je potrebné zrušiť tú 

elektronickú aukciou, tú súťaž, aby sme to uzatvorili, 

povedali, nepôjdeme touto cestou a pôjdeme, budeme sa 

snažiť dostať tú vyššiu ponuku. A na to zase technicky 

potrebujeme novú súťaž, aby sa do záujemca do nej mohol 

prihlásiť, lebo inak by sme to museli robiť osobitným 

zreteľom.     
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 Takže ten jeho list, kde signalizoval vyššiu ponuku, 

vygeneroval vlastne túto techniku tohto postupu. To je 

všetko. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. S technickou poznámkou pani poslankyňa 

Hanulíková. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Potom by bolo dobré vyhlásiť novú súťaž ale s 

minimálnou cenou 210.000 €. V podmienkach súťaže, tak ako 

sme doteraz dali nálepku, keď tento záujemca mal 210. Čiže 

žiadam, aby do podmienok bolo uvedené, že minimálna výška 

tejto súťaže je 210.000 € ako ponukou.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Pani poslankyňa; 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Sekundu, pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Pani poslankyňa, na strane 3 podmienok obchodnej 

súťaže je tá suma už 210.000 €. Je to na základe 

pripomienky z finančnej komisie; je to tak spravené. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec Dostál, potom pán poslanec Frimmel.  

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Chcel by som sa vyjadriť k inému aspektu v tejto veci 

a síce ku komunikácii ak bola s obcou Plavecké Podhradie, 

pretože ja som bol už v minulosti informovaný, že obec 
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tiež má záujem o tento areál, má tam nejaký vlastný zámer 

alebo predstavu o využití toho územia, a že sa v tejto 

veci pokúsila osloviť aj župu.  

 A preto ešte predtým ako sme vyhlasovali to 

predchádzajúce kolo verejnej obchodnej súťaže tak som sa 

spýtal na zasadnutí komisie, a pokiaľ si dobre pamätám, 

tak som dostal odpoveď, že je to v poriadku, že obec s 

takýmto postupom súhlasí a nemá voči nemu výhrady.  

 A predpokladám, že nielen ja ale aj ostatní 

kolegovia, poslanci, dostali dva e-maily od starostu obce 

Plavecké Podhradie pána Kousala, kde vyjadruje nesúhlas s 

tým postupom a navrhuje nejaké alternatívne uznesenie. 

Samozrejme, že v tej podobe ako to navrhol, ako prípad 

hodný osobitného zreteľa, nie je v našej kompetencii to 

spraviť teraz v našom Zastupiteľstve.  

 Ale chcem sa spýtať, že akým spôsobom prebiehala 

komunikácia s obcou, či tam boli nejaké rokovania a prečo 

ste sa rozhodli takto?  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ja poviem tú časť, kedy som bol aj účastný. To boli 

čo si pamätám jedno alebo dve neformálne stretnutia, kde 

pán starosta hovoril, že oni by mali záujem o niečo iné. 

Ja som mu odpovedal v zmysle našich zásad hospodárenia a 

všetkého ako fungujeme, že pokiaľ majú záujem, že majú 

nejakého vlastného investora, tak nech sa do takejto 

súťaže prihlásia. To je celé riešenie.  

 Ono ak by sme my pristúpili pokiaľ je to nejaký vážny 

dôvod a ja som žiadny vážny projekt nevidel, tak potom si 

naozaj myslím, že keď to má byť na nejakej komerčnej báze, 

tak nemôžeme celkom dobre fungovať tak, že Bratislavská 

župa vyslovene nejakým osobitným zreteľom to posunie na tú 

obec.  

 A neviem o tom, že by tam bol nejaký iný projekt. 

Povedali jednoducho, že na to nemajú peniaze, ako 

investor, že sa im; ja to nebudem interpretovať za nich, 
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ako hľadajú proste, ale majú stále možnosť v riadnej 

súťaži sa normálne prihlásiť. Tam nie je nejaký vážny 

dôvod, prečo to robiť nejako ináč.  

 Ja som nevidel, prosím kolegov, nejaký projekt alebo 

niečo podobné.  

 Keby tam boli že nejaké eurofondy alebo niečo naozaj 

sa vyčerpať. To by som veľmi rozmýšľal. 

 Ale, keď to má byť o tom, že my nejaký pozemok 

posunieme a niekto iný urobí tú istú komerčnú činnosť, 

proste ktorú my robíme, tak potom ja s tým nesúhlasím.  

 Nech sa páči, pán poslanec Frimmel. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem za slovo, pán predseda. Ja som si túto 

dôvodovú správu prečítal. My sme zrušili predchádzajúcu 

verejnú obchodnú súťaž pretože sa prihlásil jeden záujemca 

a chceli sme použiť tú formu elektronickej súťaže, tak sme 

ju opakovane vyhlásili. Do tej opakovanej sa prihlásili 

dvaja záujemcovia, ktorí sa aj zúčastnili nami vypísaných 

podmienok. Ešte tu konštatujeme, že splnili všetky 

podmienky a boli pozvaní do elektronickej aukcie. Tam to 

nejako dopadlo, tá elektronická aukcia.  

 My sa tu odvolávame na to, že niekde predložila v 

predchádzajúcom nejaká spoločnosť miesto 190, 210.000 €. 

Ja si myslím, že to nie je korektné. 

 My keď vystupujeme a robíme nejakú súťaž, my tú súťaž 

máme podľa pravidiel, ktoré si sami vypíšeme, dotiahnuť do  

konca. Keby sa teraz povedzme prihlásil ďalší, ktorý dá 

250, alebo, tak dokedy vlastne budeme my pokračovať v 

takomto?  

 Dá sa povedať, to už nie je súťaženie, to už je niečo 

iné, pretože my sme podmienky vypísali, podmienky obidvaja 

splnili, zúčastnili sa elektronickej aukcie, ktorá bola 

ukončená a vraciame sa k tomu preto, lebo niekto dá o 10 

alebo 12.000 € viac.   
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ja poviem tú vec, ktorá nás k tomu motivuje. Úplne 

jednoducho, pán poslanec, toto poslal myslím víťaz, 

samotný návrh tej súťaže, čiže nie niekto iný; to za prvé.  

 A za druhé, motivuje nás to že, a to sme si povedali 

aj tu pri tých debatách o týchto, tak sme si proste 

povedali, že budeme sa snažiť maximalizovať výnos. A my 

máme normálne, pán poslanec, my máme normálne, úplne 

normálne aj v zmysle našich zásad hospodárenia celého 

tohto fungovania, máme právo aj takto konať. To nie je 

nejaká vec ktorá, to je na našom rozhodnutí, či niečo 

proste predáme alebo nie, o tom rozhoduje toto 

zastupiteľstvo; a akým spôsobom to predáme. 

 Nech sa páči, pán poslanec. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ak je to naša vec, ako to predáme alebo tak, tak 

nebavme sa o tom. Potom je to, jak sa rozhodnete, tak 

bude, pretože ja hovorím jedno: Keď niekto vyhral za 198,  

musel padnúť z Mandrláku na hlavu, aby potom dodatočne 

ponúkol 210. Rozumiete tomu? Neviem, či niekto rozumie. Ja 

tomu teda nerozumiem. Ak teda toto sa dá vysvetliť, prosím 

pána podpredsedu Nesrovnala, aby nám to vysvetlil; prečo 

takto sa postupuje. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Nech sa páči. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Neviem, či pán Ing. Stanislav Kovár padol z Madrláka 

na hlavu. Podľa mňa nepadol, pretože podpísal ten dopis. 

Nie je to niekto, je to účastník tej súťaže, ktorý nám 

poslal 6. júna dopis, v ktorom ponúka cenu 210.000 €. A 

keďže my berieme túto spoločnosť vážne, aj s nimi 
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komunikujeme, on tento dopis, list potvrdil ešte znovu. 

Áno.  

 Na motiváciu, jeho sa prosím opýtajte, ja neviem.    

My sa snažíme využiť túto príležitosť a zabezpečiť do 

rozpočtu tú vyššiu čiastku.   

 (Poznámky v pléne.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

 Ďakujem veľmi pekne. Nevidím nikoho ďalšieho 

prihláseného do diskusie.  

 Uzatváram diskusiu a poprosím návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený s materiálom.  

 To znamená Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní 

materiálu  

 po A. vyhlasuje verejnú obchodnú súťaž na nehnuteľný 

majetok. Nasleduje zoznam parciel. 

 Po B. ukladá riaditeľovi Úradu  

- po prvé, zverejniť oznámenie bezprostredne po podpise 

uznesenia.  

- po druhé, v spolupráci s komisiou na vyhodnotenie 

predložiť vyhodnotenie po vykonaní verejnej obchodnej 

súťaže.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Poprosím, prezentujte sa a hlasujte; 

teraz.  

 (Hlasovanie číslo 25.) 

 Ďakujem pekne. Za bolo devätnásť poslancov, proti 

boli dvaja, zdržali sa pätnásti z prítomných 

tridsiatichšiestich.  
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 Čiže konštatujem, že tento návrh prešiel tak, ako ho 

predniesla návrhová komisia.  

 Prechádzame k bodu číslo 21. 

 

 

BOD číslo 21: 

Návrh mimosúdneho vysporiadania s J. F. Hlaváček, 

Poradenské konzultačné a obchodno-sprostredkovateľské 

služby. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte 

pred sebou predmetný materiál a poprosím pána riaditeľa 

Žáka, aby ho uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK:  

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, máte pred 

sebou návrh mimosúdneho vysporiadania s pánom Hlaváčkom 

ohľadne; je to materiál, o ktorom sme sa už predtým 

bavili. Je to areál v Plaveckom Štvrtku. Je to na základe 

zmluvy, ktorá bola v roku 2008 podpísaná ešte pánom 

Bajanom, plus ďalšie dodatky. 

 Úrad zaplatil v roku 2008 ešte časť prostriedkov, 

polovicu, potom sa neplatilo. Bolo to dodatkami nejakým 

spôsobom stále prolongované. My sme to zdedili. Síce to 

bola obchodná zmluva, tak aby sme neporušili zákon 523 o 

rozpočtových pravidlách, tak vlastne sme to nemohli 

hradiť.  

 Tým, že sa tam medzičasom spravila kontrola hlavného 

kontrolóra, pán Hlaváček dokončil samotný areál. Sme 

skontrolovali reálnosť tej investície. Tam znalecký 

posudok je zo strany pána Hlaváčka; tento materiál by sme 

si nejakým spôsobom, to má svoju históriu, sme sa nejako 

dohodli na nejakom riešení. Potom jeho právni poradcovia 

to dali na súd, tým pádom to riešenie neplatilo. Preto 
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stopli. Teda sme v pozícii že to stiahol, je tu pán 

Hlaváček, je tu k dispozícii.  

 Ja ho poprosím, určite to sú skôr otázky na neho, aby 

vám vysvetlil k niektorým veciam, ktoré sú nám není jasné, 

a to je z hľadiska stavebného povolenia, a to je z 

hľadiska možno že nie dátumov na zmluvách a dodatkov ktoré 

boli.  

 Ja iba upozorňujem, že my sme všetky materiály, ktoré 

máme, tak sme mali od neho. My sme tu na úrade nemali, 

mali iba hlavnú zmluvu, dodatky ani neboli. 

 Čiže vás poprosím, nech sa páči, otázky k tomuto 

materiálu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Otváram diskusiu k tomuto materiálu. Pani poslankyňa 

Hanulíková, po nej pán poslanec Šramko.  

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

 Ja by som len chcela dať návrh na zmenu navrhnutého 

uznesenia, a to v tej štvrtej odrážke, alebo v štvrtom 

odseku, a to tie hodiny, pretože nezdá sa mi, aby naši 

obyvatelia, tak ako sa aj v dôvodovej správe píše, že teda 

bola uzatvorená zmluva, aby tento areál slúžil občanom 

Bratislavského samosprávneho kraja.  

 A nezdajú sa mi vhodné hodiny od 8.00 do 14.00 

využívania zo strany obcí a miest, pretože obyvatelia, 

dobrovoľníci, ktorí chodia na tento štadión chodia do 

roboty, mládež chodí do školy, takže keď my to máme 

využívať v čase od 8.00 do 14.00 myslím si, že to je ako 

by sme vôbec nevyužívali, lebo základná škola tam má svoj 

štadión, ako som sa informovala.  

 Takže ja by som si dovolila, moja zmena návrh na 

uznesenie v odseku 4, zmeniť hodiny od 15.00 do 20.00. 

Pretože, ak by to malo byť, toto je taká slabá možnosť pre 

obyvateľov, ktorí chodia do práce a do školy. Ďakujem.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Šramko a pani poslankyňa 

Plšeková. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja úplne podobne, to čo moja 

predrečníčka sa pýtala, ohľadom tých hodín, na našej 

komisii dopravnej sme hovorili o tom, že to 

zastupiteľstvo, by sme mali dostať výsledok nejakého 

rokovania o zmene týchto hodín. Nie je moja predstava o 

tom, že všetky hodiny by mali byť od 15.00 do 20.00, ale 

som presvedčený, že pán podnikateľ by mal mať taký cit pre 

okolie. Tí žiaci, študenti, ktorí chodia do škôl, majú 

svoje súťaže cez víkend, a viem si predstaviť že po dohode 

by mohlo dôjsť k nejakému konsenzu, aby časť týchto hodín 

bola využívaná, jednak cez týždeň poobede a jednak cez 

víkend v nejakých hodinách. Samozrejme, pokiaľ to ostane 

len na dobrom slove, väčšinou sa to potom už asi 

nezrealizuje. 

 Takže osvojujem si to, že po odpovedi pána 

podnikateľa, aby sme mohli dať návrh na zmenu uznesenia 

tak aby to prešlo aj s jeho vyjadrením. Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ja by som rada tlmočila mnohé pochybnosti, ktoré 

zazneli na našej sociálno-zdravotnej komisii a preto sme 

ani ako členovia našej komisie nepodporili na komisii 

tento materiál. A tie pochybností sa týkali práve zmlúv a 

dodatkov, ktoré nemajú uvedený presný dátum. Nám to 

niekedy pripadalo, ako keby takéto dodatky boli vyrábané 

ex post.  
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 A druhá vec, dozvedeli sme sa neskôr, že vraj ide o 

stavbu, ktorá nemá právoplatné stavebné povolenie. A ja by 

som veľmi nerada hlasovala za financovanie alebo 

dofinancovanie čiernej stavby. Tak bola by som rada, keby 

sme k tomu dostali relevantnú informáciu dneska. 

 A tretia vec, ja naozaj, teda musím to povedať 

prekvapuje, že dnes vieme kritizovať vedenie župy a 

kontrolovať mu každý cent kam ide, ako ide, a podobne. A 

tu bývalé vedenie naozaj narábalo s obrovskými peniazmi 

bez rozhodnutia zastupiteľstva. A mne to pripadá ako veľmi  

také divné, keď niekto kto sedel v minulom zastupiteľstve, 

tam vtedy nekritizoval tieto postupy, a dnes kritizuje 

postupy, ktoré si myslím, že sú objektívne a je to všetko 

priehľadné. Ďakujem.  

 

Predsedajúci: Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pani poslankyňa Vášáryová, nech sa páči. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Chcela som upozorniť práve na to, o čom teraz 

hovorila moja predrečníčka, že toto sú kostlivci, ktorí 

vypadávali zo skrine a možno že ich ešte zopár nájdeme. A 

pár ľudí, ktorých tu sedí, sa vtedy nijako neangažovalo do 

toho, aby teda takáto situácia nenastala.  

 Ale chcela by som sa vrátiť k tomu, že sa priostruje 

jazyk v tomto zastupiteľstve, a dokonca sa označujú 

niektorí ľudia ako padnutí na hlavu, a podobne. Ja neviem, 

či si uvedomujeme že je jednoducho môžeme byť dokonca 

žalovaní za takéto urážky. Ja by som povedala, že treba 

vyšetriť hlavy tých ľudí, ktorí takéto veci v minulosti 

schvaľovali.  

 Ja sa jednoducho ospravedlňujem tomu pánovi za tie 

výroky; osobne sa mu ospravedlňujem za tie výroky tomu 

pánovi, ktorí ponúka vyššiu cenu. A prosím ho , aby nebral 

zreteľ urážky na jeho adresu. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Bolo tuná už vlastne pani poslankyňou Plšekovou 

povedané, že sú rôzne pochybností o tom, či je táto zmluva 

právoplatná, či boli vykonané práce, či boli, či bola tá 

stavba urobená podľa stavebného povolenia, alebo či vôbec 

stavebné povolenie bolo vydané?  

 A ja si myslím, ja si myslím, že popri týchto 

pochybnostiach schváliť nejaké mimosúdne vyrovnanie by 

bolo chybou, áno. A ja doporučujem neschváliť to 

uznesenie, aby, aby došlo k mimosúdnemu vysporiadaniu s 

pánom Hlaváčkom. 

 Myslím si, že v ďalšom období, ak sa kontrolami a 

inými šetreniami zistí, že má nárok na tie peniaze, že je 

dostatok času na mimosúdne vyrovnanie aj v budúcom období, 

aby sme to znovu dostali ako materiál na rokovanie 

zastupiteľstva. Ale materiál, ktorý bude presný a ktorý  

zodpovie na všetky otázky, ktoré vlastne aj zazneli v 

tejto diskusii. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. V mnohom súhlasím s mojimi 

predrečníkmi a taktiež mám problém podporiť tento 

materiál. Ak by sa dalo, tak by som navrhovala zvažovať, 

aby bola vrátená celá suma, ktorá bola vyplatená zo strany 

kraja, tých 440.000 €, čo teda asi by nebolo možné. Ale 

naozaj, financovať čiernu stavbu z rozpočtu samosprávneho 

kraja je pre mňa dosť nepredstaviteľné. O týchto 

skutočnostiach, podľa mňa, svedčia aj jeho listy, ktoré 

nám boli dodané po zasadnutí komisií do spisového 
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materiálu. Taktiež aj záznam, chýbajúci záznam zo 

stavebného denníku. 

 Takže ja tiež sa prihováram za to, tento materiál, 

ísť do súdneho procesu. A ak ísť do nejakého usporiadania, 

tak vyžadovať, a rozhodne vyžadovať od neho dlžnú sumu. To 

tu nebolo povedané, že pán Hlaváček kraju len k 30. júnu 

2011 dlhoval 41.000 plus úroky. Čiže úhrnom 131.000 €. Tak 

už keby len došlo k vysporiadaniu týchto dvoch súm, tak 

hovoríme o 12.000 a zabudneme na kostlivca.  

 Ale rozhodne, aby sme mu my, bez rozhodnutia súdu, 

vyplatili 185.000 a usporiadanie čiernej stavby, tak to sa 

mi zdá trošku nevhodné. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Pán Hlaváček, chcete vystúpiť? 

(Áno.) 

 Musím dať hlasovať o tom, aby pán Hlaváček mohol 

vystúpiť. 

 Tak poprosím, vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 26.) 

 Ďakujem pekne. Za bolo tridsať, zdržal sa jeden, 

nehlasovali traja z tridsiatichštyroch. Pán Hlaváček, máte 

slovo. No, nech sa páči. 

 

J. F. Hlaváček, poradenské, Konzultačné a obchodno-spro-

stredkovateľské služby: 

 Dobrý deň. Moje meno je Hlaváček; s niektorými som sa 

už videl, s niektorými nie. Ja som rád, že teda mám túto 

možnosť takto osobne sa vám predstaviť a veľmi stručne 

zaprezentovať celý projekt, lebo vidím, že je tu veľa 

nejasností, veľa pochybností, a rád by som to uviedol na 

pravú mieru.  

 Po prvé, začnem tým stavebným povolením. 

 V lete roku 2007 obec schválila projekt. Explicitne 

ma poverila jeho výkonom, ja som oznámil riadne začatie 
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stavby. Všetku dokumentáciu máte v zložke. Je to na 

pozemkoch obce, ktoré sú v územnom pláne vyčlenené na 

športovú činnosť, na ihriská. Konám presne v súlade s tým, 

na čo sú tie pozemky určené, atď.  

 Čo sa týka toho samotného projektu, zaznela tu;  

možno budem skákať, ale budem sa snažiť zodpovedať všetko 

čo tu bolo pripomienkované.  

 Čo sa týka tej pohľadávky voči mojej osobe, tá 

vznikla na základe kontroly, riaditeľ kontrolného úradu 

alebo odboru vášho. Ja som ho veľmi nepripomienkoval a je 

to moja zásadná pripomienka k celej kontrole.      

 Totiž ustálená právna prax a vôbec zákony hovoria, 

nemôžem žiadať o môjho partnera zmluvného plnenie ak som 

sám v oneskorení. Zmluva, ktorú podpísal a ktorú pripravil 

BSK v máji 2008 ho zaväzovala vyplatiť zmluvný príspevok 

do 15 dní od podpisu zmluvy.  

 Čiže, ak v roku 2009 pri vyúčtovaní ja som o niekoľko 

dní oneskorene vyúčtoval príspevok niekoľko desiatok tisíc 

€, bol som v oneskorení len preto, že BSK si nesplnil 

svoju základnú zmluvnú povinnosť zo zmluvy a neplnil, a 

neposkytol ten príspevok tak ako sa sám zaviazal.  

 V rámci toho vyúčtovania je evidentné, že z 

vyúčtovaných peňazí tvoril tento príspevok, ktorý 

pokladáte za oneskorené vrátenie alebo vyúčtovanie, len 

zlomok, lebo tam bolo vyúčtovaných asi 170.000. Rozdiel 

medzi 170 a 40 nárokovaných boli moje vlastné prostriedky. 

To bolo okontrolované vaším odborom kontroly bez 

akejkoľvek pochybnosti, hej. To je jasná odpoveď.  

 Ak vzniklo moje oneskorenie nejaké, vzniklo len preto 

že od začiatku bol BSK v oneskorení.  

 Čo sa týka samotných prevádzkových hodín; už na jeseň 

2008 som dával veľmi podobný návrh, ako by sa ten areál 

mohol využívať pre občanov BSK. To, čo je v mimosúdnej 

dohode, vo veľkej miere s tým korešponduje. Preto ranné 

hodiny, lebo sme to v prvom rade mysleli, a to bolo aj 

rokované s Úradom BSK, aby to bolo využiteľné pre školy; 

ranné cvičenia, hry, súťaže, atď. Uznávam pre občanov, 
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ktorí chodia do práce, má väčší zmysel tie poobedňajšie 

hodiny.  

 V tomto zmysle upraviť to na primeraný časový fond 

denne po dohode a stanoviť ho na 6 hodín, je naozaj vec 

operatívy a dohody. V tom nie je problém.  

 To znamená, keď sa dohodneme na časovom fonde, ktorý 

je povedzme 6 hodín denne, ráno, poobede, to nie je 

podstatné. Tam určite dohoda možná, preto to robené aby sa  

vyšlo v ústrety všetkým.    

 Ja som ten areál dokončil z vlastných prostriedkov. 

Mal som na to niekoľko dôvodov.  

 Po prvé, vstave ako sa minulý rok nachádzal, no, dva 

roky BSK neplnil. My teraz riešime vec, s novým vedením 

BSK v podstate tretí rok. Poviem dve možností; buď ten 

areál sa zničí, rozpráši, zahynie, alebo ho dokončím. Ja 

som ho dokončil z vlastných prostriedkov. Máte to na 

stole, je to prehľadné, transparentné, skontrolované, 

dielo slúži. Slúži preto, lebo takýto areál a takéto 

ihriská sú momentálne jedine na Záhorí medzi Bratislavou a 

Senicou na 100 km. A od jesene minulého roku po dokončení 

to využíva celý región. Môžete si vypýtať referencie, od 

Devínskej po Záhorskú, od Pezinčanov až po Belanovú. Ten 

areál žije a plní presne to, na čo bol stavaný, podchytiť 

mládež, detí celého regiónu. Je veľmi dobre využívaný. 

Veľmi dobré využívaný, vy ste tam mnohí už boli, ste to 

skontrolovali, videli, to dielo aké je krásne.  

 Čo ma troška mrzí a čo teda sa musím tvrdo ohradiť je 

akékoľvek podozrenie, že boli antidatované alebo robené 

nejaké dodatky dodatočne. Striktne odmietam, prepáčte.   

 Všetky dodatky robil BSK.  

 Posielal ich poštou, musia byť tu o tom záznamy, 

alebo som prišiel osobne, musí to byť v knihe pošty. 

Všetky zmluvy od prvej vrátane dodatkov, prosím, robil 

BSK, nie ja. Hej, prosím berte to s plnou vážnosťou, v 

tomto sa musím veľmi striktne ohradiť a odmietnuť takéto 

podozrenia.  
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 Keď sa podpisovala základná zmluva, tie podmienky 

základnej zmluvy sú dosť v prospech BSK. Ja som s tým 

súhlasil, spoliehal som sa na férovosť, a to že zmluvné 

podmienky budú dodržané. Bohužiaľ, neboli.  

 Teraz mi vyčítate, že som niečo neskôr nevyúčtoval. 

Opakujem, pokiaľ by bol BSK plnil riadne zmluvu, dneska 

nemáme o čom vyprávať.  

 

 Celkový rozpočet zmluvy a kontrola:     

 Vedenie BSK si na jar tohto roku dalo od poverenej 

organizácie, neviem ako sa volá, spraviť kontrolný 

znalecký posudok.  

 Pokiaľ viem, ten posudok potvrdil, že všetko bolo 

vykonané v takom rozsahu, v takej kvalite, ako bolo 

vyúčtované. Súladnosť medzi projektom, vyúčtovaním a 

kontrolným projektom je takmer dokonalá. To sú moje 

vedomosti, ja som kontrolný posudok nevidel, ale hovoril 

som s dotyčným pánom, aj s vašimi pracovníkmi BSK, a viem 

o tom, že tam neboli pochybností o tom, či projekt ako 

taký, jeho vykonanie, nacenenie, atď., je v poriadku. 

Samozrejme, išiel som cez verejnú súťaž, ÚVO, absolútne 

žiadne pripomienky. Mal dom daňovú kontrolu, všetko je 

viacnásobne krížom skontrolované.  

 Pochybnosti o účelne vynaložených peniazoch, o 

splnení, naplnení diela, mám absolútne čisté svedomie.  

 Že som to robil ako fyzická osoba?  

 Možno niekomu sa to zdá divné, neschovával som sa za 

žiadne občianske združenie, ktoré potom prevedie majetok 

inak. Teraz tu stojím voči vám ako fyzická osoba, ktorá 

nesie všetky záväzky, poznáte osobne, atď., hej. 

 Nechcem vám naozaj priať, aby ste sa vžili do mojej 

pozície, tlak dodávateľov, veriteľov na splatenie 

záväzkov, zmluvné pokuty, atď. Toto všetko som si musel 

vylízať ja. Dielo som dokončil, opakujem, v súlade s 

projektom, bez akýchkoľvek pochybností. Ja sa každému 

môžem pozrieť do očí.  
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 Neviem čo ešte viacej dodať. Prosím, pýtajte sa. Ak 

niečo bolo nedostatočne vysvetlené alebo niečo 

pochybujete, prosím. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne, pán Hlaváček. Ja využijem tú  vašu 

prítomnosť, lebo naozaj tento prípad nie je zrovna ten, 

ktorý by sme boli bývali my začali, ale snažíme sa ho 

spravodlivo rozriešiť; nič viac, nič menej. To je úplne  

jednoduché, a o tom poslanci musia byť presvedčení, ak tu 

má dôjsť k nejakému mimosúdnemu vyrovnaniu.    

 Viacerí sa tu pýtali, aj na komisiách bola debata o 

tom stavebnom povolení samotnom. Tak ako to je; je to 

vôbec skolaudované, alebo v akom je to stave teraz? 

 

J. F. Hlaváček, Poradenské, konzultačné a obchodno-spro- 

stredkovateľské služby:  

 Ešte raz: Tým, že je to drobná stavba, ktorá; pardon. 

Tým, že je to stavba, ktorá išla len na ohlásenie a obec 

samotná na ohlásenie v zákonnej lehote nereagovala, nie je 

to správna výčitka na mňa. Ja som postupoval so schváleným 

projektom obcou, s vysúťaženým dielom, s oznámením stavby 

obce. Ak obec nereagovala, je to jej problém. Obec o tom 

vie, odsúhlasila prevádzkované hodiny, je to na jej 

pozemku, je to v zmysle zmluvy, jej odsúhlasenia 

zastupiteľstva celého projektu.  

 Čiže v tomto smere mám takisto absolútne čisté 

svedomie a úplne bezpochyby, lebo ostali pozemky bez 

zmeny, sú obecné. Presne v tom sú využívané a zastavané 

ako je to v územnom pláne. Ja som len rozšíril plochu 

ihrísk v rámci pozemkov obce. Nič viac a nič menej. 

Skvalitnil som areál. Som ho naozaj zrekultivoval, 

zrekonštruoval a rozvinul. Nezmenil som charakter pôdy, 

pozemku, ničoho. Všetko ostalo bez zmeny.  

 Pokiaľ by niekto mal pripomienky, nikto to 

nespochybňoval, každému toto vysvetlenie bolo jasné, 
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logicky časovo vysvetliteľné. Bolo tam schválenie 

projektu, poverenie, oznámenie, ukončenie.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ja sa ešte druhú otázku opýtam; obec ako nemá, teda s 

obcou je aký vzťah teraz okolo toho?  

 

J. F. Hlaváček: 

 S obcou mám korektný vzťah. Ak bude treba niečo 

doriešiť, určite to doriešim.  

 Ale nájomná zmluva naďalej platí, máte ju v rukách. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja.  

 Čiže nájomnú zmluvu a máte zároveň vzťah s obcou 

normálne funkčný, hej? A tá pochybnosť, ktorú sme my mali, 

že či tam bolo treba stavebné povolenie alebo nebolo treba 

stavebné povolenie, to; 

 

J. F. Hlaváček: 

 Z mojej strany určite nie, mám absolútne úplne čisté 

svedomie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 A obec má aký názor; taký istý ako vy? 

 

J. F. Hlaváček: 

 Ak má iný, budem s ňou komunikovať o tom ďalej. 

Momentálne neviem o ničom, čo by som ja bol býval porušil.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Dobre. Otváram diskusiu; sa pýtajte tie otázky, lebo 

nech využijeme tú možnosť.  

 Pán poslanec Ondrejka. 
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RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem. Ja by som sa chcel spýtať, že za akých 

finančných podmienok využívajú toto ihrisko športové 

organizácie, futbalisti? 

 

J. F. Hlaváček: 

 Absolútna väčšina. To znamená, mládež, deti, teraz 

bol žolík minulú stredu, zadarmo, hej. Pozor, to ihrisko 

nie je bezúdržbové a náklady plynu, od osvetlenia šatní, 

kúrenia, kosenia, atď., atď. Cenník vám môžem dať alebo 

pošlem, donesiem vám ho do Malaciek na úrad. Jedná sa o 

zimu, keď musíme svietiť, kúriť, atď. Tam to cudzím musíme 

dávať za primeranú úhradu lebo to nie je; nám náklady 

vznikajú na prevádzku, hej. Od odhadzovania snehu, atď. 

Opakujem, mládež, žiaci, dorastenci, a holt keď hrajú 

naši, my máme sedem mužstiev a sme spojený s Vysokou, to 

viete. Hovorím, Vaši boli zo žolíka minulý týždeň v stredu 

u nás. Neplatí sa nič pre mládež. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne, pán Hlaváček. Ja by som iba sa chcela 

vyjadriť k tomu čo ste povedali, že bola to drobná stavba, 

ste ohlásili a že obec nereagovala, tak ste mohli začať. 

Tak neviem, kto vám dával taký právny výklad? Ako nechcem 

ja dávať právny výklad, iba chcem prečítať to, čo hovorí 

samotný zákon. Vy ste nám, aj keby sme akceptovali, teda o 

sebe hovorím, aj keby som akceptovala oznámenie, ktoré 

bolo doložené zo 16. júna 2008, že, a sám hovoríte, že v 

júni 2008 začala prvá realita toho športového areálu, 

predpokladám, že toto považujete za to oznámenie. 

 

J. F. Hlaváček: 
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 Obci som odovzdal všetko.  

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Áno. Tak ale keď si prečítate platný zákon aj v tom 

roku tento zákon stavebný platil, tak § 57 presne hovorí, 

že stavebník môže uskutočniť stavby, stavebné úpravy a 

udržiavacie práce ohlásené podľa odseku jeden, to je toto 

ohlásenie. Môže ich vykonať len na základe písomného 

oznámenia stavebného úradu, že proti uskutočneniu nemá 

námietky. Toto oznámenie predpokladám, ak ho máte, tak to 

bude v poriadku. Ak ho nemáte, bola to čierna stavba. 

 

J. F. Hlaváček: 

 Objektívne ho nemám, ale ja som nespravil potom 

chybu. Potom chybu spravil úrad, že nereagoval. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Tak ste nemohli začať vykonávať práce. 

 

J. F. Hlaváček:         

 Čo mám, mám. Čo nemám, nemám. Takáto je situácia. 

Ubezpečovali ma všetci na úrade, že tým že v zákonnej 

lehote nedali žiadne stanovisko, neodpoveď sa považuje za 

súhlas. Konal som len naozaj v dobrej viere, nejaký zlý 

úmysel som určite nemal. Obec nekonala v tomto. Hovorím. 

Určite som nič zlého nespravil proste ako. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec Ondrejka, nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Pokiaľ ja už nechcem na pána Hlaváčka, tak neviem či 

už skončil; som sa prihlásil ešte diskusie. Podľa môjho 

názoru toto ihrisko bolo postavené z verejných zdrojov. 

Štandardne, keď sa takéto ihriská či zo štátnej podpory 
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alebo európskych peňazí stavajú, sú pre verejnosť otvorené 

bezplatne.  

 O tých dodatkoch v podstate, lebo tie zmluvy sú v 

takom stave, že ja si myslím, že tie šance samosprávneho 

kraja v súdnom spore nie sú beznádejné. Možno by tu bolo 

vhodné, keby sme mali aj názor, právne stanovisko k tým 

našim šanciam.  

 Ja by som odporúčal v tomto štádiu zatiaľ, keďže bola 

na nás podaná žaloba, tak aby sme počkali na právoplatné 

prvostupňové rozhodnutie súdu a potom mali priestor na 

mimosúdne vyrovnanie.  

 

J. F. Hlaváček:  

 Na to musím odpovedať: Žaloba bola stiahnutá práve 

preto, že sme dospeli k návrhu mimosúdnej dohody. Žiadna 

žaloba neexistuje, pán primátor. Ja som spravil všetko 

preto. Mimosúdna dohoda neobsahuje nič viacej a menej, len 

splnenie vášho pôvodného finančného záväzku. Nie sú tam 

žiadne úroky, nič. Je to čistá istina. Projekt bol 

vydokladovaný v sume 591.000. Odpočítajte z toho príspevok 

BSK a zistíte, že ja som dal z vlastných, ja z vlastných  

takmer 200.000 €, pán primátor.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Rozumiem tomuto pán Hlaváček, len ako aby ste vy 

rozumel, že ak má byť mimosúdna dohoda schválená, tak 

treba proste normálne na to obidve, obidve strany. 

 

J. F. Hlaváček: 

 Pán predseda, jedná sa; 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ja tomuto rozumiem, ale ako, teraz hovorím o našom 

vlastnom zastupiteľstve. A hovorím o tom, že ono nemôže 
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mať žiadne pochybností aby sme to vedeli schváliť, aby sme 

sa z toho vedeli dostať.  

 Pán poslanec Ftáčnik, nech sa páči.        

 

doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc., primátor Hlavného mesta SR 

Bratislavy, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Aj my sme diskutovali na komisii o tejto zmluve a 

mali sme otázky, že ako vlastne to bolo myslené. Teraz to 

nie je proti pánovi Hlaváčkovi, ale proti tomu, že ako sa 

dá uzavrieť ten vzťah. 

 My by sme mali vedieť, že ak nepodporíme ten 

materiál, lebo niektorí poslanci s tým zjavne majú 

problém, čo je alternatíva?  

 Mal by to niekto z Úradu jasne povedať; tak bude 

súdne konanie. A v tom súdnom konaní veľmi pravdepodobne 

prehráme nielen 186 ale ešte úroky, ktoré si nárokoval pán 

Hlaváček. A má na to nárok, pretože zmluva hovorí, že, 

atď.  

 Ak toto je pravda, mňa to potom skôr vedie k tomu, 

aby sme rozmýšľali o tom, že uzavrieme ten spor bez tých 

úrokov,  zaplatíme to čo sme zaplatiť mali, hoc aj na 

základe neštandardnej zmluvy, a budeme napĺňať tú časť 

zmluvy, ktorá hovorila o tom, že za zvýhodnených podmienok 

tam môže BSK prevádzkovať alebo užívať pre obyvateľov.  

 Pán Hlaváček v diskusii ponúkol 6 hodín po dohode s 

BSK. Mne sa to zdá, že to je cesta, ktorá by mňa vedela 

presvedčiť, aby som zdvihol ruku za to, hoci to budem 

robiť s ťažkým svedomím. Čiže nie 15.00 až 20.00, ako 

navrhla pani poslankyňa Hanulíková. Zapíšme do zmluvy, že 

6 hodín po dohode s predsedom BSK. A vy, predpokladám, 

budete strážiť ten záujem tak, aby to bolo primerané. 

 Chápem aj podnikateľské aktivity pána Hlaváčka, ktorý 

dostal podporu obce, atď. Ale proste mali by sme ten spor 

asi uzavrieť, ak nám hrozí, že by sme tu o dva roky mali 

súdne rozhodnutie a v ňom nielen 186 ale ešte k tomu úroky 

a všetko ostatné.   
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 K tomuto chcem, aby sa niekto za úrad vyjadril, či 

hrozí takéto niečo pre BSK? 

 

 Pretože mňa by to viedlo skôr k tomu, aby som hľadal 

cestu k tomu, schváliť materiál dnes, upraviť tú časť 8.00 

a 14.00 na ponuku, ktorá tu zaznela, ktorá je pre mňa 

prijateľná.  

 A tebe, pán predseda, alebo teda vedeniu župy by sme 

dali dôveru v tom, že to využívanie naozaj upravíte tak, 

aby to mohli ľudia z kraja využívať, decká v doobedňajších 

hodinách a dospeláci v poobedajších hodinách. A potom by 

možno malo zmysel to celé teda uzavrieť a mať od takýchto 

postupov pokoj. Ďakujem pekne.  

 

J. F. Hlaváček:  

 Prosím, ja som adresoval veci pánovi predsedovi. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:    

 Pán Hlaváček, ja tu udeľujem slovo. Pán riaditeľ 

Úradu bude odpovedať na tú analýzu.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Máme právnu analýzu. A v podstate máte pravdu, z 

hľadiska istiny je to úplne neodškriepiteľné.  

 Pokiaľ ide o to neskoré zúčtovanie, ktoré vzniklo, 

tak názor právnika je, že môžeme to argumentovať. Ale 

pravdepodobne súd keďže to vzniklo z nášho pochybenia, je 

väčšia pravdepodobnosť, že to neuzná.  

 Pokiaľ ide o náklady, ktoré boli vytvorené, a tým že 

tam je ten záväzok z našej strany uhradiť, a ihrisko už 

bolo postavené, tak vlastne nám tam plynú nejaké úroky z 

omeškania. Je to len vecou napríklad toho, že by sme to 

mohli naťahovať, prvostupňový súd, kraj, atď. Čiže právne 

stanovisko je také, že my ťaháme za kratší povraz v tomto 

spore; budeme ťahať. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán Hlaváček, vy ste ešte niečo chceli k tomu 

povedať? 

 

J. F. Hlaváček: 

 Ja som už, aj pri kontrole, keď bola u nás, ďakujem 

ešte za to, že mi dáte tú možnosť, naozaj už nech sa 

vyrozprávam úplne. Tým, že som to realizoval ako fyzická 

osoba, vzniklo tak kvalitné ihrisko, zhruba za polovičnú 

cenu ako keď by to realizoval iný. Zoberte si referencie 

keď to robila samospráva. Nechcem to dávať do súvislostí s 

inými vecami. Tým, že som to robil sám, 5 rokov som tomu 

venoval života, pod kontrolou, dielo sa podarilo za 

polovičnú cenu, ako robili porovnateľné diela iní, keď to 

robili z verejných peňazí bez kontroly. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Keďže nevidím nikoho ďalšieho 

prihláseného; pani poslankyňa Hanulíková. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ja som ešte chcela iba s faktickou, že ak si 

predkladateľ, pán riaditeľ osvojí v podstate to čo tu  

rozpravy teraz vzniklo, že 6 hodín po dohode s obcami, po 

dohode s nejakými organizáciami, ktoré tam v okolí teda 

chodia hrávať futbal, a po dohode teda s pánom Hlaváčkom a 

BSK sa tie hodiny upravia, tak ja by som potom stiahla 

svoj návrh na doplnenie uznesenia, na zmenu uznesenia.     

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Pani poslankyňa, osvojujem si tento názor, že 6 hodín 

v rámci dňa a potom podľa úprav; na základe predsedom 

osvojujem si. Pán Hlaváček ešte; 

 

J. F. Hlaváček: 
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 Súhlasím. To nie je o čom. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani poslankyňa Zemanová s faktickou poznámkou, potom 

pani poslankyňa Plšeková, potom uzavriem diskusiu. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 No, dosť neštandardne tuná o tomto diskutujeme, ale 

nevadí. Ale ja by som ešte ďalšiu podmienku dala, že 

stavba sa musí dodatočne legalizovať, musí tam byť 

stavebné povolenie. Jednoznačne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Presne tak. Stavba je hotová, ja rozumiem, že ste do 

toho investovali vlastné peniaze. Ja rozumiem, že my 

musíme naplniť aj nejakú zmluvu, ale nesmieme mať 

pochybností, že je v poriadku stavebné povolenie a ďalšie 

veci.  

 Čiže naozaj toto by som poprosila, aby potom na druhú 

diskusiu s našim úradom je, ako to že u nás nie sú zmluvy, 

dodatky, a podobne. A zmluva je písaná našimi ľuďmi. 

Myslím, že právnici sa nemenili. A tak by som veľmi rada 

bola informovaná o tom ako to bolo s tými zmluvami. 

Pretože nepáči sa mi, že je povedané zo strany pána 

Hlaváčka, že Úrad pripravoval zmluvy aj dodatky. 

 

J. F. Hlaváček: 

 Všetky.  

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 A ja som od pána Šaraya na komisii počula, že nie. A 

nemáme ani tie dodatky na úrade, len čo doniesol pán 
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Hlaváček. No, to sa mi zdá nejaké divné a bola by som 

rada, keby sme v tom dostali dodatočne aj nejakú 

informáciu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského    

samosprávneho kraja: 

 S faktickou poznámkou pán Bílik. 

 

Doc. René Bilík, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Prepáčte, ja chcem zareagovať na to, že stavba sa 

musí legalizovať. My nemôžme dať do nejakej podmienky, že 

stavba, ktorá nebola vyhlásená za čiernu, sa musí 

legalizovať. To je po prvé. 

 Ak za takú považuje stavebný úrad, tú stavbu, môže 

začať vo vlastnej réžii konať. Ale my nemôžeme zaviazať 

stavebný úrad, aby legalizoval stavbu, ktorá nie je 

vyhlásená za čiernu. To po prvé.  

 

 Po druhé, ja chcem len povedať, že ten problém nie je 

na strane ani stavebníka ale stavebného úradu a toho kto 

podpísal zmluvu za 15 miliónov korún z vlastnej rezervy. 

My si potom vymáhajme škodu, ktorá vznikla, ale 

nekomplikujme tu celú tú situáciu. Na troch komisiách som 

hlasoval v prospech mimosúdneho vyrovnania, lebo sa mi to 

zdá rozumné, a urobím to aj teraz.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec Dostál, pani poslankyňa Kimerlingová. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja teda neviem, či čierna stavba sa definuje tak, že 

niekto ju vyhlási za čiernu stavbu. Čierna stavba je taká, 

ktorá nemá právoplatné stavebné povolenie. Takže je to 

práve naopak v tomto, ale teda nechcem.   

 Skôr by som tie predchádzajúce, k tej predchádzajúcej 

diskusii povedať, že na viacerých komisiách, kde som sa ja 
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zúčastnil, tento návrh nezískal podporu a boli o ňom vážne 

pochybností. Tuto boli niektoré veci v diskusii vysvetlené 

alebo čiastočne vysvetlené a boli tu naznačené aj možnosti 

riešenia.  

 Len obávam sa, že v tom stave v akom je to teraz, 

ešte to nie je také, aby to získalo nadpolovičnú väčšinu. 

Čiže by som za rozumnejšie považoval tie veci, o ktorých 

sa tu hovorilo, ktoré spomínal pán poslanec Ftáčnik, boli 

dopracované, a bol nám ten návrh už dopracovaný a s 

vyjasnením aj tých pochybností, ktoré tu boli prezentované 

trebárs vo vzťahu k tým zmluvám a dodatkom, predložené na 

ďalšie zastupiteľstvo. 

 Čiže skôr by som odporúčal ten návrh v tejto chvíli 

stiahnuť, dopracovať, aby sme sa ním zaoberali nabudúce. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pani poslankyňa Kimerlingová. 

 

Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Vážení kolegovia, ja by som si dovolila upozorniť aj 

na to, že v stavebnom zákone sú aj určité lehoty. Ak 

stavebný úrad do určitej lehoty od začatia stavby, 

nenamieta, a tuná už ubehli roky, tak potom už sa nerokuje 

o čiernej stavbe, ale teda tam už sa to berie ako za 

legalizované.  

 A ja sa naozaj prihováram za to, aby sme schválili 

túto mimosúdnu dohodu.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pán poslanec Balla.  

 

Pán L. Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel tiež k tomuto 

problému vyjadriť, a to z toho pohľadu, že som komunikoval 

v tejto veci so starostom Plaveckého Štvrtka, s pánom 
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Slezákom, ktorý teda oceňuje činnosť pána Hlaváčka v 

oblasti ako športu. Ale tu sú akože podľa neho teda, podľa 

starostu, a teraz čo som počul pána Hlaváčka, tak tu sú 

zásadné rozdiely čo sa týka hodnotenia tej stavby.  

 Pán Hlaváček je toho názoru, ako ste to mali možno 

teda počuť, že je to drobná stavba, ale starosta a 

poslanci to považujú teda za iné, nie za drobnú stavbu. Za 

stavbu, ktorá vyžaduje riadne stavebné povolenie.  

 A v tomto smere ma aj požiadal pán starosta, že aby 

som informoval, že do tej doby, kým to nebude riadne teda 

povolené; podľa nich to je čierna stavba. Ja nie som 

odborník na toto, ani nechcem s tým. 

 Ale teraz tlmočím názory pána starostu z Plaveckého 

Štvrtka. Škoda že tu nie, lebo sľúbil mi že príde sem aj 

na toto rokovanie, takže by v tomto smere.  

 A keď to bude riadne legalizované, nebude čierna 

stavba, rád podporím ako toto uznesenie, aby to bolo tým 

vyrovnané.  

 Len toľko som chcel doplniť. Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pán podžupan Berta. 

 Pani Hanulíková, s faktickou; tak pardon, nech sa 

páči. Faktická poznámka. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ja som iba chcela, myslím, že sa tu všetci zhodneme 

na jednom. Pán Hlavačka, nech si dá do poriadku všetky 

veci ohľadne stavby, podá žiadosť o dodatočné stavebné 

povolenie, stavebný úrad bude konať. Čiže toto by mali byť 

podmienky, ako povedala aj pani poslankyňa Zemanová.  

 Čiže dať do poriadku stavebné povolenie a potom 

dohodnúť hodiny. A myslím si, že nikto s týmto ďalej nemá 

problém, aby takto, v takomto zmysle potom podporil toto 

uznesenie.   
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec Berta. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., podpredseda Bratislavského 

samosprávneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Osobne si myslím, že vzhľadom na to, 

že bola podaná ohláška, na tú ohlášku nebolo reagované v 

zákonnej lehote. Som presvedčený, že sa berie za to, že v 

podstate tým, že stavebný úrad nekonal v tomto prípade, že 

to bolo akceptované a že je tam súhlas.  

 Pokiaľ je to ináč, ale by som potom bol rád, keby sa 

k tomu vyjadril právnik, ktorý by jasne zhodnotil a 

povedal teda v akom stave toto je. Ale momentálne to 

vnímam tak a som presvedčený, že pán Hlaváček teda aj v 

tejto viere konal, že jednoducho tým, že stavebný úrad 

nereagoval na túto ohlášku, tak bol za to, že v podstate 

je tam súhlas. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Poprosím, s faktickou poznámkou pán poslanec Póor, 

pán poslanec Solga. 

 

Ing. Ľubomír Póor, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

 Ďakujem. Dovolil by som si nesúhlasiť s tvrdeniami 

pána podpredsedu. Myslím si, že sme tu viacerí starostovia 

a vieme stavebný zákon ako funguje. Ani čo pani kolegyňa 

hovorila, opäť ak stavebný úrad 3 roky nekoná, tak nemôže 

dať pokutu. Ale stavbu treba zlegalizovať po akejkoľvek 

dlhej dobe. Jednoducho tá stavba keď  nie je povolená, tak 

nedá sa povedať, že o tri, o päť rokov bude legálna.  

 Čiže ja sa takisto prikláňam k tomu, čo tu povedali 

viacerí predrečníci. Dajme do poriadku povolenie tej 

stavby, poprípade oslovme starostu obce, aby dal 

vyjadrenie k tomu a myslím, že nikto potom nebude mať 

problém, aby sme odsúhlasili tento návrh. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec Solga. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Vážený pán predseda, vážené dámy a páni, prosím vás, 

neriešme tu čiernu stavbu alebo bola ohláška.  

 Tu pani kolegyňa povedala veľmi jednoduchú vec, aby 

sme to teraz schválili, aby v tej zmluve, ktorá zaväzuje 

vyplatiť tú čiastku bola tá podmienka, aby doložil 

stavebník že má stavbu zlegalizovanú. Či má stavbu 

zlegalizovanú ohláškou alebo stavebným povolením, nech to 

doloží jednoducho. 

 Samozrejme, že ako primátor viem, že ak mi niekto 

povie, že tam je elektrina a kúrenie, tak už viem, že to 

nemôže byť na ohlášku. Ale to nechajme na stavebný úrad, 

skutočne my sa tým nezaoberajme. Dajme podmienečne, tak 

ako sme dali dôveru alebo navrhli dôveru na 6 hodín, ktoré 

si určí BSK, takisto to schváľme. S tým, veď to môže byť o 

3 mesiace, o pol roka, potom to vyplaťme, ale buďme 

konštruktívni, a poďme ďalej. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja si myslím, že to môžeme schváliť dodatočne v 

budúcnosti, ale to sú skutočne pochybnosti. Ako starosta, 

ktorý som mal stavebný úrad viem, že toto v poriadku nie 

je. A že to, že úrad neodpovie na nejakú ohlášku 

neznamená, že ten stavebník si tam môže postaviť čokoľvek.     

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja. 
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 Poprosím 5 minút prestávku a predsedov klubov 

poprosím. 

 (Prestávka.) 

 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím zaujmite svoje miesta. 

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, zaujmite 

svoje miesta. Môžem?  

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, krátku 

pozornosť; ja potom prestávku predĺžim, lebo sme sa tak 

dohodli.  

 Veľmi pekne poprosím, došlo k takej zhode, pán 

Hlaváček hovorí, že s tým súhlasí.  

 Tento materiál stiahneme, Bystrík, urobíme, 

dopracujeme hodiny. To je to čo pani Hanulíková navrhla. 

Vyžiadame si stanovisko stavebného úradu, takto jednotne 

ho sem predložíme, lebo aj vôľa bola, že aby sa to 

uzavrelo. A odsúhlasíme to tuná už potom bez podmienok, 

aby sme nemali, že dáme nejakú podmienku, potom ju zasa 

niekto nesplní a budeme sa sem vracať každý krát. 

Súhlasíte vy? 

 Je taký všeobecný súhlas; Bystrík? Takto na mikrofón. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Áno, áno, dobre, sťahujem materiál. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. A poprosím vás veľmi pekne, 

vyhlasujem teda prestávku do; viacerí poprosili, že súrne, 

nutne že musia si odskočiť. 

 (Poznámka v pléne.) Nie, dohodnime sa za 5 minút 

dvanásť, nie za 5 minút jedna sa stretneme. Ďakujem. 

 (Prestávka.) 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás zaujmite svoje mieste; Bystrík, poďte.  

 Poprosím sme v bode 23. 
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BOD číslo 23: 

Návrh na prenájom prebytočného majetku - nehnuteľností v 

k. ú. Záhorská Bystrica, Okres Bratislava IV, LV č. 4877. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte 

pred sebou predmetný materiál.  

 Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne a kolegovia, ide o 

materiál ktorý, alebo dohodu, ktorú máme uzavrieť s 

Občianskym združením VODA - HORY, už to máme na stole 

niekoľký krát. Predmetný materiál, výsledok rokovaní, 

ktoré boli intenzívne a ktoré zohľadňovali aj komentár, 

ktorý k tomuto materiálu zaznel na zastupiteľstve, aj na 

komisiách, stretnutí poslancov.  

 Do materiálu sa zapracovali pripomienky spočívajúce v 

tom, že združenie VODA - HORY má 3 roky na to, aby 

investovali tie spomenuté prostriedky. Ak tak neurobia, 

tak nájomná zmluva stráca platnosť, resp. areál sa vracia. 

 Mestské lesy svoje pripomienky stiahli a jak ten 

materiál je presne taký ako sme povedali že má byť, 

komisie ho podporili, tak prosím aj ja o jeho podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Otváram diskusiu. 

 Nech sa páči, pán poslanec Šramko.  

 (Poznámka z pléna, že na tabuli je uvádzaný materiál 

22.) Ja som povedal, bod číslo 23 preto, lebo bod 22 bol 

stiahnutý, body sa presunuli, ale máte to stále predseda 

ako 23. Tak vieme kde sme. Pardon, toto je veľmi zlé, ako 
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to treba dať 23 (na tabuľu). Tak, tu sme teraz v diskusii. 

Pardon. Ja sa ospravedlňujem, veľmi sa ospravedlňujem. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Ja ozaj oceňujem a bol som aj členom 

tej komisie, ktorá posudzovala tieto veci a za všetkých 

amatérov, cyklistov držím palce, aby to tam bolo čo 

najskôr. Všetci sa na to tešíme. Ďakujem.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Nevidím už nikoho iného 

prihláseného do diskusie; tak poprosím, pán poslanec 

Zvonár, nech sa páči. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja by som chcel povedať, že určite by sa našli nejaké 

miesta, ku ktorým môže mať dakto výhrady, ale beriem to 

ako verejný záujem a prospešnú činnosť, ktorú táto 

spoločnosť chce v Bratislavskom lesoparku prevádzkovať. 

Takže som za to, aby sme podporili tento návrh. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram diskusiu. 

 A poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia nedostala žiadne pripomienky ani 

doplňujúce návrhy a preto budeme hlasovať o návrhu 

uznesenia tak, ako bol písomne predložený v materiáloch. 

 To znamená, že Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní 

materiálu schvaľuje prenájom prebytočného majetku, ktorý 

je tam definovaný nájomcovi Športový klub VODA - HORY s 
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podmienkami nájomného vzťahu a definujú sa podmienky 

nájomného vzťahu.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 27.) 

 Za bolo dvadsaťdeväť poslancov, jeden nehlasoval z 

prítomných tridsiatich.  

 Čiže konštatujem, že sme návrh schválili tak ako 

predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu 24. 

 

 

BOD číslo 24: 

Návrh na vyhlásenie obchodných verejných súťaží na predaj 

prebytočného nehnuteľného majetku vo vlastníctve Bratis-

lavského samosprávneho kraja.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Máte pred sebou predmetný materiál. Poprosím pána 

riaditeľa úradu, aby ho uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 Vážené panie poslankyne, páni poslanci, máte znovu 

pred sebou, teda ešte raz chceme vyhlásiť súťaže na 

prebytočný majetok, nakoľko je veľmi dôležité, aby sme 

niekoho znovu získali na odkúpenie. Tým, že znížime cenu, 

ktorá je ako taká na prihlásenie sa do tejto súťaže, a 

ešte po ďalších návrhoch zo strany poslancov aj iné média 

oslovíme, nakoľko tento majetok nás zaťažuje reálne 

výdavkami, musíme sa o neho starať a vlastne je 

neupotrebiteľný. Tak vás poprosím podporiť tento materiál, 

aby sme to mohli znovu vyhlásiť. Ďakujem.     
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto 

materiálu.  

 Pokiaľ nikto nie je prihlásený, poprosím návrhovú 

komisiu; pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ten pôvodný je ten materiál, ktorý má označenie 22, 

ten? 

 (Poznámka v pléne.) 

 Ahá, 22-ka sa stiahla. Ospravedlňujem sa.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Ešte raz poprosím návrhovú komisiu, 

aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia v tom znení, ako bol písomne predložený s 

návrhom materiálu, a síce: 

 Zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu  

 po A. vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž na predaj 

prebytočného majetku; je vymenovaných 7 položiek. 

 A po B. ukladá riaditeľovi Úradu  

po prvé, zverejniť oznámenie 

po druhé, v spolupráci s komisiou na vyhodnotenie predlo- 

          žiť návrh na predaj. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakuje pekne. Poprosím, prezentujte sa a hlasujte; 

teraz. 

 (Hlasovanie číslo 28.) 
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 Za bolo dvadsaťosem, jeden sa zdržal, jeden 

nehlasoval z prítomných tridsiatich. 

 Takže sme schválili návrh uznesenia tak, ako ho 

predniesla návrhová komisia. 

 Prechádzame k bodu 25. 

 

 

BOD číslo 25: 

Návrh - Menovanie poslancov do pracovnej komisie k analýze 

súdneho sporu so spoločnosťou SLOVAK LINES, a.s. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Predmetný materiál máte pred sebou a poprosím pána 

podžupana Nesrovnala, aby ho uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne. Spor so spoločnosťou SLOVAK LINES sa 

tiahne už od minulého volebného obdobia, my sa ho snažíme 

aktívne riešiť. Schválili sme si k tomuto aj návrh 

uznesenia na začiatku nášho volebného obdobia, nič menej 

je situácia komplikovaná. A boli by sme radi aj my, aj 

niektorí poslanci keby sa teda aj poslanci tej veci 

venovali aktívnejšie. A tento náš záujem na rozdiel 

poslancov, kolega Borguľa inicioval tiež vznik takejto 

skupiny poslancov, ktorá by sa mohla problémom zaoberať 

intenzívnejšie. A predložený materiál je vlastne iba na 

to, aby sme si schválili kolegov, ktoré sa tomu môžu 

venovať. Tak prosím o podporu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu.   

 Ja len upozorním, že pokiaľ naozaj tam chceme ísť, 

lebo tam prebieha súdny spor aj do mimosúdneho vyrovnania 

tak budeme potrebovať riadnu podporu aj v zastupiteľstve. 
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Viem, že bol záujem naozaj, aby sme o tom rokovali, preto 

táto komisia z poslancov a nejakých akčných ľudí z úradu; 

a vás poprosím o podporu tohto návrhu. 

 Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem, pán predseda. Chcem len povedať mladému 

kolegovi, ktorý tu nie je, pán Borguľa, že je aj v iných 

komisiách na ktorých sa nezúčastňuje. Pokiaľ pán Borguľa v 

tejto komisii nebude aktívne účastný, ja naschvál vždy 

vtedy odídem. Aby bolo jasné, že to nie je len iniciovať 

niečo, ale keď to teda iniciuje, nech sa tomu aj venuje. 

Som za to, ale aby to neboli komisie pretože on to vyzval 

a my ostatní tam budeme chodiť. Ďakujem.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 S faktickou poznámkou pán poslanec Gujber. 

 

Ing. Ladislav Gujber, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. Ja som toho istého názoru ako pán kolega. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Ondrejka, nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem. No, ja dúfam, že teraz všetci, ktorí sú 

navrhovaní, prijali to svoje delegovanie a že tam budú aj 

aktívne pôsobiť.  

 Ale teda prihlásil som sa z iného dôvodu. Samozrejme, 

z materiálu dá sa vycítiť, ale asi by to malo odznieť, že 

cieľom tejto komisie, pracovnej komisie je posúdiť a 

navrhnúť ďalší postup. A bolo by, samozrejme, dobré, aby 

tam možno ako členovia poradného orgánu boli teda aj 

relevantní pracovníci úradu, aby poskytli všetky údaje, 
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nielen písomné, ale možno aj ďalšie vysvetlenia. Lebo je 

to zložitý proces a konflikt, aby sme dostali tuná taký 

výsledok, o ktorý sa budeme môcť oprieť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. My sme tam dali len jedného 

človeka, pána Roštára, ktorý bol na príprave 1. župnej, i 

pri tých všetkých problémoch ťažkých, ktoré riešil. 

Nedávali sme tam oficiálne do komisie ďalších. Ale berie 

sa to tak, že keď takáto komisia funguje, tak úrad je plne 

súčinný. To nie že oni majú ten problém vyriešiť. Všetci  

dobre vieme, aj tak cítime, že prečo to riešime, nechceme 

nechať po sebe nejaký ďalší problém ako ďalšiu dobu.  

 Pokiaľ existuje riešenie, musíme byť o ňom 

presvedčení, aby sa o ňom hlasovalo. Samozrejme z 

odborného hľadiska, a potom úplne normálne zdôvodniť. Je 

to možno analogické ako sme s pánom Hlaváčkom riešili. To 

znamená aj sme mali odborné stanoviská či kontrolóra, mali 

sme jednanie s úradom, aj tak sa ukázalo čo ešte bolo 

treba, ale to potom nakoniec povedie k výsledku. 

 A pevne verím, že aj tu keď takéto niečo nájdeme, tak 

tá odbornosť je samozrejme garantovaná, mohli by sme tam 

vymenovať všetkých príslušných riaditeľov, ale to nie je o 

tom. To znamená, že úrad je partnerom, jasná vec. Vrátane 

dokonca aj tých, ktorí nás zastupujú na súde, a proste 

všetkých.  

 A to ja by som len chcel potom apelovať na tých ľudí, 

tej komisie tu, pri takýchto prípadoch si treba urobiť čo 

najviac jasno. To sa potom ukazuje, že keď za tým stojíme, 

tak problém vieme vyriešiť. Keď je to proste niečo, čomu 

nerozumieme alebo proste sa to deje nejakým spôsobom, 

ktorý je nedôveryhodný, tak to nebude fungovať nikdy.  

 Keďže nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie; pán 

poslanec Zvonár, nech sa páči. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 
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 Ja vždy na záver. Ja som za podporenie tejto komisie. 

Si myslím, že každý klub tam má svoje zastúpenie. A 

vlastne tým aj dávam záruku, že pán poslanec Borguľa sa 

bude pravidelne zúčastňovať, lebo bude musieť informovať 

aj klub o výsledkoch, ku ktorým táto komisia dospeje.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

 Ďakujem pekne. Pán poslanec Pomichal. 

 

Ing. István Pomichal, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Chcem reagovať na pána Zvonára, že v podstate, keď tá 

komisia, nie je tam určený predseda tej komisie. A keď 

komisia je, má vždy predsedu, aby tam bol určený aj 

predseda tej komisie.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Pán poslanec, ja navrhujem jednu vec, ak sa tá 

komisia zíde, tu ide skôr o ten výsledok samotný, nech sa 

ona dohodne na tom kto to bude zvolávať. Ja teraz tu ani 

všetkých tých ľudí nemám, aby som sa ich pýtal, či chce 

kandidovať na predsedu, aby sme tu robili nejakú súťaž. Ja 

rozumiem tomu zámeru.  

 Ale aj zasa vy dobre viete, keď sme o tom uvažovali, 

keď sme kreovali, aby sa tí ľudia schádzali, sa proste 

vôbec .. sem do zastupiteľstva. To nie je tak, že sme sa o 

tom nerozprávali predtým. Tak predpokladám, že ak prídu a 

nebudú sa vedieť dohodnúť na vedení, tak by to bolo 

zbytočné, aby tam sedeli. Všetci mali záujem na tom, aby 

sa ten problém vyriešil. Tak ak je všeobecný záujem tak 

pevne verím, že sa na tom dohodnú kto bude robiť. A aj tak 

ten materiál, ten výsledný ak bude, alebo aj priebežný 

príde sem do zastupiteľstva, to je jasné.   

 Poprosím návrhovú komisiu. 
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Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK:  

 Návrhová komisia predkladá zastupiteľstvu na 

hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený 

v materiáloch. 

 To znamená, Zastupiteľstvo  

 po A. zriaďuje pracovnú komisiu. 

 A po B. menuje členov v zložení.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, prezentuje sa a hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 29.) 

 Za bolo tridsaťjedna z tridsaťjedna poslancov. 

 To znamená, že sme návrh prijali tak ako ho 

predniesla návrhová komisia.  

 Bod číslo 26. 

 

 

BOD číslo 26: 

Návrh - Konanie o ochrane verejného záujmu podľa Ústavného 

zákona č. 357/2004 Z.z. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte 

pred sebou predmetný návrh, predmetný materiál a poprosím 

pána predsedu komisie na ochranu verejného záujmu pána 

Šramka, aby ho uviedol. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem, pán predseda. Chcem len v stručnosti 

povedať, že tak materiál ako je predložený skúmal v 

podstate všetky podania. A chcem povedať, že to čo 

konštatovala vlastne komisie, mohol by som to tak 

parafrázovať, že "chybička se vloudila". A bohužiaľ, zákon 
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takéto malé chybičky nepopisuje ako možnú nápravu. A 

obidvaja menovaní poslanci, ktorí sú v tomto zápise, 

bohužiaľ, nesplnili literu zákona, ale v domnienke že 

splnili, mali aj potvrdenie o podaní, ale to podanie 

nebolo tak kompletné ako malo byť v zmysle zákona. 

Obidvaja vedia o čom to je. A tá konzekvencia, bohužiaľ, 

je taká exaktná v zákone, že sa tomu vyhnúť nedá. Myslím, 

že tam ani raz nešlo o úmysel.  

 A preto chcem povedať, že nie je v našich silách 

urobiť iný výklad zákona, museli sme konať tak, ako je to 

popísané v materiáli. To je všetko. Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. 

 Pán poslanec Ondrejka, nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem, pán predseda. Ja by som v prvom rade chcel 

poďakovať za prácu komisie, lebo robia si ju dôsledne. A 

do vlastných radov, keďže pred dvomi rokmi pri, o probléme 

a zistenia dodržania zákona sme ako zastupiteľstvo pri 

sankcii neprijali uznesenie, čiže neboli sme striktní, aj 

keď mne to vtedy osobne nevadilo, aj som to hneď 

samozrejme všetkým vytkol. Minulý rok sme zase prijali 

sankciu.  

 A ja si myslím, že máme morálne právo teraz sa 

rozhodovať a hrať sa na tých prísnych a udeľovať nejaké 

sankcie. 

 Z tohto dôvodu ja sa zdržím hlasovania, lebo naozaj 

si myslím, že aj keď sa vtedy hlasoval za sankciu, aj 

teraz by som hlasoval, ale to morálne právo, podľa mňa, by 

sme si sami zobrali.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 
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 Ďakujem veľmi pekne. Keďže nikto nie je prihlásený do 

diskusie, poprosím návrhovú komisiu. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Peter Mach, poslanec 

Zastupiteľstva BSK: 

 Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh 

uznesenia tak, ako je písomne predložený v materiáloch. 

 To znamená, že Zastupiteľstvo po A. berie na vedomie 

správu komisie. 

 Po B. konštatuje 

B.1 že poslanec Zastupiteľstva Doc. MUDr. Ján Zvonár,  

    CSc., nesplnil povinnosť, atď. 

B.2 že poslankyňa Zastupiteľstva PhDr. Monika Flašíková - 

    Beňová nesplnila povinnosť. 

 Po C. ukladá pokutu poslancovi Zastupiteľstva BSK 

MUDr. Jánovi Zvonárovi, CSc., v sume zodpovedajúcej 

mesačnému platu verejného funkcionára. 

 Po D. poveruje poslanca Ing. Petra Šramka, ako 

predsedu komisie, aby podpísal príslušné rozhodnutia.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Poprosím, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa a 

hlasujte; teraz. 

 (Hlasovanie číslo 30.) 

 Za bolo dvadsaťštyri poslankýň, poslancov, proti 

nebol nik, šiesti sa zdržali, jeden nehlasoval z 

tridsaťjedna prítomných. 

 Čiže sme schválili návrh tak ako predniesla návrhová 

komisia. 

 Sme v bode 27. 

 

 

BOD číslo 27: 

Rôzne - Všeobecná rozprava a interpelácie. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

   Poprosím, otváram diskusiu k tomuto bodu.  

 Pán podžupan Nesrovnal ma požiadal o prvé slovo. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, podpredseda Bratislavského samo-

správneho kraja, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem veľmi pekne. Kolegovia a kolegyne, v 

materiáloch nájdete informáciu o krajskej organizácii 

cestovného ruchu, ktorá vznikla ako na žiadosť pani 

kolegyne Zemanovej, ktorá sa zaujímala o túto vec. Ide o 

informačný materiál, ja ho nebudem špeciálne uvádzať. Ten 

materiál mapuje, podniká činnosť krajskej organizácie 

cestovného ruchu, je to administratívna vec, je to veľmi 

náročná činnosť. 

 Ešte raz sa z tohto miesta chcem poďakovať pani 

Melicharovej ktorá aj s kolegyňami sa toho ujala a s 

nasadením života a zdravia tieto funkcie plní. Ale, nech 

sa páči, ak má niekto otázky, tak môžete sa jej spýtať 

rovno.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, panie poslankyne, 

páni poslanci.  

 Pani poslankyňa Zemanová; Anka máš slovo, nech sa 

páči. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja by sa chcela opýtať pána 

riaditeľa Úradu na vybavenie mojej interpelácie ešte z 

jari tohto roku ohľadom odstránenia dvoch garáží, ktoré 

stoja pred našim zariadením domova sociálnych služieb pri 

Vinohradoch na chodníku, ktoré užíva naše zariadenie, že 

ako teda ste to doriešili, a ako to bude, či to bude a 

kedy to bude odstránené? 
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 Lebo mala som stretnutie s občanmi, kde opakovane sa 

ma na to pýtajú, pretože ako možno sa do zdá ako malý 

problém, ale v tej danej lokalite pre tých ľudí, čo tam 

žijú, aj pre našich seniorov je to pomerne veľký problém, 

keď nemôžu prejsť po chodníku a musia kvôli garážam ktoré 

užívame, ísť na cestu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, máte slovo.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu BSK: 

 My sme zistili, teda do konca mesiaca má zariadenie 

odtiaľ vypratať si všetky veci, ktoré má tam uskladnené. 

Zistili sme viac-menej vlastníkov týchto dvoch garáží, 

snažíme sa na nich nakontaktovať. Bolo to ešte v období 

prvého riaditeľa a je to povolené, že to tam môžu mať. 

Čiže riešime to. Nie je to na našom pozemku, sme zistili. 

Že nie je to zrovna náš pozemok, je to akoby mimo, ale 

snažíme sa s nimi nakontaktovať a budeme to, ich niekde 

presunieme tie garáže, lebo nie sú vo vlastníctve BSK. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:  

 Ďakujem veľmi pekne. Keďže nikto ďalší nie je 

prihlásený do diskusie, vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci; ba, Ondrej Dostál, nech sa páči. Ale to už 

naozaj tento šport, že počkať, až to začneme odhlasovať, 

jeden, druhý, tretí. Už ste traja takto, už to musíme 

nejak inak vymyslieť. Nech sa páči, pán poslanec.  

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

 Ja mám keď mám hlasovať procedurálnu poznámku, ak 

dobre rozumiem, tak máme hlasovať o návrhu; nemáme 

hlasovať, hej, tak potom nič. Lebo nie je možné hlasovať. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja: 

 Áno, je to chyba a proste tam išlo o to, aby boli ste  

informovaní, ak bude treba dajme to potom ako riadny 

materiál. 

 

 

BOD číslo 28: 

Záver. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského 

samosprávneho kraja:   

 Chcem vám veľmi pekne poďakovať za plodnú účasť, aj 

za trpezlivosť v tých bodoch ktoré sú ťažké.  

 A prajem vám dobré zdravie a pekný víkend.  

 Všetko dobré, do videnia.   

 

 (Ukončenie o 13,20 h) 

 

                      x                x 
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                     Zápisnicu vyhotovila: 

          

            Ing. Mária Bahnová, komorná stenografka  

 

 

 

                 Overovatelia zápisnice: 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, v.r. 

poslankyňa Zastupiteľstva Bratis- 

lavského samosprávneho kraja        

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., v.r. 

poslankyňa Zastupiteľstva Bratis- 

lavského samosprávneho kraja       

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, v. r.  

poslankyňa Zastupiteľstva Bratis- 

lavského samosprávneho kraja        

 

 

 

       Za Úrad Bratislavského samosprávneho kraja 

 

                Ing. Bystrík Žák, riaditeľ, v. r. 

        Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 

 

 

 

                   Zápisnicu schválil: 

 

                    Ing. Pavol Frešo, v. r.  
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